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Slika zgoraj:
Z novim šolskim letom je v 
šolske klopi sedla generacija 
2011. Srečno!   
 
Slika levo:
Člani ŠD Dobrepolje in vaščani 
Bruhanje vasi so izvedli  
14. Športni dan v Bruhanji 
vasi.



Nudimo vam:
- �zioterapija po poškodbah
- odprava bolečin v sklepih in hrbtenici
- Bownova terapija
- biodinamična kraniosakralna terapija
- odprava težav  s čeljustnim sklepom
- terapije za otroke s slabo držo
- terapije za nosečnice

Ana Krajnc, �zioterapevtka 
   

m: 041 386 311
e: info@�zioterapija-krajnc.si
www.�zioterapija-krajnc.si

Lokacija izvajanja:
Videm 33a, (Zavod Sv. Terezije)
1312 Videm - Dobrepolje
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Si želite prenoviti kopalnico, ali le zamenjati obstoječe  
kopalniške elemente in armature? Renovirate stanovanje  
oz. si urejate mansardo in želite prestaviti oz. 
zamenjati ogrevalno in vodovodno napeljavo? 
Potrebujete vzdrževalca vašega objekta?

Odgovor na vaše želje je:

Domen – DHS hišne storitve s.p.  
  mojster za vodovodne in ogrevalne instalacije  

ter ostala manjša hišna popravila.
POKLIČITE na tel. št. 051/864-601 in ne bo vam žal,
saj pridem točno, naredim hitro in natančno.
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Naslednja številka 
Naslednja številka izide v četrtek, 19. oktobra. Rok za oddajo prispevkov je 10. 10. 2017.

Spoštovani bralci,
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komaj smo se obrnili, že smo pri kon-
cu zelo deževnega septembra. Ni veliko 
manjkalo, da bi znova preživljali nadlo-
ge, ki jih prinašajo poplave. Tako pa je 
mesec ponovnega vstopa v šolo ob vsem 
prilagajanju minil res hitro. Vesel sem, 
da je ponovno prišlo do dogovora z de-
vetošolci o raznašanju Našega kraja. Vsi 
si želimo aktivnih in odgovornih mladih. 
Treba pa jim je za to dati priložnost, in 
to je le ena izmed priložnosti, da storijo 
nekaj za svoje okolje, ob tem pa tudi za 
svoj razred.

Dovolite, da najprej delim z vami nav-
dušenje ob ogromnem uspehu naše ko-
šarkarske ekipe. Povezali so nas, četudi 
za nekaj dni. Kako je lepo biti Slovenec v 
takih trenutkih … Nekaj besed o pravljici 
o oranžni žogi boste lahko prebrali tudi v 
našem glasilu. 

Za nami je prva volilna (referendum-
ska) nedelja, bližajo pa se tudi redne 
predsedniške volitve. Objavljamo obšir-
ne informacije okrajne volilne komisije. 
Posebej vas opozarjam, da je prišlo do 
ukinitve nekaterih, tudi dobrepoljskih, 
volišč, zato si prispevke natančno pre-
berite. 

Oktober je mesec, ki je posebej po-
svečen požarni varnosti, zato sem na in-
tervju povabil poveljnika Gasilske zveze 
Dobrepolje, Uroša Gačnika, ki je povedal 
mnogo zanimivega, ob tem pa ni pozabil 
tudi na priporočila, ki nam vsak dan lah-
ko pridejo prav. Naše odgovorno ravna-
nje je najboljša možna pomoč gasilcem. 

V rubriki Aktualno so zbrani infor-
macije o tednu mobilnosti, ki smo ga po 
Evropi obeležili v septembru, in nekaj 
nasvetov, kako v zimskem delu leta pre-
magati številne bolezenske napade. 

Pred pol leta smo v Našem kraju že 
objavili prispevek Nacionalnega instituta 
za javno zdravje o projektu Svit. Informa-
cij o koristnosti tega preventivnega pro-
jekta ni nikoli dovolj, še posebej, če se 
nanj odzove relativno majhen odstotek 
ljudi. Ravno zato ga objavljamo ponov-
no in upamo, da bo program dosegel svoj 
preventivni namen.

Prvi septembrski dnevi so v naši 
osnovni šoli poskrbeli za živahno doga-
janje. Medtem ko so prvošolci šele spo-
znavali šolske prostore, so petošolci že 
preživeli pet dni v poletni šoli v naravi 
na Debelem rtiču, drugošolci pa enako 
dolgo dobo na taboru v CŠOD Čebelica. 
Skozi besede in fotografije boste lahko 
dobili vpogled v njihov začetek šolskega 
leta.

V številki tako kot vedno ne manjka 
poročil o delu v naših društvih. Dopi-
sniki redno in vestno poročajo o delu, ki 
ga člani društev opravijo. To je najboljši 
način, da v svoje vrste privabijo še koga. 
Naj vas spodbudim, da se pridružite ka-
teri izmed aktivnih skupin, ki delujejo v 
naši občini. Vsak od nas lahko obogati 
posamezno skupino, obenem pa splete 
nova poznanstva.

Naj vas že na tem mestu in zdaj po-
vabim na krvodajalsko akcijo, ki bo na 
Vidmu 24. 10. Mediji poročajo, da so za-
loge krvi po državi zelo nizke. Verjamem, 
da se bomo Slovenci tudi tokrat ustrezno 
odzvali.

JKP Grosuplje bo v oktobru (13. 10.) 
izvedlo še drugi letošnji odvoz nevarnih 
odpadkov. Bodimo zgled ekološko oza-
veščenih občanov in dostavimo odpadke 
na ta dan, obenem pa ne onesnažujmo z 
njimi svoje narave.

V septembru se je končala letošnja fut-
sal liga, proti koncu pa gre tudi rekordna 
teniška liga. Ob tem se začenja zimska 
športno-rekreativna sezona, ki bo verje-
tno tudi letos privabila številne gibanja 
željne občane. Na tem mestu vas želim 
povabiti na 8. Dobrepoljsko vandranje 
in 7. Dobrepoljski tek, ki bosta letos v 
soboto, 7. 10. Za organizatorji so meseci 
priprav in prava škoda bo, če ne boste ti-
stega sobotnega dopoldneva preživeli na 
svežem zraku v družbi podobno mislečih 
in razigranih pohodnikov in tekačev.

Začenja se tista prava jesen, upajmo, 
da nas bo obogatila z lepim vremenom, 
ki še bolj poudari pisane barve naših 
gozdov. Želim vam vse dobro do nasle-
dnje številke, ki bo zaradi predsedniških 
volitev tokrat izšla teden prej.

Srečno! ■
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Andrej Struna, tajnik OVK Grosuplje

Volitve predsednika republike ureja Za-
kon o volitvah predsednika republike 
ZVPR (Uradni list RS, št. 39/92 in 73/03 
− odločba US). Glede vprašanj, ki niso 
posebej urejena z ZVPR-jem, se smiselno 
uporabljajo določbe Zakona o volitvah v 
državni zbor.

Glasuje se samo za 1 (enega) kandidata/
kandidatko, tako da obkrožite številko 
pred njegovim/njenim imenom in pri-
imkom.

Pravico glasovati na volitvah imajo drža-
vljani RS, ki imajo pravico voliti v Državni 
zbor RS, to so volivci, ki bodo najpozneje 
22. oktobra 2017 dopolnili 18 let starosti. 
Ne glede na prejšnji stavek pa pravice 
glasovanja nima državljan RS, ki je do-
polnil 18 let starosti, a mu je bila zaradi 
duševne bolezni, zaostalosti ali prizade-
tosti popolnoma odvzeta poslovna spo-
sobnost ali podaljšana roditeljska pra-
vica staršev ali drugih oseb čez njegovo 
polnoletnost ter ni sposoben razumeti 
pomena, namena in učinkov glasovanja 
in je sodišče posebej odločilo o odvzemu 
volilne pravice. 

Imajo pa pravico glasovati osebe, ki jim 
je bila pred 9. avgustom 2006 zaradi du-
ševne bolezni, zaostalosti ali prizadetosti 
s pravnomočno sodno odločbo popol-
noma odvzeta poslovna sposobnost ali 
podaljšana roditeljska pravica staršev ali 
drugih oseb čez njihovo polnoletnost, 
če sodišče po 9. avgustu 2006 ni posebej 
odločilo o odvzemu pravice voliti in biti 
voljen. 

Na volitvah se lahko glasuje na voliščih, 
ki jih je določila okrajna volilna komisija 
za območje, na katerem je volivec vpisan 
v splošni volilni imenik, v nedeljo, 22. ok-

tobra 2017, od 7. do 19. ure, in v poseb-
nih primerih, ki jih odloča zakon: 

Po pošti v Republiki Sloveniji, če je •	
volivec, ki bo na dan glasovanja na 
zdravljenju v bolnišnici ali zdravili-
šču, v zaporu ali priporu, v domu za 
ostarele občane in nima prijavljenega 
stalnega prebivališča v domu, tako da 
najpozneje 10 dni pred dnevom glaso-
vanja sporoči okrajni volilni komisiji, 
da želi glasovati na tak način, zadnji 
dan za vložitev obvestila je sreda, 31. 
oktober 2012.
Na predčasnem glasovanju na po-•	
sebnem volišču na sedežu Upravne 
enote Grosuplje, Taborska cesta 1, II. 
nadstropje, v torek, 17., sredo, 18., in 
v četrtek, 19. 10. 2017, med 9. in 19. 
uro. 
Na domu na dan glasovanja 22. 10. •	
2017, če bo volivec najpozneje 3 dni 
pred dnevom glasovanja, to je do 
vključno 18. 10. 2017, sporočil Okraj-
ni volilni komisiji Grosuplje na tel. št. 
7810 917 in 7810 910, da želi glasovati 
na tak način. 
Na volišču, določenem za glasovanje •	
volivcev, ki nimajo stalnega prebiva-
lišča na območju okraja (OMNIA) s 
sedežem na Upravni enoti Grosuplje, 
Taborska cesta 1, II. nadstropje, na dan 
glasovanja 22. 10. 2017. Če želi volivec 
glasovati na tak način, mora do srede, 
18. 10. 2017, to pisno sporočiti okrajni 
volilni komisiji, kjer ima prijavljeno 
stalno prebivališče (obrazec vloge in 
naslovi okrajnih volilnih komisij so na 
voljo na spletni strani Državne volilne 
komisije). 
Na diplomatsko-konzularnih pred-•	
stavništvih in po pošti iz tujine, če to 
sporočijo Državni volilni komisiji naj-
pozneje do vključno 21. 9. 2017.
Volivci invalidi, ki bodo ocenili, da nji-•	
hovo redno volišče ni dostopno invali-

dom, bodo lahko glasovali na volišču, 
ki je dostopno invalidom (to volišče je 
določeno v Družbenem domu Grosu-
plje, Taborska cesta 1), vendar morajo 
namero, da bodo glasovali na takem 
volišču in ne na volišču za območje, 
za katero so vpisani v volilni imenik, 
sporočiti okrajni volilni komisiji (3 dni 
pred dnem glasovanja).

Volilna opravila vodijo in izvajajo volilni 
organi, ki vodijo volitve v Državni zbor 
RS, to je Državna volilna komisija, volil-
ne komisije volilnih enot in okrajne vo-
lilne komisije. Glasovanje na voliščih in 
ugotavljanje izida glasovanja na voliščih 
vodijo volilni odbori. 

SESTAVA OKRAJNE VOLILNE  
KOMISIJE GROSUPLJE

4. VOLILNA ENOTA, 3. VOLILNI OKRAJ
Sedež: Taborska cesta 1, Grosuplje, 
tel. št. 7810 917, 7810 910, faks: 7810 919

PREDSEDNICA:    
POLONA MARJETIČ ZEMLJIČ
NAMESTNICA PREDSEDNICE:  
ŠPELA JOVANOVIČ GABERŠEK 

ČLANICA:   
MILENA STRNAD
NAMESTNIK ČLANICE:    
ANDREJ ŠTRUS 

ČLANICA:   
ANA ZUPANČIČ
NAMESTNIK ČLANICE:  
UROŠ GRUDEN

ČLAN:    
NEVENKA ZAVIRŠEK
NAMESTNIK ČLANICE:                
BOJAN NOVAK

TAJNIK OVK:   
ANDREJ STRUNA
NAMESTNICA TAJNIKA:              
DRAGICA URBAS

Volitve predsednika republike 2017
Predsednik državnega zbora Republike Slovenije je z Odlokom o razpisu volitev predsednika republike 

(Uradni list RS, št. 43/2017) razpisal volitve predsednika republike. 
Za dan glasovanja na volitvah je določena nedelja, 22. oktober 2017. Če nihče izmed kandidatov v prvem krogu ne bo 

prejel z ustavo predpisane večine veljavnih glasov, bo v skladu z določbami zakona 
drugi krog v nedeljo, 12. novembra 2017.
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Na podlagi 17. in 20. člena Zakona o volitvah predsednika republike (Uradni list RS, št. 39/92 in 73/03 – odločba ustavnega 
sodišča) in Odloka o razpisu volitev predsednika republike (Uradni list RS, št. 34/2017) je Okrajna volilna komisija Grosuplje 

sprejela naslednji 

S K L E P 
O DOLOČITVI VOLIŠČ IN NJIHOVIH OBMOČIJ 

Za izvedbo volitev predsednika republike, ki bodo v nedeljo, 22. oktobra 2017, je Okrajna volilna komisija Grosuplje na seji 
dne 28. 8. 2017 določila naslednja volišča in njihova območja: 

I.

zap. št. oznaka 
volišča

ime volišča sedež volišča območje volišča dostopno 
invalidom

1. 403001 JAKLIČEV DOM DOBREPOLJE Videm 34, 
Videm -Dobrepolje

Bruhanja vas, Mala vas, Podgora, 
Podgorica, Podpeč, Videm, Zdenska vas

da

2. 403004 GASILSKI DOM HOČEVJE Hočevje 19 Hočevje da
3. 403005 GASILSKI DOM ZAGORICA Zagorica 36a Zagorica da
4. 403006 VAŠKI PROSTOR PREDSTRUGE Predstruge 60 Cesta, Predstruge, Vodice da
5. 403007 GASILSKI DOM KOMPOLJE Kompolje 60 Kompolje da
6. 403009 DVZ PONIKVE Ponikve 76 Ponikve da
42. 403049 OŠ STRUGE Lipa 16 Četež pri Strugah, Kolenča vas, Lipa, 

Paka, Podtabor, Potiskavec, Pri Cerkvi - 
Struge, Rapljevo, Tisovec, Tržič

da

II.
Okrajna volilna komisija Grosuplje določa tudi posebna volišča, in sicer: 

Volišče št. 901 za predčasno glasovanje dne•	  17. 10., 18. 10. in 19. 10. 2017 s sedežem na Upravni enoti Grosuplje, Taborska 
cesta 1, Grosuplje v II. nadstropju – dostopno invalidom.
Posebno volišče, •	 dostopno invalidom, št. volišča 403010 oziroma (950)  s sedežem: DRUŽBENI DOM GROSUPLJE, Taborska 
cesta 1, Grosuplje. 
Volišče št. 970, OMNIA,•	  za volivce, ki nimajo stalnega prebivališča na območju okraja, in sicer s sedežem na Upravni enoti 
Grosuplje, Taborska cesta 1, Grosuplje v II. nadstropju – dostopno invalidom. 

III. 
Ta sklep se posreduje Upravni enoti Grosuplje, pristojni izpostavi geodetske uprave, Državni volilni komisiji in za objavo v lokal-
nih časopisih. 

Polona Marjetič Zemljič, univ. dipl. prav.
PREDSEDNICA OKRAJNE VOLILNE KOMISIJE GROSUPLJE

POMEMBNO OBVESTILO!

Za izvedbo predsedniških volitev je na območju občine Dobrepolje prišlo do pomembnih sprememb pri določitvi volišč, 
in sicer: 

Ukinjeno je volišče Gasilski dom Zdenska vas in se območje volišča prenese na volišče v Jakličev dom v Dobrepolju. 

Ukinjeno je volišče Osnovna šola Ponikve in se območje volišča prenese na volišče v DVZ Ponikve.

Okrajna volilna komisija Grosuplje
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Rokodelski center Ribnica v šolskem letu 2017/18 
razpisuje

MALO ŠOLO LONČARSTVA ZA OTROKE.

Namenjena je osnovnošolskim otrokom druge in tretje 
triade. 

Potekala bo od oktobra do konca aprila, ob četrtkih od 17. 
do 18. ure.

Mladi lončarji se bodo seznanili z različnimi vrstami gline, 
barvami za glino, postopki ročne obdelave gline in postopki 
oblikovanja gline na lončarskem vretenu. Izdelali bodo raz-

lične uporabne in okrasne predmete: skodelice, skledice, 
piščali, štampiljke, ropotulje in še marsikaj. Obiskali bodo 

tudi lončarja in glinokop ter preizkusili, kako so njihove 
roke spretne na lončarskem vretenu.

Cena male šole lončarstva je 210 EUR.

Prijave zbiramo na info@rokodelskicenter-ribnica.si 
ali po telefonu 01 8361 104.

Začetek male šole lončarstva bo v četrtek, 5. oktobra.
  

Pohitite s prijavami, število mest je omejeno!

Razpis za vpis v prvi letnik 

PLETARSKE IN LONČARSKE ŠOLE 
Rokodelskega centra Ribnica

Pletarska in lončarska šola sta kontinuirani izobraževanji, ki 
trajata 3 leta. Začetek izobraževanja je možen v prvem letniku in 
nato po stopnjah pridobivanje znanja o pletarstvu in lončarstvu. 
Po treh letih osvojite osnovna znanja, ki vam omogočijo pristop 
k izpitu za nacionalno poklicno kvalifikacijo (NPK) LONČAR/ LON-
ČARKA ali PLETAR/PLETARKA.

V prvem letniku pletarske šole se boste naučili osnovnih znanj 
pletarstva. Osnovna materiala pri pletenju bosta vrbovo šibje in 
leskove vitre. Spoznali boste postopke pletarstva, od tega, kako 
poiskati les v gozdu, kako ga pravilno skladiščiti in obdelati s 
pomočjo orodij, do samega pletenja v končne izdelke: košek, 
otroško košarico, pehar, cekar in pladenj. 

V prvem letniku lončarske šole se boste seznanili z različnimi vr-
stami gline, barvami za glino, ornamenti ter postopki ročne obde-
lave gline (oblikovanje iz kačic, trakov, valjanih plošč). Posamezne 
glinene dele boste pod vodstvom mentorice sestavljali v celoto. 
Izdelali boste vrč, skodelico, pekač, pladenj, štampiljko, ploščice, 
vazo in šatuljo s pokrovom. 

Šoli bosta potekali od začetka oktobra 2017 do konca marca 2018, 
enkrat tedensko, po dve uri v določenem terminu. 

Cena pletarske šole je 240 EUR, cena lončarske šole pa 280 EUR.

Za več informacij in prijave, ki jih zbiramo do 29. septembra, smo 
vam na voljo na elektronskem naslovu info@rokodelskicenter-rib-
nica.si, po telefonu 01 83 61 104 ali osebno v Rokodelskem centru 
Ribnica od ponedeljka do petka med 9. in 17. uro.

Lepo vabljeni k spremljanju dogajanja tudi na naši spletni strani 
www.rokodelskicenter-ribnica.si in na  www.facebook.com/
Rokodelski center Ribnica.

Četrtek, 5. 10. 4. srečanje podjetnic (Družbeni dom 
Grosuplje, 9.00)

Sobota, 7. 10. Dobrepoljsko vandranje in Dobrepoljski tek 
(Videm, od 8.30 naprej)

Sobota, 7. 10. tekma U-17 FK Dobrepolje (Velike Lašče, 
15.00) 

Nedelja, 8. 10. tekma U-19 FK Dobrepolje (Velike Lašče, 
17.00)

Sreda, 11. 10. predavanje o diabetesu (Dom sv. Terezije, 
18.00)

Petek, 13. 10. odvoz nevarnih odpadkov (po različnih 
lokacijah)

Koledar prihajajočih dogodkovOBVESTILO – VOLILNA KAMPANJA ZA 
VOLITVE PREDSEDNIKA DRŽAVE

V nedeljo, 22. 10. 2017, bomo državljani povabljeni na 
volišče, da tam izrazimo podporo za enega izmed možnih 
kandidatov ali kandidatk. Izdajateljski svet Našega kraja 
je na predlog urednika sprejel naslednje pogoje predsta-
vitve kandidatov in objave predvolilnega propagandnega 
materiala:

1. Zaradi zagotovitve možnosti predstavitev kandida-
tov za predsednika države bo časopis izšel teden prej kot 
običajno, v četrtek, 19. 10. 2017.

2. Za vsakega kandidata ali kandidatko se v časopisu 
nameni največ dve strani brezplačnega prostora, kjer je 
možno po pravilih volilne kampanje objaviti predstavi-
tveno gradivo. Morebitni dodatni prostor se zaračuna po 
veljavnem ceniku.

Bojan Novak, urednik
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Skladno z Zakonom o pravilih cestnega 
prometa (Uradni list RS, št. 82/13 – ura-
dno prečiščeno besedilo in 68/16; v na-
daljevanju ZPrCP) lahko občinski redar 
izvaja nadzor nad najvišjo dovoljeno hi-
trostjo izključno s samodejnimi naprava-
mi in sredstvi za nadzor prometa, s kate-
rimi se prekrški slikovno dokumentirajo. 
Občinski redarji lahko izvajajo nadzor na 
vseh cestah v naselju, zunaj naselja in na 

kategoriziranih cestah zunaj naselja, ki 
se uporabljajo za javni cestni promet, pa 
le na občinskih cestah.

Statistiko kršitev glede na razred pre-
koračitve predpisane hitrosti v letu 2016 
v občinah ustanoviteljicah prikazuje 
spodnja slika. Podatki meritev kažejo, 
da so najpogostejše prekoračitve dovo-
ljene hitrosti v razredu prekoračitve nad 
10 do vključno 20 km/h, enako velja tudi 

Izvajanje meritev najvišje dovoljene hitrosti posameznih 
vrst vozil na območju občin ustanoviteljic MIR
Med pomembnejšimi nalogami občinskega redarstva je tudi zagotavljanje varnosti v cestnem prometu v občinah 
ustanoviteljicah. Ker je hitrost v cestnem prometu kot dejavnik tveganja eden izmed glavnih vzrokov prometnih 
nesreč, ki lahko usodno vplivajo na naša življenja, je prioritetna naloga občinskega redarstva izvajanje nadzora nad 
najvišjo dovoljeno hitrostjo posameznih vozil v cestnem prometu in s tem prispevati k večji varnosti vseh udeležencev 
v prometu.

za leto 2015.
Ob primerjavi podatkov o številu kr-

šitev prekoračitve hitrosti med letoma 
2015 in 2016 prav tako ugotavljamo, da 
se število kršitev, kljub povečanemu nad-
zoru, ne zmanjšuje. 

Skladno s Programom dela občinske-
ga redarstva izvajamo nadzor nad naj-
večjo dovoljeno hitrostjo na mestih, kjer 
na podlagi spremljanja prometa vozniki 
dosegajo visoke hitrosti, ki bistveno pre-
segajo dovoljene, ter v bližini šol, vrtcev 
in šolskih poti, kjer je ogroženost pešcev 
splošno večja. Pri določitvi lokacij za 
nadzor nad največjo dovoljeno hitrostjo 
občinsko redarstvo še posebej upošteva 
predloge občinskih svetov za preventivo 
in vzgojo v cestnem prometu in policije. 
Pri določitvi lokacij pa upoštevamo tudi 
predloge občanov, ki jih prejmemo na 
e-naslov: inspektorat-redarstvo@rib-
nica.si. ■

Prikaz števila prekoračitev glede na razred prekoračitve predpisane hitrosti v letu 2016

Odvoz nevarnih odpadkov iz gospodinjstev – jesen 2017
Javno komunalno podjetje Grosuplje obvešča občane občine Dobrepolje, da bo v petek, 13. 10. 2017, odvažalo nevarne odpadke 
iz gospodinjstev po naslednjem vrstnem redu: 

Naselje   ZBIRNO MESTO ČAS ZBIRANJA

Struge   Parkirišče pri gasilskem domu 13.00–14.00

Kompolje   Parkirišče pri gasilskem domu 14.30–15.30

Videm   Parkirišče pri trgovini Kmetijske  zadruge 16.00–17.00

Predstruge                     Parkirišče nasproti Iskre 17.15–17.45

Ponikve                         Parkirišče pri gasilskem domu             18.00–18.30

Med nevarne odpadke spadajo topila, kisline, 
barve, laki, olje in maščobe, detergenti, zdravila, 
baterije, akumulatorji, fluorescentne cevi in drugi 
živosrebrni odpadki, prazne tlačne posode, fotoke-
mikalije, pesticidi in po novem tudi majhna odpa-
dna električna in elektronska oprema zunanje di-
menzije do 25 cm.
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                                                                           PODJETNIŠKI KOTIČEK

ZADNJI POZIV PODJETJEM IZ OBČINE 
DOBREPOLJE K ODDAJI VLOG ZA SOFI-
NANCIRANJE IZOBRAŽEVANJ IN USPO-
SABLJANJ V LETU 2017: Vabimo pod-
jetja iz občine Dobrepolje, da na OOZ 
Grosuplje, samo še do 31. 10. 2017, poda-
jo Vlogo za sofinanciranje t. i. individu-
alnih izobraževanj in usposabljanj, ki so 
se jih lastniki podjetij in njihovi zaposle-
ni udeležili v letu 2017. Dokumentacija 
javnega povabila, vključno z vlogo, je na 
voljo v pisarni OOZ Grosuplje in na www.
ooz-grosuplje.si. Dodatne informaci-
je so na voljo na OOZ Grosuplje. Javno 
povabilo financira Občina Dobrepolje 
iz proračunskih sredstev z namenom 
pospeševanja razvoja gospodarstva.

PRIHAJAJOČI DOGODKI v Domu obrtni-
kov v Grosuplju, vabljeni:

Računalniška delavnica •	 »EXCELL 
ZA EKSPERTE«: 27. in 28. 9. 2017 ob 
16.00.
4. SREČANJE PODJETNIC,•	  v četr-
tek, 5. 10. 2017, ob 9.00 v Družbenem 
domu v Grosuplju.
Izdelovanje prostorskih risb (3D) – •	
Autocad, 16.–20. 10. 2017, začetek ob 
16.00.
Usposabljanje iz •	 Varstva pri delu, sre-
da, 6. 12. 2017, ob 16.00.
Obdarovanje otrok s prihodom Ded-•	
ka Mraza, torek, 12. 12. 2017, ob 17.00 
v Kulturnem domu Grosuplje. Zgolj za 
člane OOZ Grosuplje. Zbiramo prija-
ve. 

Celoten seznam izobraževanj in uspo-
sabljanj na OOZ Grosuplje, skupaj s 
podrobnejšimi informacijami in prijav-
nicami, je na www.ooz-grosuplje.si in 
se sproti dopolnjuje. Preverite možnost 
subvencionirane udeležbe za podje-
tnike in njihove zaposlene iz občine 
Dobrepolje zaradi sofinanciranja Obči-
ne Dobrepolje. Število mest je omejeno, 
zato pohitite s prijavami. Vabljeni. 

Prijave zbiramo 

do 25. septembra 

na elektronskem naslovu 

galerija@amis.net, 

po telefonu 01/836 93 34 ali 

v Rokodelskem centru Ribnica 

od ponedeljka do 

petka med 9. in 17. uro.

za otroke:

letni program za osnovnošolce
•  Šolanje poteka skozi celo šolsko leto, 
    1x tedensko po 2 uri
•  Šolnina znaša 30€ na mesec

 letni program za predšolske otroke
• Šolanje poteka skozi celo šolsko leto, 
   1x tedensko po 1 uro
• Šolnina znaša 20€ na mesec

za odrasle:

4-letni osnovni program slikarstva, 

•  Šolanje poteka skozi celo šolsko leto,  1x tedensko po 3 ure
•  Šolnina znaša 40 € na mesec
•  Po zaključenem 4-letnem programu 
    možnost vpisa v projektne letnike kiparstva,  slikarstva, grafike

Likovno-izobraževalni program LICE se izvaja v ateljejskih prostorih v Rokodelskem centru Ribnica, 
Cesta na Ugar 6, 1310 Ribnica.

(http://www.galerija-miklovahisa.si/razpis-likovna-sola/)

Vsa dodatna pojasnila boste prejeli na informativnem sestanku, 
ki bo 25. septembra 2017  ob 19. uri v Rokodelskem centru Ribnica. 

STOLARNA DOBREPOLJE SE JE PREDSTAVILA NA 50. MEDNARODNEM OBRTNEM 
SEJMU V CELJU: Na letošnjem MOS-u v Celju se je v okviru razstavnega prostora 
OOZ Grosuplje s svojim asortimanom izdelkov predstavila tudi Stolarna Dobre-
polje. Zelo lično urejen prostor OOZ Grosuplje pa je prejel tudi nagrado OZS za 
celovito sejemsko predstavitev izdelkov in storitev članov.

ANALIZA GOSPODARSTVA V OBČINI DOBREPOLJE: V občini Dobrepolje je konec 
leta 2016 delovalo 284 poslovnih subjektov (javni zavodi so izvzeti), ki so v povpre-
čju zaposlovali 403 osebe, ustvarili so 46,6 mio EUR prihodkov in dobrih 800 tisoč 
EUR dobička. Če vas zanima še več podobnih gospodarskih kazalcev v občini Do-
brepolje, potem obiščite www.ooz-grosuplje.si, kjer je objavljena celotna Analiza 
gospodarstva na območju občin Dobrepolje, Grosuplje in Ivančna Gorica.

Dodatna pojasnila na OOZ Grosuplje, ooz.grosuplje@ozs.si, 01 786 51 30, www.
ooz-grosuplje.si, kjer smo vam na voljo tudi za kakršna koli vprašanja poslovne 
narave. Vabljeni!

Janez Bajt, univ. dipl. oec.,
sekretar OOZ Grosuplje
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Bojan Novak

Na tisoče evropskih mest in lokalnih sku-
pnosti se vsako leto poveže v prizadeva-
nju za zagotavljanje človeku in okolju 
prijaznejših načinov mobilnosti. Pobuda 
za evropski teden mobilnosti je bila spro-
žena leta 2002 v Bruslju. Lani je v projek-
tu sodelovalo 51 držav. Raziskave kažejo, 
da je vedno več Evropejcev naklonjenih 
spodbujanju novim oblikam prevoza, ki 
so prijaznejše do okolja. Obenem ljudje 
želijo predvsem v mestih več zelenih po-
vršin, več pločnikov in kolesarskih stez. 

Med najbolj razširjene trajnostne po-
bude spadajo:

spodbujanje kolesarjenja;•	
spodbujanje skupne vožnje z avtomo-•	
bilom; 
moderniziran in povezan javni pre-•	
voz;
storitve »parkiraj in se pelji« (P + R);•	
nakup ekološko manj oporečnih vo-•	
zil;
nižja parkirnina, če se z avtomobilom •	
pripeljejo vsaj trije potniki.

Sodobni življenjski slog od nas zahteva 
večjo mobilnost, zaradi česar se povečuje 
naša odvisnost od uporabe avtomobilov. 
V preteklih letih se je v Sloveniji opazno 
povečalo število registriranih motornih 
vozil. Najhitreje narašča osebni potniški 
promet, predvsem zaradi zmanjšane-
ga zanimanja ljudi za javni potniški in 
za železniški promet. Kljub tehničnim 
izboljšavam avtomobilov pa se s pove-
čevanjem števila registriranih motornih 
vozil iz leta v leto povečujejo tudi izpusti 
toplogrednih plinov v ozračje. 

Ogljikov dioksid je najbolj znan, ni 
pa edini plin, ki ga proizvaja promet. 
Dušikovi oksidi dražijo dihalne poti, 
zmanjšujejo imunsko odpornost, pove-
čujejo pogostost astmatičnih napadov 
in spodbujajo nastanek pljučnih okužb. 
Trdni delci v zraku povzročajo napade 
astme, kašlja, težko dihanje, kronični 
bronhitis, zmanjšanje pljučne funkci-
je in so lahko vzrok prezgodnje smrti. 
Ogljikovodiki dražijo dihalne poti in 
oči ter lahko imajo kancerogeni učinek. 
Ogljikov monoksid povzroča dihalne in 
kardiološke težave, glavobol, vrtoglavi-
co, slabost in težave z vidom. Troposfer-
ski ozon povzroča vnetje dihal, draži oči 
ter poslabšuje stanje pri astmatikih in 
srčnih bolnikih. Benzen je kancerogen 
in ima depresiven učinek na človeka ter 
vpliva na osrednje živčevje.

Najbolj črna posledica naraščajočega 
avtomobilskega prometa pa so seveda 
prometne nesreče. Vsako leto vozila po-

škodujejo in ubijejo več deset tisoč ljudi, 
vključno z otroki. Dve tretjini nesreč s 
smrtnim izidom se zgodita na cestah in 
ulicah, vsak deseti v nesreči udeleženi 
pešec pa je otrok. Mesta so v tem po-
gledu bolj tvegana, saj se v njih zgodi 60 
odstotkov hujših nesreč.

Letošnji slogan evropskega tedna mo-
bilnosti je ZDRUŽIMO MOČI, DELIMO 
SI PREVOZ. S skupnim prevozom zmanj-
šamo lastne prevozne stroške, obenem 
pa naša potovanja postanejo zanimivej-
ša in zabavnejša. 

V sklopu evropskega tedna mobilnosti 
je v četrtek, 21. 9., potekal tudi evropski 
dan brez žrtev prometnih nesreč, h ka-
teremu je pristopila slovenska policija. 
Ob tem je Policija pozvala k sodelovanju 
organizacije, javne agencije, dobrodelne 
ustanove, šole, vladne institucije, univer-
ze in posameznike, ki so lahko na sple-
tni strani projectedward.eu podpisali 
prisego, da se bodo v prometu obnašali 
varno in preudarno. S tem se med dru-
gim zavežejo, da kot vozniki ne bodo 
uživali alkohola, da se bodo vedno 
pripeli z varnostnim pasom, da med 
vožnjo ne bodo telefonirali, da bodo 
poskrbeli, da bo njihovo vozilo tehnič-
no ustrezno, in da bodo vozili varno, v 
skladu z okoliščinami in prometnimi 
predpisi. ■

Združimo moči, delimo si prevoz.  
Evropski teden mobilnosti 2017
V tednu od 16. do 22. septembra je tudi letos po Evropi potekal projekt Evropski teden mobilnosti. Glavni namen je 
spodbujanje lokalne skupnosti k uvedbi in promociji trajnostnih prometnih ukrepov. V prispevku osvetljujem glavna 
sporočila letošnjega tedna mobilnosti.
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Zbral Bojan Novak 

Ključ do zdravja in dobrega počutja je 
zdrava prehrana. Pomembno je, da uži-
vamo veliko sezonskega sadja in zele-
njave, saj bomo le tako telo napolnili z 
vitamini in minerali ter okrepili imunski 
sistem. Literatura ponuja kar veliko živil, 
ki skrbijo za našo zaščito pred bolezni-
mi.

Citrusi 
V družini citrusov (limone, pomaran-
če, grenivke, limete, mandarine in kle-
mentine) prevladuje vitamin C, ki nam 
izboljšuje in ščiti imunski sistem, saj s 
pomočjo antioksidantov v našem telesu 
uničuje bakterije. Citrusi so bogati z an-
tioksidanti in so eno izmed najbolj hran-
ljivih in zdravilnih živil. 

Med
Med je vsestransko živilo, ki ga že leta 
uporabljamo tako v prehrani kot tudi v 
kozmetiki. Med deluje antibiotično in 
je še posebej učinkovit pri zdravljenju 
okužb in prehladnih obolenj v ustih, žre-
lu in dihalnih poteh. Bogat je z železom 
in drugimi rudninskimi snovmi, zato je 
dober tudi za krepitev telesa po prestani 
bolezni. 

Grozdje
Grozdje vsebuje veliko sadnih sladkor-
jev, zaradi česar je zdrav vir energije, ki 
nam daje moč za delo čez dan. Grozdje je 
bogato z vitamini B, A, K in C in antioksi-
danti, zaradi česar je odlično za krepitev 
imunske odpornosti. Zanimivo je, da so 
vsi antioksidanti prisotni predvsem v lu-
pini in v semenih grozdja.

Zeleni čaj
Zeleni čaj povečuje odpornost proti 
gripi, saj mu pripisujejo protivirusne in 
protibakterijske lastnosti. Znanstveniki 
čudežno moč zelenega čaja pripisujejo 
polifenolu, ki je 20-krat močnejši antio-
ksidant kot vitamin E in 200-krat moč-
nejši kot vitamin C. 

Oreščki in suho sadje
Oreščki in suho sadje so nepogrešljivi v 
naši vsakdanji prehrani, so odličen na-
domestek sladkih prigrizkov. Oreščki in 

suho sadje so bogati z beljakovinami, 
ogljikovimi hidrati in maščobami, prav 
tako so polni rudnin, mineralov in vita-
minov. Suho sadje za razliko od svežega 
vsebuje večjo količino sladkorja, zato 
moramo paziti, da ga ne uživamo v pre-
velikih količinah.

Sezonska zelenjava 
Pomembno je, da uživamo čim več se-
zonske zelenjave (buče, špinača, por, 
redkev, rdečo peso, korenček, ohrovt, 
repo, radič ...). Zelenjavo uživajmo v su-
rovi obliki, saj ima takšna več vitaminov, 
mineralov in antioksidantov kot obdela-
na. Iz zelenjave si lahko pripravimo tudi 
sveže stisnjene sokove ali smutije.

Jabolka 
Jabolko vsebuje več kot 30 dragocenih 
snovi, ki krepijo odpornost organizma, 
in ni naključje, da pregovor pravi: "Eno 
jabolko na dan odžene zdravnika stran." 
Jabolko je že od nekdaj veljalo za eno 
najbolj zdravih sadežev, še ko niso znali 
pojasniti njegovega zdravilnega delova-
nja. Jabolka so v jesenskem času najbolj-
ša, saj so čvrsta, sočna in polna koristnih 
snovi. Vsak dan pojejmo vsaj eno jabolko 
in si priskrbimo svež vir vitaminov, mi-
neralov in vlaknin.

Sveži sokovi in smutiji 
Jesen je čas, ko nam narava ponudi obi-
lo zdravih in okusnih plodov. S stisnje-
nimi sokovi in smutiji si lahko na hiter 

Kako ostati zdrav čez jesen in zimo?
Pred nami so hladnejši meseci, ki prinašajo s seboj tudi pogostejše prehlade in bolezni. Ko temperature padejo, 
marsikomu pade tudi odpornost in namesto da bi uživali v barvah jeseni in radostih, ki jih prinaša, obležimo s 
prehladom. V primerjavi s poletjem smo v jesenskih in zimskih mesecih tudi manj telesno aktivni. V nadaljevanju sem 
zbral nekaj koristnih nasvetov za ohranjanje zdravja in dobrega počutja.
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in okusen način pripravimo zdrav zajtrk 
ali malico, ki nam zagotovi vsa potrebna 
hranila za vsakdan. Z vsakdanjim pitjem 
svežih sokov in smutijev bomo izboljša-
li razpoloženje, zdravje, imeli bomo več 
energije in kakovostnejši spanec. Okusi 
zelenjave in sadja se odlično ujemajo in 
skupaj ustvarijo slasten, hranljiv in osve-
žujoč smuti ali sveže stisnjen sok. 

Ingver 
Ingver je okusna začimba, ki naše telo 
brani pred mnogimi nadlogami. Ingver 
vsebuje zelo močan antioksidant, eden 
od najpomembnejših je borneol, ki pre-
prečuje vnetja in znižuje temperaturo. 
Zaradi antiseptičnega učinka in vitami-
na C ingver deluje kot naravna terapija 
za prehlade in glavobole. Ob redni upo-
rabi krepi imunski sistem in preprečuje 
prehlade. Ko pa kljub vsemu zbolimo, 
nam ingver pomaga, da se čim hitreje 
postavimo nazaj na noge. Kadar zboli-
mo, je najbližje pri roki domača shram-
ba s superživili za lajšanje prehlada. Iz 

kombinacije medu, limone in ingverja 
si lahko pripravimo preprost in okusen 
sirup proti kašlju.

Česen
Raziskave so pokazale, da česen krepi 
imunski sistem, saj vsebuje veliko an-
tioksidantov, ki ščitijo organizem pred 
uničujočimi bakterijami in virusi. Česen 
že od pradavnine velja za eno izmed 
najučinkovitejših naravnih zdravil za od-
pravljanje črevesnih zajedavcev, lajšanje 
težav z dihanjem in prebavo. Dolgo so ga 

uporabljali le kot zdravilo in ne kot za-
čimbo. Zaradi žveplovih sestavin v ete-
ričnem olju ima česen neprijeten vonj, 
vendar brez njih ni zdravilen. Česen 
vsebuje snov, ki ima podoben učinek kot 
aspirin, ki pospešuje raztapljanje krvnih 
strdkov, zmanjšuje viskoznost krvi, po-
spešuje kroženje krvi in odstranjuje ne-
zaželene snovi iz krvi.

 
Vir: https://gajbica.si

David Jakopič s. p.
Kompolje 83b, 1312 Videm - Dobrepolje

Prodaja jabolk naslednjih sort:
elstar, gala, idared, jonagold, zlati delišes, 

breaburn, topaz.

Vsak delovni dan med 7.30 in 9.30, 
ob petkih med 18. in 20. uro.

Drugo po dogovoru na tel. št. 051 344 167.

Za nakup na zgornjem naslovu  
priznamo 20 % popusta na redne cene.

Aktualna ponudba in cene na: 
www.domaci-pridelki.si.

Slovenski pregovori o vremenu

OKTOBER - VINOTOK                 
 

Prvi Vinotok, lep in južen,  
je za grozdje prav zaslužen. 

Če listje hitro odleti, vsak naj zime se boji. 

Ako zgodaj listje pade,  
so rodovitne njive rade. 

V oktobru burja, mraz, januarja sončen čas. 

Če je Vinotoka mraz in burja brije,  
Prosinca in Svečana sonce sije. 

Vlažen, mrzel Luka (18.10.)  
kmalu sneg prikuka. 

Kakor je Uršula (21. 10.) začela,  
se zima bo izpela. 

Kakršno vreme Urša (21.10.) prinese,  
tako se rada jesen in zima obnese.
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Bojan Novak

Prihaja oktober, mesec požarne varno-
sti. Ima letošnji oktober kakšno poseb-
no sporočilo? Se osredotoča na kakšno 
posebno temo?

Tako kot vsako leto Uprava RS za zašči-
to in reševanje in Slovensko združenje za 
požarno varnost skupaj z Gasilsko zvezo 
Slovenije pripravita kopico preventivnih 
akcij in reklamnega gradiva, ki se razdeli 
po gasilskih društvih in izpostavah. Le-
tošnje geslo meseca oktobra je: »KO SE 
NESREČA ZGODI, NAJ BODO PROSTE 
POTI« Prva naša misel se usmeri seveda 
na ceste in uvajanje reševalnega pasu na 
avtocestah, ki se v praksi res izkaže kot 
odlična rešitev. Vendar to geslo ne velja 
samo za ceste, temveč tudi za naselja. 
Verjetno ste že vsi opazili talne in druge 
označbe, ki nas opominjajo na prostor, 
kjer se ne sme parkirati, ker so te povr-
šine namenjene reševalnim enotam v 
primeru interveniranja. Torej opozorilo 
vsem, da spoštujemo označbe, saj nikoli 
ne vemo, kdaj in kje se bo nesreča pripe-

tila. Če ne vemo, kako ravnati, se mora-
mo postaviti v vlogo, če bi mi potrebovali 
pomoč, in vedeli bomo, kako ravnati.

Številne izkušnje govorijo v prid 
pomembnosti teh sporočil. Sicer pa 
so dobrepoljska prostovoljna gasilska 
društva organizacijsko povezana v ga-
silsko zvezo (GZ). V čem vidite pred-
nost take združbe?

Ne samo naša društva, tudi vsa dru-
ga gasilska društva po Sloveniji morajo 
biti vključene v gasilske zveze. Vsekakor 
delovanje gasilskih društev ne more biti 
samostojno. Hierarhija povezovanja dru-
štev sega vse do Gasilske zveze Slovenije 
(GZS). Vsekakor so prednosti pri delova-
nju povezljivost, skupna koordinacija in 
načrtovanje razvoja. Vodstvo GZ mora 
poskrbeti, da se društva izobražujejo, 
opremljajo v skladu z načrtom in da iz-
vajajo tako operativne kot družabne de-
javnosti. Gasilska zveza ima tudi naloge, 
da nadzoruje in spremlja delo gasilskih 
društev, jih vzpodbuja in pomaga pri nji-
hovem delu. 

Koliko prostovoljnih gasilskih dru-
štev in gasilcev združuje Gasilska zveza 
Dobrepolje?

V GZ Dobrepolje je vključenih 7 ga-
silskih društev s skupno 980 gasilci, kar 
predstavlja četrtino prebivalstva v občini 
Dobrepolje.

To je pa vsekakor velika številka. V 
Našem kraju lahko vsak mesec bere-
mo, kako prostovoljni gasilci poma-
gate na različne načine. Se je področje 
gasilskega dela v zadnjem obdobju 
razširilo? Niste samo tisti, ki gasite po-
žare …

Res je. Na začetku delovanja društev 
so bila ta ustanovljena predvsem za po-
žarno »brambo«. V sedanjem času pa ga-
silci prevzemamo veliko različnih nalog 
iz sheme zaščite in reševanja. Tako smo 
bili nepogrešljivi v katastrofalnih narav-
nih nesrečah v preteklosti (poplavah, 
žledu), posredujemo ob prometnih ne-
srečah, ob sušnih obdobjih prevažamo 
vodo, delujemo preventivno, pomagamo 
pri prireditvah v občini, sodelujemo s 
šolo, podjetji, uporabijo nas tudi za po-
moč pri zdravstveni dejavnosti, pri zasto-
jih srca ...  skratka še in še več dejavnosti, 
ki bogatijo operativno raznolikost. Vse te 
dejavnosti pa pri ljudeh ne ostanejo neo-
pažene in po javnomnenjskih raziskavah 
smo gasilci ljudje, ki smo vredni zaupa-
nja, in ljudje so hvaležni za našo pomoč, 
kar je naše največje plačilo.

Kako pa je z opremljenostjo dobre-
poljskih gasilskih društev? Na videz je 
vozni park precej obnovljen …

Oprema gasilcev niso samo vozila. 
V zadnjih šestih letih je GZ Dobrepolje 
aktivno pristopila in nabavlja osebno 
zaščitno opremo za gasilce, tako da ima-
mo sedaj skoraj vse urejeno po predpi-

Intervju z Urošem Gačnikom, poveljnikom 
Gasilske zveze Dobrepolje
V vsaki številki Našega kraja si lahko preberete poročila s številnih posredovanj naših vestnih gasilcev. Oktober je 
mesec požarne varnosti, zato sem za septembrsko številko nekaj vprašanj zastavil Urošu Gačniku, ki je povedal veliko 
zanimivega. 
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sih. Priznati moram, da smo v zadnjih 
desetih letih nekoliko popravili kata-
strofalno stanje, ki pa vsekakor še vedno 
ni rožnato. Nujno bi potrebovali nekaj 
novih vozil, med njimi pa izstopa novo 
vozilo s cisterno in opremo za osrednjo 
enoto PGD Videm, ki bi po predpisih in 
zakonodaji morala biti opremljena z vsaj 
4 vozili. Trenutno pa sta v garaži samo 
dve, kar se pozna pri interveniranju, saj 
v povprečju 8 do 10 gasilcev na interven-
cijo odide z osebnimi avtomobili, kar je v 
današnjem času nedopustno in nevarno. 
Prav tako zamenjavo vozila potrebuje še 
PGD Struge, ki je najbolj oddaljeno od 
osrednje enote, saj imajo gasilsko cister-
no, ki je stara že več kot 30 let. Zavedati 
se je treba, da Slovenci osebna vozila v 
povprečju zamenjamo vsakih 8 let, pri 
gasilcih pa je ta doba nekajkrat daljša in 
so vozila običajno stara več kot 25, ko se 
zamenjajo. Lahko si mislite, koliko truda 
in dragega vzdrževanja je potrebnega, da 
se vozila ohranjajo za svojo operativno 
dejavnost. Če ne želimo zaspati v na-
ložbah, bi morali vsaka 3 leta zamenjati 
gasilsko vozilo, da bi vzdrževali trenutno 
opremljenost po vseh PGD-jih.

Lahko za nepoznavalce gasilskega 
dela na kratko povzamete, kako pote-
ka obveščanje gasilcev ob neki nesreči 
ali potrebi po pomoči?

Gasilci imamo vzpostavljen način jav-
nega in tihega alarmiranja svojih opera-
tivnih članov. Javni način predstavlja si-
rena, ki se vsako prvo soboto v mesecu 
testira, uporablja pa se predvsem takrat, 
ko drugi sistemi zatajijo. Tihi način pa je 
videti tako, da preko poziva ReCo Lju-
bljana pošlje obvestilo na pozivnik. V Ga-
silski zvezi Dobrepolje imamo vzposta-
vljeno tudi SMS-obveščanje na mobilne 

telefone, ker imamo več operativcev kot 
pa osebnih pozivnikov. Strošek aplikacije 
in SMS-ov se obrestuje vsakič, ko uspe-
šno zaključimo posredovanje.

Kaj je tisto, kar vas, gasilce, vodi k 
požrtvovalnemu posredovanju, kjer 
včasih tvegate lastno zdravje in prosti 
čas ter dopust? 

Želja pomagati. Človeško življenje je 
neprecenljivo!

To je res in taka želja je res nepre-
cenljiva. So delodajalci uvidevni do 
izostankov zaradi gasilskega posredo-
vanja?

Povečini so, razumejo namreč, da je to 
nujno. Gasilsko prostovoljno dejavnost 
ščiti tudi zakon, ki delodajalcem predpi-
suje, da morajo gasilca pustiti z dela, ko 
hiti na pomoč. Za nespoštovanje zakona 
so predvidene tudi finančne sankcije, ki 
pa se jim vsi želimo izogniti, in tako so 
skupni dogovori operativcev in deloda-

jalcev na zadovoljivi ravni. 
Srečo imamo tudi s tem, da število 

intervencij ni veliko, kot na primer na 
Krasu, kjer gasilci velikokrat posredujejo 
tudi trikrat na dan. Razloge za majhno 
ogroženost osebno pripisujem obilni 
preventivni dejavnosti in ozaveščanju 
prebivalstva kot tudi dejstvu, da je ga-
silcev v občini Dobrepolje res veliko in 
da smo tako Dobrepoljci kot Stružanci 
delavni in previdni ljudje, ki velikokrat 
sami rešimo težave in ne kličemo takoj 
112, kot je to običajno v večjih mestih.

Imate gasilci dovolj kadra za učin-
kovito posredovanje?

Trenutno stanje je tako, da imamo več 
kot 140 gasilcev, ki so operativno uspo-
sobljeni, da lahko posredujejo. To je sila, 
ki ni primerljiva z nobeno drugo organi-
zacijo v državi. Zavedati se moramo, da 
imamo gasilci stroge predpise. Opera-
tivni gasilec mora izpolnjevati naslednje 
pogoje: starost med 18 in 63 let, opravljen 

Trenutno stanje je tako, da 

imamo več kot 140 

gasilcev, ki so operativno 

usposobljeni, da lahko 

posredujejo. To je sila, ki ni 

primerljiva z nobeno 

drugo organizacijo v 

državi.
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vsaj 200-urni tečaj za operativnega ga-
silca, mora biti zavarovan in mora imeti 
pozitivno zdravniško spričevalo, poleg 
vsega naštetega pa mora imeti gasilec 
veliko srce, ki je pripravljeno pomagati 
vsako minuto, 24 ur na dan, 365 dni na 
leto.

Videti je, da je tudi mladih in otrok, 
ki se vključujejo v gasilska društva, ve-
liko …

Res je, trudimo se, da mladim pred-
stavimo svojo dejavnost, in jih tako pri-
pravljamo, da bodo nekoč v prihodnosti 
prevzeli naša mesta. Otroci so naša se-
danjost in prihodnost, česar se močno 
zavedamo! Že 6-letne otroke povabimo 
v našo organizacijo. Obiskujemo vrtce, 
prirejamo tabore, ustvarjalne urice, dru-
ženja ... Med tekmovanji in druženji se 
otroci seznanijo z gasilskimi vsebinami, 
pomembno pa je tudi osvojeno znanje, 
ki pride prav v domačem okolju. 

Ali pri promociji gasilstva med otro-
ki in mladimi kaj pogrešate? 

V naši osnovni šoli pogrešam gasilski 
krožek, ki bi se odvijal v sklopu obšolskih 
izbirnih dejavnosti. Za to bi bilo najbolje 
pritegniti učitelje, ki bi bili pripravljeni 
voditi tak krožek. Na ta način bi še hitre-
je in uspešneje usmerili mladino, da se 
druži, najde vrednote in znanja, ki jim 
bodo prišli prav v vsakdanjem življenju. 
Torej pobuda učiteljem ... za vsa navodila 
pa se lahko obrnejo name.

Posebna tema so gasilska tekmova-
nja. Gre za tekmovalno obliko izobra-
ževanja in dodatnega usposabljanja 
gasilcev? Ali gre tudi za druženje s čla-
ni drugih gasilskih društev, s katerimi 
je pri večjih nesrečah potem lažje so-
delovati?

Tekmovanja so posebna oblika izo-

braževanja, pomembna pa so tudi z vi-
dika druženja in povezovanja. Gasilci si 
moramo pri svojem delu obvezno zau-
pati, z druženjem pa se razvija predvsem 
ta vrlina. Vsekakor nas tekmovanja po-
vezujejo.

Gasilske organizacije so precej hi-
erarhično urejene, spodbujata pa se 
predvsem tovarištvo in sodelovanje. 
Gre med dobrepoljskimi gasilskimi 
društvi za složnost ali prevladuje tek-
movalni duh z gasilskih tekmovanj?

Tako kot v vseh stanovskih organiza-
cijah tudi tu prevladuje pozitivna tek-
movalnost. Na vodstvu gasilske zveze 
in prostovoljnih gasilskih društev pa je, 
da skrbijo, da so strasti pod kontrolo 
(smeh).

Kakšen je pogled vodstva Gasilske 
zveze Dobrepolje v prihodnost? Kje so 
največje potrebe, največji izzivi?

Na področju dejavnosti bo vsekakor 
treba razmisliti o vodenju oziroma o no-
vem poveljniku ter predsedniku Gasilske 
zveze Dobrepolje. Aktualni mandat se 
namreč izteka. Sam delujem v organih 
gasilske zveze že od leta 2002, kar skupno 
znaša 15 let. Upam, da bodo mladi po 
dveh mandatih v vlogi poveljnika Gasil-
ske zveze Dobrepolje prevzeli odgovor-
nost in delo. Pomembni sta sinergija in 
nova energija in verjamem, da bo ta z no-
vim izobraženim vodstvom tudi prišla.

Osebno vidim potrebo po popolnitvi 
opreme v vseh društvih, posebno po-
zornost pri opremi pa je treba nameniti 
osrednji enoti, ki prevzema odgovornost 
in ima tudi največ intervencij v GZ Do-
brepolje, prav tako bo treba veliko naredi-
ti na področju izobraževanja, ne smemo 
pa zanemariti druženja in povezovanja. 
V bližnji prihodnosti bo treba razmisliti o 
novem vodstvu v zvezi in društvih, ki bo 

moralo nadaljevati delo in usmeriti de-
javnosti, ki bodo najboljše za vse – tako 
finančno kot organizacijsko. 

Vam lahko občani pri tem pomaga-
mo?

Kot prvo ne pozabite dejstva, da gasil-
ci smo in bomo vedno tu za vas! Seveda 
pa smo veseli vsake pomoči in podpore. 
To nam lahko izkažete na več načinov. 
Na primer z namenitvijo dela dohodni-
ne ali v obliki prostovoljnih prispevkov, 
z obiskom gasilskih prireditev ... Najbolj 
pa bomo veseli vaše družbe, zato vsi to-
plo vabljeni v našo organizacijo.

Najlepša hvala za pogovor. Prepri-
čan sem, da boste s strani občanov tudi 
v prihodnje deležni podpore. Želim 
vam še naprej uspešna posredovanja 
in vse najboljše pri vašem človekoljub-
nem delu. ■

"Naj bodo dobri in pošteni 

ljudje še tako brez moči, je 

samo zaradi njih življenje 

vredno življenja." 

Albert Einstein

"Dveh reči ne odlagaj na 

jutri: poboljšanja in dobrega 

dejanja. Za današnji dan 

vemo, da ga imamo; ali še 

jutri doživimo, ne vemo." 

Anton Martin Slomšek
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Tjaša Jerman, dr .med., in Kati Rupnik, dipl. 
org., Nacionalni inštitut za javno zdravje, OE 
Ljubljana

Kaj pa so presejalni programi? 
To so programi, pri katerih s preprosti-

mi metodami (npr. preiskava blata, brisi, 
vprašalniki, ultrazvok …) med domnev-
no zdravimi prebivalci iščemo tiste, pri 
katerih je velika verjetnost, da bodo zbo-
leli (npr. imajo predrakave spremembe) 
ali pa bolezen že imajo, se pa še ne kaže 
z značilnimi znaki. Pri pozitivnem prese-
jalnem testu so potrebne nadaljnje prei-
skave, saj presejalni testi ne dajo končne 
diagnoze. Presejalni testi se izvajajo za 
tiste hude bolezni, ki so pogoste in ob 
pravočasnem odkritju ozdravljive. Med 
takšne sodi tudi rak debelega črevesa in 
danke.

Eden izmed znakov, ki nam sporoča, 
da se v našem črevesu nekaj dogaja, je 
kri v blatu. Če v blatu opazite kri, se 
morate nemudoma posvetovati s svo-
jim zdravnikom! Toda krvavitev je vča-
sih tako majhna, da je s prostim očesom 
ne opazimo. Bolezen se lahko tako dolgo 
razvija potuhnjeno, brez očitnih znakov. 
Zaznavanje prav takšnih prikritih krva-
vitev pa nam omogoča Program Svit.

V Program Svit, ki je brezplačen, smo 
vabljeni vsi prebivalci Slovenije med 50. 
in 74. letom starosti, ki imamo urejeno 
obvezno zdravstveno zavarovanje. Na-
menjen je ljudem, ki ne kažejo nobenih 
bolezenskih znakov. Namen programa 
je zmanjšanje obolevnosti in umrljivosti 

za rakom debelega črevesa in danke, kar 
lahko dosežemo s pravočasnim odkriva-
njem predrakavih sprememb ali začetne 
stopnje raka. 

Postopek sodelovanja v programu je 
precej preprost, potrebno pa je natančno 
upoštevanje navodil. Po pošti prejmete 
vabilo z izjavo o sodelovanju. Ko izpol-
njeno izjavo vrnete, prejmete pribor za 
odvzem vzorcev blata. Priložena so tudi 
natančna navodila za odvzem. Če vam 
postopek odvzema kljub temu ni pov-
sem jasen ali pa vas begajo kakšna 
druga vprašanja v zvezi z udeležbo v 
programu, vam svetujemo, da obišče-
te »Svitov kotiček« v svojem zdravstve-
nem domu, kjer bodo poskrbeli za 
odpravo vseh nejasnosti. Vzorca blata 
je treba odvzeti v dveh zaporednih od-
vajanjih in ju vrniti v priloženi ovojnici 
po pošti. V laboratoriju opravijo preiska-
vo, s katero ugotavljajo prisotnost krvi v 
blatu. Dosedanje izkušnje Programa Svit 
kažejo, da je bila kri v blatu ugotovljena 
pri 6 % preiskovancev. Za veliko večino 
je torej z oddajo vzorcev blata postopek 
zaključen. V program bodo ponovno po-
vabljeni čez dve leti. Je pa redno testira-
nje vsaki dve leti enako pomembno kot 
prvo, zato jih nikar ne opuščajte.

Če se izkaže, da je v blatu prisotna 
kri, je treba odkriti vzrok krvavitve. Zato 
je potrebna preiskava črevesa – kolono-
skopija. Vsaka kri v blatu seveda še ne 
pomeni raka ali predrakave spremem-
be, možen vzrok so npr. hemoroidi (zlata 
žila). V letu 2016 so ob kolonoskopijah v 
okviru Programa Svit odkrili predrakave 
spremembe pri 63 % preiskovancev, raka 
pri 3 %, pri 34 % pa ni bilo neoplastičnih 
sprememb. Velika večina odkritih rakov 
je bila še v zgodnji fazi, ko so povsem oz-
dravljivi z operacijo in ni potrebno no-
beno drugo onkološko zdravljenje. Med 
raki debelega črevesa in danke, ki so jih 
odkrili pred uvedbo Programa Svit, pa je 
bilo tako zgodaj odkritih le malo (12 %). 

Predrakave spremembe (polipe) lahko 
odstranimo že med kolonoskopijo in s 
tem odstranimo tveganje za razvoj raka. 

Tako ocenjujemo, da lahko s Progra-
mom Svit vsako leto preprečimo najmanj 
200 smrti. Da bi to dosegli, pa je po-
membno, da ljudje izkoristijo možnost 
sodelovanja v programu. V letu 2016 se 
je na Svitova vabila odzvalo 64 % vablje-
nih, želimo pa si, da bi se jih v prihodnje 
še več.

Program Svit že kaže lepe rezulta-
te: število obolelih za rakom debelega 
črevesa in danke, ki je prej iz leta v leto 
naraščalo, se je začelo zmanjševati, saj 
odkrijemo in odstranimo že predrakave 
spremembe.

Za nekatere skupine bolnikov pa test 
na prikrito krvavitev ne zadošča, ker po-
trebujejo redne kontrole s kolonoskopijo. 
To so bolniki s kronično vnetno črevesno 
boleznijo (ulcerozni kolitis, Crohnova 
bolezen), tisti, ki so jim pri kolonoskopiji 
že kdaj odstranili polip, in osebe, ki so že 
zbolele zaradi raka debelega črevesa. Če 
ste v izjavi o sodelovanju navedli katero 
od teh stanj, zato ne boste več vabljeni 
v Program Svit, ampak se udeležujte re-
dnih kontrolnih kolonoskopij.

Za dodatne informacije o poteku Pro-
grama Svit ali pomoč pri sodelovanju v 
programu lahko pokličete klicni center 
Svit na tel. 01 62 04 521 ali pišete na e-
naslov info@program-svit.si ali po pošti 
na naslov Program Svit, p.p. 241, 1001 
Ljubljana. Več o programu pa izveste na 
http://www.program-svit.si/. 

Če ste vi ali vaši bližnji dobili vabilo 
za sodelovanje v Programu Svit, torej 
ne oklevajte – lahko vam ali njim reši 
življenje! ■

Program Svit rešuje življenja
Ste morda prejeli vabilo za sodelovanje v Programu Svit, pa oklevate? Ne bojte se sveta tam znotraj – sodelovanje 
v programu vam lahko reši življenje! Svit je državni program presejanja in zgodnjega odkrivanja predrakavih 
sprememb in raka na debelem črevesu in danki. 
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Piše: Zdravko Marič, dr.med.

Iz vsebine podstrehe  
spoznavajmo svoje grehe

Oni dan sem šel na podstrešje iskat re-
zervno rezilo za ribanje zelja. Bil je to-
rek, ravno tistega dne, ko enkrat letno 
slovenska politična avantgarda na svoj 
bolestni način demonstrira demokracijo 
in ponudi na razpolago parlament mla-
dim nadobudnim pionirčkom, kakor jih 
radi kličejo večni socialisti. Otroci so šli 
torej v parlament brskat po obetih svoje 
prihodnosti, jaz pa na podstrešje, kjer 
po navadi najdemo stvari iz svoje prete-
klosti. A tisti dan se mi je zgodilo nekaj 
nenavadnega. Na podstrešju sem na-
mreč za dimniškim stebrom našel veliko 
temno skrinjo, na prvi pogled podob-
no krsti. Od strani je bil vklesan napis 
Zdravko Marič, nato pa letnica rojstva ter 
pomišljaj, za njim pa prostor za datum 
smrti, ki pa je bil hvala bogu še prazen 
in upam, da bo prazen še nekaj časa. Ni 
mi bilo jasno, kaj počne ta zaboj na moji 
podstrehi, a odločil sem se, da pokukam, 
kaj je notri. Stežka sem dvignil pokrov in 
prikazala se mi je njegova vsebina ... ne 
boste verjeli, polno iz lego kock sestavlje-
nih miniaturnih predmetov: lego otroški 
voziček, kolo, šolska tabla, figurica uči-
teljice, odbojkarska žoga, lego plesišče z 
maturanti, lego steklenica za pivo in ci-
garetna škatla, lego vojak na straži, ber-
gle, predavalnica s figurami študentov, 
poročna prstana, stetoskop, lego hiša s 
petčlansko družino, lego ambulanta, tu-
ristični kraj, kimono, smučarska oprema 
in še in še miniaturnih lego kreacij. Ko 
sem prebrskal večino njih, sem spoznal, 
da so v podstrešnem zaboju pravzaprav 
stvari, ki ponazarjajo moje življenje. Ve-
čina njih je lepih in zbuja v meni prijetne 
spomine. Hvala bogu je takih, na katere 
nisem ravno ponosen ali pa so vezane 
na težke trenutke mojega življenja, bolj 
malo (recimo pivska steklenica, škatla 
cigaret, bergle in vojak na straži). 

V tistem trenutku pa se na podstreš-
ju kar naenkrat pojavi neznani moški. 
V roki je imel iz lego kock sestavljeno 

svečo, in ta sveča je bila na las podobna 
tisti, ki sem jo v nedeljo imel kot boter na 
birmi svojega nečaka. Kaj pa je zdaj to, 
sem pomislil in nepovabljenega gosta, ki 
je bil prav tako presenečen, zagrabil za 
vrat ter ga jezno vprašal: »Kaj počneš na 
mojem podstrešju?« Prestrašeni obisko-
valec je zahlipal: »Vse bom razložil, samo 
dovolite, da položim svečo v vaš življenj-
ski zaboj.« Potem ko je položil svečo, je 
začel pripovedovati svojo zgodbo:  

»Ime mi je Gianni in sem poklicni se-
stavljavec lego kock. Pred petimi leti, ko 
se je začela kriza, sem začutil tesnobo ob 
novici, da se je število otrok, ki jih zanima 
moja dejavnost, v zadnjem letu zmanjša-
lo na polovico. V silnem razočaranju sem 
šel do svojega šefa in mu izpovedal tisti 
dan objavljene statistične podatke. A šef 
je bil neusmiljen, vse, kar ga je zanimalo, 
je bila zgolj izpolnitev norme. Razgovor 
je zaključil z besedami: 'Če ne zmoreš 
ohranjati prodaje našega proizvoda v vrt-
cih na 30 odstotkih, potem ti predlagam, 
da si iz naših lego kock sestaviš invalidski 
voziček in se s tem rekvizitom zapelješ do 
predčasne upokojitve.' V tistem trenutku 
sem samo obmolknil, namesto odgovora 
pa sem v nekaj minutah pred njegovimi 
očmi namesto invalidskega vozička iz 
lego kock sestavil vrata ter z njimi na vso 

moč zaloputnil, tako da se je pred šefo-
vimi očmi še nekaj sekund majal na lego 
vratih obešen napis: 'Arrivederci'. Deja-
nje je bilo dovolj zgovorno; bilo je jasno, 
da je moje sanjske službe s tem dnem 
konec. Napočil je čas, da si poiščem novo 
službo in ker drugega, kot sestavljati lego 
kocke, ne znam, je bila moja zaposlitev 
odvisna od povpraševanja po poklicu 
višjega tehnika oblikovanja lego kock. 
Zaradi specifičnosti svojega poklicnega 
profila sem lahko računal na službo le, 
če se odpre kaka izjemna priložnost, in 
imel sem srečo. Ravno v tem obdobju je 
namreč stopil v veljavo novi Pravilnik o 
obveščevalnih službah, s katerim se je 
začela udejanjati komercializacija držav-
nih varnostnih dejavnosti. Ustanovljena 
je bila posebna veja vohunske službe, 
imenovana ALPM (After Living Progno-
stic Managment). Gre za donosno de-
javnost, ki deluje tako, da specializirani 
referenti zbirajo pomembne življenjske 
podatke o državljanih in jih posreduje-
jo sestavljavcem lego kock. Sestavljavci 
nato glede na tip življenjskega dogodka 
izdelajo za ta podatek razpoznavno lego 
skulpturo. To potem v strogi zaupnosti 
shranjujejo v posebne zaboje na pod-
strešjih teh oseb. Ob smrti te osebe se za-
boji zapečatijo, prevzame jih analitična 
skupina, ki v sklopu pogrebnih storitev 
ponudi svojcem umrlega storitev s sle-
dečo vsebino: 

Dragi svojci. Najprej iskreno sožalje ob 
smrti vam drage osebe. Da bi dokazali, 
da vam ne stojimo ob strani oziroma za 
vratom samo, kadar vohunimo za vašimi 
državi škodljivimi dejavnostmi, ampak 
spremljamo tudi vse vaše ostale življenj-
ske aktivnosti, vas vabimo k sodelovanju, 
ki bo v času vašega žalovanja vzpostavi-
lo še tesnejše stike z vašim pokojnim. Za 
samo 200 evrov vam iz lego sestavljank, 
ki smo jih za časa življenja vašega po-
kojnika zbrali v njegovi tako imenovani 
Skrinji Zveze za boljši jutri obveščevalnih 
služb (v nadaljevanju Skrinja Zveze), s 
pomočjo naših astrologov napovemo, 
ali bo vaša draga oseba, ki je zapustila 
ta svet, po smrti pristala v nebesih, vicah 
ali peklu. V primeru slabe napovedi boste 
imeli zato čas, da zberete vse sile in v sku-
pnih molitvah in priprošnjah za njegovo 
odrešitev preprečite najhujše. Pri tem vam 
lahko ponudimo ob minimalnem dopla-
čilu tudi dostop do naše virtualne spletne 
molitvene svetovalke Janice, ki vam bo 
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po ugodni ceni določila najučinkovitejši 
sklop molitev glede na tip lego ponazor-
jenih pokojnikovih grehov iz njegove Skri-
nje Zveze. 

Če se pokojnikovi svojci odločijo za 
sodelovanje, vsebino zaboja ob priso-
tnosti svojcev pregleda astrolog, napiše 
poročilo in prognozo ter se s svojci do-
govori o nadaljnjih ukrepih. V vsakem 
primeru pa, četudi se svojci odločijo za 
zavrnitev sodelovanja, se podpiše dogo-
vor o strogi zaupnosti, zato ta zadeva za-
enkrat ni širše znana. Torej, vse, kar sem 
vam povedal, je razlog, da se v tem tre-
nutku nahajam na vašem podstrešju.«

Spreletel me je srh, ko sem slišal Gian-
nijevo zgodbo. V bistvu sem ujel pripa-
dnika obveščevalne službe, v slovenskem 
žargonu rečeno »udbovca«, ki je imel 
specialno nalogo izdelovati spominske 
makete mojih življenjskih dogodkov 
preko podatkov, ki mu jih je na podlagi 
izsledkov vohunjenja posredovala oseba 
s terena. Kaj naj sploh storim? V bistvu 
sem ga po svoje razumel, saj je bil pač 
primoran sprejeti edino razpoložljivo 
službo in cilj njegovega dela nista dis-
kvalifikacija in likvidacija, ampak zgolj 
zaslužek za golo preživetje. Spustil sem 
ga domov in mu obljubil, da ne bom ni-
komur povedal, da sem ga zalotil. Seveda 
sem na koncu še poiskal rezilo za ribanje 
zelja in tudi sam zapustil prizorišče pre-
senetljivega dognanja.

Kaj vam lahko glede na zgodbo ko-
ristnega svetujem? Žal vam ne morem 
napovedati nobenih vedeževalnih po-
datkov, saj nisem ne višji tehnik obliko-
vanja lego kock, ne sodelavec »Udbe« in 
ne kreator odgovorov virtualne svetoval-
ke Janice. Sem zgolj navaden zdravnik, 
ki s tovrstnimi državnimi ukrepi nimam 
prav nič skupnega. Vseeno pa lahko na 
podlagi pregovora »iz vsake stvari se 
lahko potegne kaj koristnega« izluščim 
veliko koristnih nasvetov za vaše zdravje. 
Poglejmo, kaj:  

Velikokrat se splača iti na podstrešje in 
pokukati, kaj se skriva v zaboju življenja. 
Vendar pri tem ne mislim hišnega pod-
strešja, ker vem, da ga nima vsak od nas; 
kot zdravnik mislim na podstrešje v naših 
glavah, to so naši možgani. V naših gla-
vah se namreč prav tako skrivajo zaboji, 
kjer se shranjujejo dobri in slabi trenutki 

našega življenja, in tak zaboj se imenuje 
Skrinja zavesti. Drugače povedano, to so 
naše spominske shrambe, v katere je do-
bro pokukati vsake toliko časa. Z analizo, 
kaj smo dobrega in kaj slabega udejanjili 
v našem dosedanjem življenju, naredi-
mo načrt, da spremenimo stvari na bolje. 
Zdravje nam bo hvaležno. Četudi se je v 
naši spominski Skrinji zavesti nabralo 
veliko skulptur, ki nam niso v ponos, ni 
nikoli prepozno, da trend svojih ravnanj 
spremenimo v tiste dejavnosti, ki bodo 
telesnemu in umskemu zdravju najbolj 
koristne. Vsekakor vsak od nas najde na 
svojem podstrešju izpod skalpa lepe in 
manj lepe stvari, zgolj samo lepih prav 
gotovo nihče, saj življenje ni posuto samo 
s cvetjem. Veliko je stvari, ki nam niso v 
ponos in je od nas samih odvisno, koliko 
tovrstnih lego sestavljank se bo znašlo v 
našem zaboju. To so predvsem razvade, 
ki bi v primeru, da bi jih ponazorili z lego 
sestavljankami, predstavljale uživanje 
alkohola, cigaret, nepotrebnih zdravil in 
drugih kemičnih substanc, tudi škodljivo 
hranjenje ter druge potencialno škodljive 
dejavnosti (odvisnost od računalnikov). 
Če se že v našem zaboju življenja najde 
kaj takega, spremenimo svoje navade in 
začnimo živeti tako, da bi Gianni izdelo-
val drugačne kreacije življenja, take, na 
katere bi lahko bili ponosni. Ko bodo kre-
posti odražajoče lego sestavljanke začele 
polniti naš podstrešni zaboj, bodo kmalu 
prekrile vse, kar je predstavljalo škodljiva 
ravnanja v našem življenju. Pa še nečesa 
se zavedajmo: Poskušajmo sami urejati 
svoje podstrešje. Veliko je namreč ponu-
dnikov, ki nam ponujajo ureditev pod-
strešnega prostora, to je naše pameti. 
A v resnici želijo predvsem vzpostaviti 
nadzor nad našimi Skrinjami zavesti, da 
bi imeli finančno korist. Taki sumljivi po-
močniki so predvsem razna pomirjevala, 
kot že rečeno alkohol, medijska propa-
ganda in škodoželjni soljudje. 

Ob izteku tistega torka, po koncu tako 
imenovanega parlamentarnega dne za 
osnovnošolce, se je skupina golobradih 
»pionirčkov« iz Prekmurja odpravila na 
podstreho parlamenta, da bi izobesili 
zastavo navijaške skupine nogometne-
ga kluba Mura. Ko so iskali podstrešno 
okno, so se v poltemi nerodno spotaknili 
ob neke predmete. Prižgali so lučke na 
mobitelih in pogledali, kaj je spodaj. Na 
njihovo presenečenje so naleteli na lese-
ne zaboje, ki jih je bilo 90, in na vsakem od 

njih so bili ime poslanca, rojstni datum in 
prazen prostor za datum smrti. Radove-
dni Prekmurci so brez pomisleka začeli 
odpirati pokrove zabojev in ugotovili, da 
je v njih polno predmetov, sestavljenih iz 
lego kock. Na vrhu so bili predvsem lego 
modeli lončkov s posajenimi rožicami, 
jeziki različnih živali, največ kačjih, ogro-
mno je bilo iz lego kock oblikovanih rok, 
katerih prsti so bili zviti v figo, nekateri 
pa v pest z iztegnjenim sredincem. Veliko 
je bilo lego modelov eksotičnih peščenih 
plaž z napisi: »Uživajte, poslanci, pesek s 
plaže odnesite domov, saj ima certifikat 
'Primeren za metanje peska v oči'.« Spo-
daj, pod temi večini skupnimi predmeti, 
pa se je skrivalo marsikaj bolj osebno 
perečega, morda celo šokantnega, zato 
je zanimanje še naraslo in brskanje se je 
nadaljevalo. A ravno ko so začeli mladi 
»muraši« brskati po bolj osebnih stvareh, 
jih sredi zagnanega dela zaloti parla-
mentarni hišnik. V trenutku jih nažene s 
podstrešja, iz parlamenta in iz Ljubljane 
na vlak Ljubljana – Zidani Most – Prager-
sko – Ormož – Murska Sobota. Čez nekaj 
tednov sem izvedel, da so od tega dogod-
ka naprej poslanski zaboji na podstrešju 
»ljudske« skupščine zaklenjeni, namesto 
imen sta na njih samo petmestna šifra in 
napis: STROGO ZAUPNO. ■

"S svojim telesom bomo 

usklajeni le, če ga bomo 

imeli resnično radi in ga 

spoštovali. S sovražnikom se 

namreč ne moremo dobro 

sporazumevati." 

dr. Horriet Lerner

"Veselo srce podarja zdravje, 

potrt duh pa suši kosti." 

Sveto Pismo, Pregovori 17,22

"Obstaja samo eno zdravilo 

zoper velike skrbi: drobne 

radosti." 

Karl Heinrich Waggerl
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Mojca Mlakar, vzg. predšolske vzgoje, 
koordinatorica projekta

Vsaka skupina se je prilagodila starosti 
otrok, tako da so se dejavnosti razlikova-
le med seboj.

Vsi zaposleni, strokovni delavci, starši, 
otroci pa smo poskrbeli oz. še skrbimo 
za popolno zaščito pred vplivi UV sonč-
nih žarkov. Skrbimo za pokrivala, sončna 
očala, zaščito s primerno kremo, za pitje 
dovolj tekočine (vode), umik v senco, 
bivanje v določenih urah na svežem zra-
ku.

Pri svojem delu smo si pomagali z glo-
balnim in drugimi cilji.

GLOBALNI CILJ:
Spoznavanje zdravega in varnega na-•	
čina življenja.

CILJI:
Otrok spoznava svoje telo, življenjski •	
cikel ter zdrav in varen način življe-
nja.
Otrok spoznava, da na njegovo zdravje •	
vplivata okolje in on sam.
Otrok spoznava, kako se lahko varuje •	
pred poškodbami, boleznimi in ško-
dljivimi snovmi.
Otrok odkriva in spoznava vremenske •	
pogoje in pojave.
Otrok odkriva in spoznava pojav son-•	
ca in si oblikuje primerno predstavo 
o njem.
Otrok se seznanja s pomenom pravil-•	
ne zaščite pred sončnimi žarki.

Varno s soncem
Tudi letos smo v dobrepoljskem vrtcu sodelovali v projektu »Varno s soncem«. V projekt se je vključil celoten vrtec – vsi 
oddelki. Projekt smo začeli izvajati v mesecu maju z obeleženjem svetovnega dneva sonca – 27. 5. 2017. 

Otroci in starši se seznanjajo z načini •	
zaščite pred škodljivimi vplivi sonca.
Otrok aktivno sodeluje pri vsakodnev-•	
nih dejavnostih zaščite.
Otrok se nauči sam poiskati senco v •	
naravi.
Otrok se navadi, da zaužije dovolj te-•	
kočine (vode).
Otrok spoznava besedilo, knjigo, kot •	
vir informacij.
Otrok se seznanja s strategijami mer-•	
jenja z merili in enotami.

DEJAVNOSTI:
Pregledovanje knjig na temo sonca.•	
Sonce – koristni in škodljivi učinki •	
sonca.
Izdelovanje plakatov na temo zaščite •	
pred soncem.
Spremljanje in beleženje vremena s •	
simboli.
Sodelujejo v didaktičnih pogovorih o •	
zdravju in zaščiti.

Otroci spoznavajo pravila zaščite pred •	
soncem.
Otroci opazujejo svojo senco in jo me-•	
rijo, primerjajo, označujejo.
Izdelava senčnih bivakov na igrišču.•	
Izdelava sončne ure.•	
Likovne dejavnosti.•	
Izdelava klobučkov, legionarske kape.•	
Ureditev kotičkov v naravni senci.•	
Postavitev opozoril oz. priporočil o •	
pravilni zaščiti pred UV-žarki.

Na enoti DE CICIBAN smo skupaj s 
starši in donacijo (Prevozništvo Grando-
vec, Žaga Pogorelc) naredili nadstrešek 
nad peskovnikom (in tako ustvarili sen-
co). Naš peskovnik do sedaj ni bil zaščiten 
pred vplivi UV-žarkov.  Vsi se zavedamo, 
kako UV-žarki škodljivo vplivajo na otro-
ško kožo. Sedaj se lahko umaknemo v 
hladno senco pred UV-žarki – soncem.

Še enkrat se zahvaljujemo vsem, ki so 
kakor koli pripomogli k postavitvi nad-
streška nad peskovnikom. HVALA!!!!

Naše igrišče na DE Ciciban ima tudi 
veliko naravne sence (dreves), tako da 
smo letos uredili tudi veliko zunanjih fit 
gibalnih kotičkov, kjer smo izvajali različ-
ne dejavnosti.

Postavitev nadstreška nad peskovnik      

 Igra v senci Kotički v naravni senci
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Na centralnem vrtcu RINGARAJA v 
letošnjih poletnih mesecih (julij, avgust, 
september) ni bilo možnosti bivanja na 
igrišču, ker gradijo nov vrtec in je igrišče 
neuporabno. Ker je naš vrtec postavljen v 
lepo naravo – vaško okolje –, je okoli nas 
veliko naravne sence (dreves, gozdov …). 
Tega se vsi zavedamo, kako je naša oko-

lica lepa in primerna za odvijanje dejav-
nosti. Tako smo imeli vrtec v gozdu in 
naravi. Za varnost smo poskrbeli stro-
kovni delavci. Veliko smo improvizirali 
in se prilagajali trenutnemu stanju. 

Na daljše sprehode smo se odpravili v 
jutranjih urah oz. v oblačnem vremenu, 
ko sonce ni bilo tako močno.

Vseskozi smo skrbeli oz. bomo skrbeli 
za dodatno zaščito (pokrivala, zaščitno 
kremo, primerna oblačila, veliko tekoči-
ne).

Tudi v jesenskem in zimskem času so 
UV-žarki lahko škodljivi, tako da bomo 
tudi v teh letnih časih pazili na svoje 
zdravje in škodljive učinke sonca. ■

Poletni vrtec v gozdu  Poišči senco. Likovno ustvarjanje

Špela Bobnar in učiteljice 1. razreda

Dobrodošlico so mladim nado-
budnežem izkazali drugošolci, ki 
so zapeli pod vodstvom učiteljice 
Barbare Režek. Prav tako so že tako 
poseben dan prvošolcem s poučno 
igro Osel gre samo enkrat na led 
popestrili učenci šestega razreda, 

pod mentorstvom učiteljice Majde 
Blatnik. Za glasbeno spremljavo je 
skupaj z učenci poskrbela učiteljica 
Petra Jerič.

To je bil pomemben in prelomen 
dan, pa to ne velja zgolj za učence, 
temveč tudi za njihove starše. Ve-
liko spodbudnih besed jim je na-
menil ravnatelj šole, gospod Ivan 

Prvošolci, dobrodošli v hiši znanja!
V petek, 1. septembra, je šolski prag prestopilo kar 51 prvošolcev. Sprejem za 3 učence iz Strug so učiteljice pripravile 
na PŠ Struge, za 40 učencev centralne šole in 8 učencev PŠ Kompolje je bil sprejem organiziran na centralni šoli na 
Vidmu. Da se jim bo ta dan za vedno vtisnil v spomin, so poskrbeli njihovi starši in zaposleni v JVIZ OŠ Dobrepolje.

Grandovec, ki je med drugim poudaril tudi pomen 
dobrega sodelovanja in odprtega pogovora. 

Uspešen in prijeten začetek šolskega leta je prvo-
šolcem zaželel tudi župan Janez Pavlin, na pomen 
varnosti v prometu pa nas je opozoril policist, go-
spod Zver.

Za zaključek skupnega dela smo podelili rumene 
rutice in se sladkali s čokolado.

Prvošolci, vsak začetek novega šolskega leta je 
poln pričakovanj. Naj vam prinese nove dogodivšči-
ne, nova prijateljstva in nova znanja. ■
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Cvetka Košir

Prvi šolski dan je res nekaj posebnega. 
Na POŠ Struge je vse dišalo po čistem, 
svežem. Vonj po jesenskih listih, novih 
učbenikih in nepopisanih zvezkih. Pri-
čakovanje učenk in učencev, ki so se po 
počitnicah zopet vrnili v šolske klopi, je 
bilo veliko.

Učenci in učenke 2., 3., 4., in 5. razreda 
ter učiteljice so 1. 9. 2017 ob 9.00 v učil-
nico prvega razreda prijazno sprejeli pr-
vošolce, ki so v spremstvu svojih staršev 
prvič vstopili v to prelepo podružnično 
šolo.

Uvodni pozdrav je naredila vodja POŠ 
Struge ga. Mojca Pugelj, ki je staršem in 
prvošolcem izrekla dobrodošlico, opti-
mističen pogled na prihodnost ter jim 
zaželela obilo veselja in radovednosti.

Sledil je pozdrav župana občine Do-
brepolje g. Janeza Pavlina, ki je prvošol-
cem in staršem zaželel uspešen in prije-
ten začetek novega šolskega leta. Dejal 
je, da je prvi šolski dan vedno nekaj po-
sebnega za učence, ki prvič prestopijo 
šolski prag, in si ga zapomnijo za celo 
življenje. Poseben pozdrav je namenil 
tudi staršem in strokovnim delavcem ter 
jim zaželel obilo veselja pri opravljanju 
njihovega poslanstva.

Pozdravne besede je prvošolcem in 
staršem v imenu razredničarke učite-

ljice Karmen Kljun, namenila učiteljica 
Cvetka Košir z mislijo: »Vsak otrok je za 
starše biser. Biser pa je treba negovati, da 
ohranimo njegov sijaj.«

Prvošolcem je zaželela, da tudi oni ža-
rijo in sijejo tako kot rumene rutice, ki jih 
bodo dobili ob sprejemu v prvi razred, ko 
bodo postali učenci in učenke. Zaželela 
jim je, da bi bila nova pot lepa ter da jim 
bodo vsi, ki bodo stali ob tej poti, nudili 
oporo, hkrati pa dopuščali in spodbujali 
samostojnost in ustvarjalnost. Brez zgle-
da staršev, učiteljev in drugih odraslih, ki 
so v stiku z otroki, pa ni prave samostoj-
nosti. Razvoj samostojnosti je glavna na-
loga vzgoje, ki v družbi še drugih vrednot 
izpolnjuje poslanstvo naše šole. 

Župan g. Janez Pavlin je prvošolcem 
podelil rumeno rutico in jim čestital ob 
sprejemu v prvi razred.

Sledil je pozdrav policista Damjana 
Zvera iz PP Grosuplje, ki je s prvošolci 
in starši spregovoril o pomenu varnosti 
v prometu za pešce, kolesarje, potnike in 
starše kot šoferje.

V lutkovni predstavi LILI IN BINE PR-
VIČ V ŠOLO sta zaigrali učiteljici Mojca 
in Cvetka. Za zaključek srečanja smo 
se pogovorili o šolskih potrebščinah, si 
ogledali učilnice 1. razreda ter pogostili 
prvošolce s tortico ter sokom. 

Starši so ob prijetnem pogovoru in na-
pitku stkali nove vezi in poznanstva. 

Učenci in učenke so prvi dan v šoli 
preživeli sproščeno, v znamenju prija-
teljstva, pogovora, igre in športnih de-
javnosti.

»Večji kot je otok znanja, daljša je oba-
la čudes.« (Ralph M. Sockman)

Vonj po prvem šolskem dnevu na POŠ Struge
»Vonj po prvem šolskem dnevu naj dišavi vsak korak, da nekoč v odraslem svetu sam postaneš učenjak.«

(Zvezdana Majhen)

"Ljudje bi se morali več učiti 
drug od drugega in manj 

učiti drug drugega." 

Peter Ustinov

"Visoko čislam učenjaka,  
ki nam preganja temo zmot, 
a še bolj cenim poštenjaka,  
ki ve in hodi pravo pot." 

Simon Gregorčič

"Majhno znanje dela 
ljudi ohole, veliko pa – 

zmerne. Zato prazno klasje 
napihnjeno dviga glavo, 

polno pa se skromno sklanja 
k zemlji." 

Pablo Neruda
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Barbara Režek

Tematski teden, v katerem so učenci spo-
znavali življenje in delo čebel, je potekal 
v spremstvu učiteljic Osnovne šole Do-
brepolje ter učiteljev iz Centra šolskih in 
obšolskih dejavnosti Čebelica. Kljub de-
ževnemu vremenu, ki nas je spremljalo 
v tem tednu, smo izvedli vse načrtovane 
dejavnosti. Tako so učenci spoznali kraj 
Čatež in se naučili v njem orientirati. Iz-
vedeli so veliko novega o življenju čebel 
in nalogah, ki jih opravljajo v skupnosti, 
ter pomenu čebel za ljudi. Obiskali so vrt 

medovitih rastlin in se naučili, da čebele 
ne nabirajo medu, ampak nektar in cve-
tni prah. Obiskali so gozd, videli srnice, 
veverico in močerade, se naučili zakuri-
ti ogenj. Poleg izobraževalnih vsebin je 
bilo veliko dejavnosti namenjenih tudi 
športu in umetnosti. Učenci so se skupaj 
z učitelji odpravili na pohod na Zaplaz, 
se preizkusili na plezalni steni in v loko-
strelstvu, se odpravili na lov na lisico po 
Čatežu in se igrali čebelje igre brez meja. 
V učilnicah so slikali panjske končnice, 
sestavljali čebelnjake iz lesenih kock, 
v jedilnici doma pa so spekli okusne 

medenjake, ki smo jih pojedli v četrtek 
zvečer, ko smo imeli čebelji ples. Učen-
cem je bilo zelo všeč, ko so se odpravili 
v gozd in iz naravnih materialov, ki so 
jih našli na tleh gozda, izdelali zanimive 
hiške za škrata Čateža. V vsako hiško so 
nato položili še iz slamic narejeno satje, 
v katerem si bodo lahko dom našle divje 
čebele. 

Teden je vsem hitro minil in polni no-
vih doživetij, izkušenj in znanj smo se v 
petek popoldne srečno vrnili nazaj v Do-
brepolje. ■

Šola v naravi za učence 2. razreda
V tednu od 11. do 15. septembra 2017 so se učenci drugih razredov OŠ Dobrepolje in podružničnih šol v Strugah in 
Kompoljah udeležili šole v naravi, ki je potekala v CŠOD Čebelica v Dolenji vasi pri Čatežu.
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Andrej Škantelj 

V šoli v naravi učno-vzgojni proces po-
teka po naprej pripravljenem programu, 
ki ga učitelji pripravimo pred odhodom. 
Zastavimo si cilje in vsebino vzgojno-iz-
obraževalnega dela skozi cel teden bi-
vanja na Debelem rtiču. V ospredju je 
športno-vzgojno izobraževalni program, 
vsak dan pa imajo učenci tudi pouk iz 
drugih predmetov. Večeri pa so name-
njeni kulturnemu, zabavnejšemu preži-
vljanju časa.

 Na preizkusu zadnji dan šole v na-
ravi je 18 učencev osvojilo bronastega 
delfina, 12 srebrnega delfina in 4 učen-
ci ZLATEGA DELFINA: Iza Vidmar, Žan 
Štefanc, Jakob Brundula in Nal Fink. 
Dvema učencema pa ni uspelo postati 
plavalca. Tako so se učenci zadnji dan 
polni lepih spominov in izkušenj vrnili 
domov. Nekaj so jih zapisali tudi za bral-
ce Našega kraja.

Na Debelem rtiču smo najbolj uživali 
v odštekanem plesu in nastopu talentov. 
Zelo rad sem spal na odličnih posteljah.

Samo en problem je bil, da je bila voda 
zelo slana.

Na rtiču sem se imel zelo lepo, vsak 
dan sem se naučil nekaj novega. 

Zanimivi so mi bili izlet z barko v Pi-
ran, ogled morskih živali v akvariju in 
sladkanje s sladoledom.

Najbolj sem si zapomnila naše zadnje 
popoldne. Super so bile vse igre – ničesar 
ne bi spremenila. 

Všeč sta mi bila lov na rastline in učna 
ura z vrtnarko Natašo. 

Ponosen sem, ker sem osvojil zlatega 
delfina. 

V Piranu smo si izbrali spominke. Naj-
bolj je bila vesela moja mami, ker sem ji 
kupila verižico. 

Če bi še enkrat ponovil šolo v naravi na 
Debelem rtiču, bi si želel manj dejavnosti 
in več počitka. ■

Poletna šola v naravi 2017
Šola v naravi je tako kot že vrsto let potekala na Debelem rtiču od 4. do 8 septembra. Pouka v naravi se je udeležilo 37 
učencev petega razreda, matične šole in dveh podružničnih osnovnih šol. Učence smo spremljali in poučevali učitelji: 
Kerin Škantelj, Katarina Javornik, Darja Bartolj, Alenka Leskovar in Andrej Škantelj. Delo je potekalo po programu in 
dosegli smo zastavljene cilje, s trudom in strokovnostjo vseh učiteljev in seveda s pridnostjo ter delavnostjo učencev.
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Marija Hočevar

Učenci so bili razdeljeni v tri skupine, 
glede na njihovo starost in predznanje. 
Tečaj sta vodila dva učitelja, naravna 
govorca iz Velike Britanije, Jonathan in 
Sophia. Poskrbela sta, da so učenci skozi 
pogovor, igre, različne dejavnosti še bolje 
spoznali angleško kulturo, da so okrepili 
svoj besedni zaklad in napredovali v ko-
munikacijskih spretnostih v angleškem 
jeziku. Da pa smo tečaj lažje organizacij-
sko in finančno izpeljali, se zahvaljujemo 
gospodu ravnatelju Ivanu Grandovcu ter 
županu občine Dobrepolje Janezu Pavli-
nu. Tako se bodo učenci z usvojenim 
znanjem zagotovo lažje in predvsem bolj 
samozavestno sporazumevali v anglešči-
ni, kar jim bo zagotovo koristilo tudi pri 
pouku angleščine.

Učenci so bili zelo navdušeni nad po-
tekom in izvedbo pouka v angleškem je-
ziku. Med drugim so povedali: 

»Sophie in Jonathan sta bila odlična 
učitelja. Pri Jonathanu mi je bilo všeč, ko 
smo se predstavili in govorili po angleško, 
pri Sophie pa, ko smo v skupinah sesta-
vljali dramske igre. Komaj čakam nasle-
dnje leto, da se udeležim tečaja.« (Mija) 

»English in Action je zelo odličen in 
zanimiv tečaj. Imeli smo super učitelja. 
Všeč mi je bilo, ko smo ustvarjali zanimi-
ve dramske igre in jih zadnji dan pred-
stavili.« (Gaja) 

»Zelo dobro je bilo, le malo prekratko. 
Učitelji so bili super. Naslednje leto verje-
tno pridem spet.« (Maj) 

»Zelo mi je bil všeč tečaj, ker smo se 
veliko igrali, učitelji pa so bili prijazni. 

Srečala sem tudi svoje prijatelje, ki jih že 
dolgo nisem videla.« (Vita) 

»Všeč mi je bilo, da sta prišla angleška 
učitelja. Ni mi bilo všeč, ker nisem vsega 
razumela.« (Ksenja)

»Na angleškem tečaju mi je bilo všeč, 
ker smo se veliko igrali.« (Ela)

»Meni je bilo zelo lepo. Veliko sem se 
naučila in ponovila. Učitelja sta bila zelo 
prijazna in smešna. Rada sem se igrala 
v telovadnici. Vse mi bo ostalo v lepem 
spominu. Komaj čakam naslednji angle-
ški tečaj.« (Maja)

 »Všeč mi je bilo, da smo bili veliko v 
telovadnici in da smo se igrali veliko an-
gleških iger. Všeč mi je bilo, da nismo ve-
liko pisali.« (Svit)

»Všeč mi je bilo, ko smo se igrali igre. 
Učitelji so bili zelo prijazni in zabavni. 
Všeč mi je bilo tudi, ko smo se pogovarja-
li v angleščini in ko smo spoznavali nove 
stvari. Všeč mi je bilo, da nismo veliko 
pisali.« (Lina) ■

Poletna šola angleščine – English in Action
V zadnjem tednu poletnih počitnic je na naši šoli OŠ Dobrepolje, že četrto leto zapored, potekala poletna šola 
angleščine – English in Action. Tečaja, ki ga je izvajala jezikovna šola iz Canterburyja v Veliki Britaniji, se je udeležilo 36 
učencev, od 4. do 8. razreda. 
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Ivo Krivec

Kot osrednje gasilsko društvo v Gasilski 
zvezi Dobrepolje praviloma sodelujejo 
na vseh intervencijah v občini Dobrepo-
lje, ob večjih naravnih nesrečah pa tudi 
širše po Sloveniji. Tako so bili njihovi čla-
ni vodilni ob poplavah v letu 2010 in letu 
2014 kot tudi pri sanaciji žledoloma, ki je 
zajel obsežen del Dobrepoljske in Stru-
ške doline. S skupnimi močmi jim uspe-
va, da pomagajo tako krajanom kot tudi 
širše po Sloveniji v primeru katastrofal-
nih naravnih nesreč in požarov v naravi. 

Kot osrednja enota ne delujejo samo 
na intervencijah, temveč veliko pozor-
nosti namenjajo družbeni ozaveščenosti 
in preventivni dejavnosti. Tako prirejajo 
operativne vaje, v katere vključujejo ob-
čane, trudijo se, da v občinskem glasilu 
Naš kraj mesečno objavljajo članke, in 
opozarjajo občane predvsem na pravilno 
uporabo gasilnikov, grelnih teles, varno 
kurjenje v naravi idr. Obveščajo jih, ko 
obstaja potencialna nevarnost za popla-
ve ali požare v naravnem okolju, kot tudi 
vključujejo šole, vrtce in domove za osta-
rele v druge preventivne dejavnosti.

Za svoje delovanje vsekakor potrebu-
jejo sredstva, za katera delno poskrbi lo-
kalna skupnost. V letu 2002 se je pripravil 
načrt opremljanja osrednje enote v skla-
du z zakonodajo in lokalnimi potrebami. 
Ker mora biti društvo III. kategorije opre-
mljeno po predpisih in sredstva, ki jih 
dobijo od občine, še zdaleč ne zadoščajo, 
se obračajo na vas s prošnjo po finančni 
pomoči, s katero bodo kupili gasilsko vo-
zilo s cisterno (GVC), ki jim bo služilo kot 
prvo operativno vozilo, ki bo opremljeno 
tudi za reševanje pri tehničnih interven-
cijah in pri nesrečah z nevarno snovjo. 

Do današnjega dne enota te opreme 
nima ter tako ne more posredovati v pri-
meru prometne nesreče. Nedopustno, 

vendar se je že primerilo, da je voznik 
ostal ukleščen v vozilu več kot uro in pol, 
saj se je čakala oddaljena pomoč gasilske 
brigade (GB) iz Ljubljane, ki je do nedav-
nega pokrivala to področje. Kljub načr-
tom URSZR, da se morajo gasilske enote 
širšega pomena (GEŠP) prekrivati v 20-
minutnem intervalu, to na območju ob-
čine Dobrepolje še zdaleč ni doseženo. Z 
Ustavo RS smo vsi državljani enakovre-
dni in enako obravnavani, vendar se v 
praksi večkrat izkaže ravno nasprotno. 

Na seji poveljstva je župan občine 
Dobrepolje Janez Pavlin obljubil finanč-
no pomoč pri nakupu vozila, vendar do 
same izvedbe ob sprejemanju občinske-
ga proračuna v letu 2017 ni prišlo. Toplo 
vabljeni vsi, ki radi pomagate in daruje-
te v skupno dobro, saj cena omenjenega 
vozila z opremo krepko presega 200.000 
EUR.

Močno si želijo prepotrebnega vozila 
in opreme, ki jim bosta omogočila kako-
vostno posredovanje in preventivno de-
lovanje, kar bi tudi pomirilo strahove in 
izravnalo neenakosti, s tem bi se občani 
počutili varnejše, saj bi vedeli, da pomoč 
ni daleč. 

Na pobudo poveljnika Gasilske zveze 
Dobrepolje Uroša Gačnika se je tako za-
čelo več dejavnosti za zagotavljanje sred-

stev za nakup vozila. Tako je sedaj orga-
nizirano zbiranje starega papirja, ki bo 
potekalo do konca leta 2017, nadalje se 
bo organiziral dobrodelni koncert, člani 
pridobivajo sredstva preko donatorjev, 
pokroviteljev, obrtnikov. 

Star papir lahko dnevno oddate pred 
desnimi vrati gasilskega doma na Vidmu. 
O svojem dejanju na telefonsko številko 
041 885 111 obvestite člane, ki bodo po-
skrbeli, da se papir skladišči in pripravi 
za odvoz. V primeru večje količine pa-
pirja lahko pokličete na isto telefonsko 
številko in se dogovorite za odvoz.

Prostovoljno gasilsko društvo Videm 
se poleg omenjenih dejavnosti na vas 
oziroma vaše podjetje že sedaj obrača s 
prošnjo za donacijo prostovoljnega pri-
spevka, ki jim bo v veliko pomoč pri na-
kupu novega vozila s tehnično opremo. 

Donacijo lahko nakažete na transak-
cijski račun Prostovoljnega gasilskega 
društva Videm pri Novi Ljubljanski ban-
ki, št.: 02046-0018466420, s pripisom za 
novo vozilo.

Že vnaprej se vam zahvaljujemo za 
vašo dobroto in sodelovanje ter vas lepo 
pozdravljamo!

Z gasilskim pozdravom »Na pomoč!«,
vaši gasilci! ■

»Star papir za novo gasilsko vozilo« je geslo gasilcev iz 
Prostovoljnega gasilskega društva Videm - Dobrepolje
Prostovoljno gasilsko društvo Videm se ponaša s 117-letno tradicijo, saj je bilo ustanovljeno leta 1900, kot prvo na 
sedanjem območju delovanja, ki ga pokrivata Občina Dobrepolje in Gasilska zveza Dobrepolje. Delo ves čas opravljajo 
v službi ljudi in tako skušajo po svojih najboljših močeh pomagati sokrajanu, sosedu, skratka vsakemu, ki potrebuje 
njihovo pomoč.
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Uroš Gačnik, poveljnik GZ Dobrepolje

Sosednjo Hrvaško pa so letošnje leto 
še posebej pretresali požari, ki so bili v 
večini podtaknjeni ali pa posledica ne-
pazljivega ravnanja s cigaretnimi ogorki, 
piknikov na prostem in podobnih ne-
previdnih dejanj. Tudi pri nas v Sloveniji 

kot tudi v Dobrepoljski dolini še vedno 
opažam nekulturo (in hkrati nevarno 
početje) kadilcev, ki skozi okno odvržejo 
cigaretni ogorek. Naj bosta skrb za okolje 
in požarna varnost na prvem mestu pred 
finančnimi posledicami, ki nam jih na-
laga zakon, če nas pri tovrstnem početju 
zalotijo.

Začenja se jesen in z njo hladnejši 
dnevi. Poskrbite za ustrezno suho kur-
javo in očiščene kurilne in dimovodne 
naprave že pred sezono. Srečno in brez 
nesreč vam želijo vaši gasilci.

31. 7. ob 15.54 smo bili aktivirani zaradi 
klica krajanov iz Kompolj, ki so povedali, 
da se oseba, ki je zaprta v hiši, že več dni 

Gasilske intervencije v juliju in avgustu
Spoštovani krajani! Nanizanih je nekaj neobičajnih intervencij, ki so se pripetile v poletnih mesecih. Hvala Bogu 
požarov zaradi sušnega in vročega vremena v svoji občini nismo imeli. Smo pa bili že pozvani in posledično v 
pripravljenosti, da se odzovemo klicu na pomoč ob požaru, ki je tudi letos divjal na Krasu. 

Boštjan Hren, poveljnik PGD Zagorica

Tečaj je potekal v poletnih mesecih, v 
najbolj požarno ogroženem času. Trajal 
je 4 dni, zaželeno pa je bilo, da se ostane v 
dežurstvu do prihoda naslednje skupine 
oz. do naslednjega ponedeljka, saj je bil 
čas velike požarne ogroženosti. Na urni-
ku je bilo 9 predmetov in seveda praksa. 
Predavanja so se začela po zajtrku ob 8. 
uri in se končala ob pribl. 16.30, vmes pa 
je bilo seveda še kosilo. Razdeljeni smo 
bili v tri skupine, ki so bile od prvega dne 
v pripravljenosti po 12 ur skupaj. V pri-
meru intervencije požara v naravi smo 
imeli pripravljeno opremo v garaži po-
leg vozil in poklicnih gasilcev. Na srečo ni 
bilo treba posredovati, tako da smo bili 
kar malo slabe volje. Prihajamo namreč 
s področja, kjer intervencij ni veliko in bi 
bila praksa v realnosti zaželena. 

Oprema za gašenje v naravi je neko-
liko drugačna, lažja, vendar kljub temu 
še primerna za zaščito gasilca na tere-
nu. Oprema vsebuje kombinezon, lahko 
čelado z očali, čevlje, rokavice, rutico za 
zaščito dihal, pas, na katerega se name-
stita oprema za osebno prvo pomoč ter 
čutara za vodo. Gasilska skupina naj bi 
bila samozadostna vsaj 12 ur.

V sredo smo se odpravili na vojaški 
vadbeni poligon Poček, kjer smo imeli 
praktične vaje. V dopoldanskem času 
smo spoznali delo z orodjem in naprava-
mi za gašenje v naravi. Po kosilu na tere-
nu smo imeli simulacijo pravega požara 
v naravi. To pa je bilo vsaj za nekatere 
izmed nas pravo doživetje, za nekatere 
pa pravi pekel. Inštruktor je zakuril kar 
konkretno površino. Vaja je potekala vse 

od izvoza do razdelitve vlog: vodja inter-
vencije, vodja sektorja, pomočniki itd. 
Inštruktorji so nam simulirali ponovne 
vžige slabo pogašenih mest. Imeli smo 
tudi helikoptersko podporo iz zraka … 
Tukaj so nekateri prvič doživeli gaše-
nje požara pri 34 stopinjah, obkroženi z 
ognjem z vseh strani. Ogenj na travniku 
se je s pomočjo vetra zelo hitro širil ter 
zajel tudi borovce, kar nas je prisililo v 
krajši umik.

V četrtek po zaključnem predavanju 
je sledil še pisni preizkus znanja, ki smo 
ga vsi pozitivno opravili, za kar so seveda 
zasluženi odlični inštruktorji z učinkovi-
tim načinom podajanja snovi. 

V okviru tečaja smo pridobili ogromno 
znanja, kako gasiti požare v naravi in na 
kaj je treba biti še posebej pozoren. Pri-
dobljene veščine nam bodo prišle prav 
ob požarih v naravi, še posebej ob mo-
rebitnem klicu na pomoč obalne regije 
v poletnih mesecih. Zaželeno je namreč, 
da se v poletnih mesecih javimo na de-
žurstva na pomoč kolegom s Krasa.

Organizacija tečaja je bila odlična in 
tudi drugi tečajniki so med pogovorom 
povedali, da bi zadevo ponovili. Velika 
večina se jih bo prihodnje leto prijavila 
na dežurstva. ■

Gasilci PGD Zagorica na izobraževanju v Sežani
V ponedeljek, 31. 7. 2017, zgodaj zjutraj, smo se 3 člani PGD Zagorica, Janez Ljubič, Gorazd Kastelec in Boštjan 
Hren, odpravili na izobraževanje v gasilski center Sežana. Po prihodu in namestitvi v gasilskem centru smo že sedeli 
v predavalnici in opravili vse formalnosti v zvezi s samim tečajem. Na tečaj je prišlo 29 gasilcev iz GZ Cerknica, 
Dobrepolje, Krško, Logatec, Postojna, Šaleška dolina, Trebnje. 
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ni javila oz. je ne morejo priklicati. Preko 
ReCo Ljubljana smo aktivirali PGD Kom-
polje, center pa je brez potrebe aktiviral 
tudi PGD Videm in PGD Zdenska vas. Ob 
prihodu na kraj smo področje interveni-
ranja pregledali in zavarovali. Stanovanj-
ski objekt je bil zaklenjen in okna odprta. 
Oseba v objektu se ni odzvala na klice. 
Ker stanje ni bilo nujno (klic v sili, ogro-
ženost oz. požar), smo počakali do pri-
hoda policije. Nato smo vstopili v objekt 
skozi streho. Z notranje strani smo vrata 
odprli, nato pa prepustili delo reševalni 
ekipi ZD Grosuplje in policijski patrulji, 
ki sta bili na kraju interveniranja.

16. 8. 2017 ob 14.08 smo dobili klic 
občanke z Vidma, ki je telefonsko pro-

sila za pomoč nenadno oboleli osebo. 
Po podatkih gospa ni dihala. Z osebnim 
avtomobilom se je prevzel AED na Jakli-
čevem domu. Prihod na lokacijo je bil ob 

14.10. Ob prihodu sta bila že prisotna dr. 
Marič Zdravko in Robi Golob, ki sta že 
namestila AED in začela oživljanje. V 
sodelovanju se je nadaljevala reanima-
cija, ki je bila žal po 40 min ugotovljena 
kot neuspešna. Posredoval je član PGD 
Videm.  

26. 8. 2017 ob 18.34 smo bili s strani 
regijskega centra za obveščanje (številke 
112) telefonsko pozvani in obveščeni o 
težavah občanke z Vidma z odpiranjem 
vhodnih vrat. Ključ se je namreč zataknil 
in ostal v ključavnici. Ključ smo s pomo-
čjo orodja in mazalnega spreja odstra-
nili, nato pa z drugim ključem uspešno 
odklenili vrata. Posredoval je član PGD 
Videm. ■

Uroš Gačnik, poveljnik GZ Dobrepolje,  
foto: Brane Petrovič in Primož Štefanc

Letošnje manjše število tekmovalnih 
enot je po vsej verjetnosti treba pripisati 
poškodbam, odsotnostim članov, zah-
tevni vaji in časovni umestitvi tekmova-
nja na začetek septembra, ki je takoj po 
počitnicah, in tako je časa za samo pri-
pravo na tekmovanje manj.

Tekmovanje se je začelo ob 7.45 zju-
traj za mlajše in starejše tekmovalne 
ekipe, popoldne pa za člane in članice. 
Letošnja vaja za člane je bila taktična 
vaja za memorial Matevža Haceta, pri 
kateri enote uporabijo veščine, kot so: 
pravilen vstop v prostor, vzpenjanje po 
lestvi, zbijanje tarče z vodnimi curki ter 
navezovanje gasilske opreme s pravilni-
mi vozli in izbira pravilnega gasilnega 
sredstva glede na vrsto požara. Poleg tak-
tične vaje so morali tekmovalci opraviti 
tudi teoretični test iz gasilskih vsebin ter 
vajo razvrščanja, pri kateri se ocenjuje-
ta pravilna raba in izvedba predpisanih 
povelj. Zahtevna vaja z elementi pravega 
operativnega posredovanja je botrova-

la neštetim kazenskim točkam, ki si jih 
ekipa prisluži, če ne izvede vaje pravilno. 
Na tekmovanju so poleg drugih sodnikov 
krojili pravico sodniki, ki prihajajo iz GZ 
Dobrepolje: Janko Tomšič, Blaž Somrak, 
Zvone Šuštaršič in Uroš Gačnik.

Verjamem, da se bodo enote, ki so se 
uvrstile v nadaljnje tekmovanje, na na-
stop ustrezno pripravile ter tako dostoj-

no zastopale tako društvo kot GZ Dobre-
polje.

Ker je bilo tekmovanje razdeljeno na 
dva dela, smo pripravili tudi dve pode-
litvi priznanj za udeležbo in pokale za 
prva tri mesta: prvo že okoli 11. ure, po-
poldanske večerne podelitve pa ste se 
udeležila tudi župan občine Grosuplje dr. 
Peter Verlič ter direktor občinske uprave 

Gasilsko tekmovanje prostovoljnih gasilskih društev v 
gasilskih zvezah Dobrepolje in Grosuplje
V soboto, 9. septembra 2017, je pri Gasilskem centru Grosuplje potekalo občinsko gasilsko tekmovanje prostovoljnih 
gasilskih društev iz GZ Dobrepolje in GZ Grosuplje. Že vrsto let GZ Dobrepolje zgledno sodeluje z GZ Grosuplje tako na 
tekmovalnem, izobraževalnem kot operativnem področju. Tako vsako leto skupaj pripravimo tekmovanje, na katerem 
tekmujejo ekipe iz obeh GZ. Organizacijski del izmenično prevzame zveza gostiteljica. Iz dobrepoljske gasilske zveze je 
letos tekmovalo le 12 ekip.
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Grosuplje Dušan Hočevar. Ob zvoku ga-
silske koračnice je najboljša tekmovalna 
enota spustila tekmovalno zastavo ter 
tako simbolično zaključila tekmovalni 
dan. Vreme nam je tokrat vsekakor po-
kazalo več obrazov, tako smo čez dan 
imeli od megle preko sonca do dežja. 

Vse te vremenske nevšečnosti pa vseka-
kor niso pokvarile dobrega razpoloženja 
in vzdušja, ki je vladalo med tekmovalci, 
ki so praznovali in se veselili doseženih 
rezultatov.

Čestitam vsem tekmovalcem za osvo-
jena mesta ter se zahvaljujem mentor-

jem, ki bdite nad mladino in jo tako 
pripravljate, da se tradicija gasilstva na 
Slovenskem nadaljuje.

Ekipe, ki so zasedle prva tri mesta, so 
tekmovale na regijskem tekmovanju v 
Kočevju že 23. septembra 2017, od tam 
pa bodo najboljše odšle na državno tek-
movanje, ki bo prihodnje leto. ■

UVRSTITVE ENOT GLEDE NA 
KATEGORIJO:
 
Pionirji: 1. Zdenska vas
Mladinci: 1. Zdenska vas
Mladinke: 1. Zdenska vas
Člani A: 1. Ponikve, 2. Struge,  
Zdenska vas (diskvalifikacija)
Članice A: 
1. Ponikve, 2. Zdenska vas , 3. Kompolje
Člani B: 1. Ponikve
Članice B: 1. Ponikve
Starejši gasilci: 1. Struge
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Urška Janežič in Anamarija Rebolj 

Vsak dan smo začeli ob 9. uri. Najprej 
smo zapeli oratorijsko himno in izve-
dli igro. Veliko se je govoilo o Mariji, ki 
je bila glavna tema letošnjega oratorija. 
Porazdeljeni v skupine so otroci dopol-
dne poslušali kateheze in se pogovarjali 
z animatorji. Popoldanski čas pa so za-
polnjevale razne igre in delavnice. Teden 
so nam polepšali številni gostje, sredine 
vodne igre, petek pa je bil dan za pohod 
na Vodice. 

Zahvaljujemo se gospodu župniku in 
gospodu kaplanu za vso pomoč, prav 
tako tudi vsem našim katehistinjam, ki 
so poskrbeli, da se naša duhovna nit ora-
torija ni izgubila v igrah in zabavi. 

Iskrena zahvala pa gre tudi vsem 
našim donatorjem za hrano, material, 
storitve in vso pomoč, saj so nam tako 
omogočili izvedbo oratorija: hvala Domu 
sv. Terezije, trgovini Špar Videm, Pekarni 
Grosuplje, trgovini Trgojan, Janezu Jako-
piču za mleko, Maretu in Mateju Strahu 
za prevoz, Katji Polzelnik za zastavo, 

Hani Črnivec za dramsko sceno, spletni 
strani Zelnik.net, Toniju Blatniku za po-
moč pri izvedbi pohoda, Jerneju Oblaku 
za spust vodnih raket, našemu gostu no-
vomašniku Matildu in animatorjem iz 
Sostra za popestritev našega programa 
ter skavtom iz župnije Škocjan pri Turja-
ku za izvedbo skavtske delavnice. 

Še posebaj pa se zahvaljujemo vam, 
dragi starši, najprej zato, ker ste nam za-
upali svoje otroke in ker ste se tako mno-
žično odzvali in nam vsak dan prinašali 
dobrote, sadje, sladoled za vse otroke, 
sladkarije, pecivo, lubenice, namaze, 
pice in pa tudi ustvarjalni material. Naj-
lepša hvala prav za vsak dar, ker vas je 
bilo res veliko, ne bomo naštevali vseh, 
smo vam pa zelo hvaležni in naj vam Bog 
poplača za vsako dobro dejanje. 

Za zaključek oratorija smo izvedli 
nedeljsko večerno oratorijsko mašo, ki 
je ob sončnem zahodu potekala zunaj 
na župnijskem vrtu. Če kaj, je bil teden 
zelo poln; nabit z energijo, dobro voljo, 
smehom, vsebinami oratorijske zgodbe, 
katehezami, molitvami, igrami, petjem, 
proti koncu tudi že z utrujenostjo, a v 
srcu zelo ljub nam animatorjem in misli-
mo, da tudi otrokom. Veseli nas, da smo 
lahko uspešno pripravili in izvedli orato-
rij ter otrokom polepšali in popestrili ta 
avgustovski teden. ■ 

Oratorij na Vidmu – Dotik nebes
V tednu od 21. do 27. avgusta je na Vidmu pri župnišču potekal oratorij. Letos se ga je udeležilo nekaj več kot 120 otrok, 
pripravljalo pa ga je približno 35 animatorjev. 



Naš kraj ■ september 2017 29••• Iz društev •••

ČEBELARSKO DRUŠTVO DOBREPOLJE        

Veseli me, ko opažam, da vedno več ljudi 
razmišlja o tem, kaj vnaša v svoje telo, in 
počasi spreminja svoje prehranjevalne 
navade. Hkrati optimistično upam in 
verjamem, da kmetje in drugi posame-
zniki uporabljajo le dovoljena škropiva 
in herbicide skladno z navodili. Škroplje-
nje se opravlja zgodaj zjutraj ali zvečer, 
ko čebele niso aktivne. Čebele so namreč 
občutljiv organizem in treba se je zave-
dati, da je velik del kmetijstva odvisen 
prav od njihovega opraševanja. 

In če se vrnem k temu, kakšno hrano 
uživamo ljudje – obstaja tudi ekološko 
pridelan med. Po navadi omembi ekolo-
škega medu sledi vprašanje, če to pome-
ni, da se čebele pasejo na območjih, kjer 
ni škropljenja. Na to, kje se bodo pasle če-
bele, res nimamo vpliva, gre za ekološko 
čebelarjenje. Ta vrsta čebelarjenja nam 
zagotavlja neoporečne čebelje pridelke 
in ohranja oz. izboljšuje biotsko razno-
vrstnost. Čebelarji, ki želijo svoje čebelje 
pridelke deklarirati z oznako »ekološko 
pridelano«, morajo pred tem izpolniti 
predpisane zahteve, ki jih določa zako-
nodaja o ekološkem čebelarjenju. 

Čebelar, ki se želi preusmeriti v eko-
loško čebelarjenje, mora najprej končati 
enoletno obdobje preusmeritve. Zažele-

no je, da so stojišča postavljena na obmo-
čja, kjer so v radiju treh kilometrov eko-
loško obdelane površine ali samoraslo 
rastlinstvo. Stojišče mora biti oddaljeno 
najmanj 1 km od glavnih prometnic ozi-
roma strnjenih mestnih središč oziroma 
najmanj 3 km od odlagališč, sežigalnic 
odpadkov in industrijskih območij. 

Čebelji panji morajo biti narejeni iz 
naravnih materialov, ki ne onesnažujejo 
okolja in čebeljih pridelkov. Panje sme-
mo čistiti s paro ali z ognjem (notranjost 
obžgemo). V Sloveniji je dovoljeno čebe-
lariti izključno s kranjsko sivko, kar sicer 
velja za vse vrste čebelarjenja, ne zgolj 
za ekološko. Maticam ne smemo prire-
zovati kril, kar je ukrep, ki ga uporabljajo 
nekateri konvencionalni čebelarji, da jim 
čebelja družina, ki roji, ne bi ušla preda-
leč ali previsoko. Matica s prirezanimi 
krili namreč ne more dobro leteti. 

Tudi vosek, ki je osnova za gradnjo sa-
tja, mora izvirati iz ekoloških čebelarstev. 
V prejšnji številki smo pisali o hranjenju 
čebel in v ekološkem čebelarjenju je tre-
ba čebelji družini vedno pustiti zadostne 
količine medu in cvetnega prahu. Kadar 
je zaradi vremenskih razmer ogroženo 
njihovo preživetje, je dovoljeno čebele 
dohranjevati z ekološko pridelanim me-

dom, ekološko pridelanim sladkornim 
sirupom ali ekološkim sladkorjem, o tem 
pa je treba voditi natančno evidenco. 

Za zdravljenje varoze je dovoljeno 
uporabljati mravljinčno, mlečno, oce-
tno in oksalno kislino ter mentol, timol, 
evkaliptusovo olje ali kafro. Uporaba ke-
mično sintetiziranih zdravil je dovoljena 
le izjemoma, če zdravljenje s prej našte-
timi naravnimi pripravki ni bilo uspešno. 
Takšnemu zdravljenju sledijo ukrepi in 
eno leto preusmerjanja, preden se čebe-
lja družina ponovno vključi v ekološko 
čebelarjenje. 

Ekološka čebelarstva so pod vsako-
letnim nadzorom akreditiranih organi-
zacij, ki jih je imenovalo Ministrstvo za 
kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano RS, 
čebelji pridelki pa nosijo oznako za eko-
loško pridelavo.

Ekološko čebelarjenje je čebelarje-
nje, ki je prijazno do čebel, torej takšno, 
ki se skuša čim bolj približati naravnim 
procesom v čebelji družini. Gre za višjo 
obliko čebelarjenja, ki zahteva od čebe-
larja dodatno znanje in spretnosti ter ga 
postavlja pred odgovorno nalogo: pride-
lati čebelje pridelke brez kakršnih koli 
ostankov za porabnika, ki je za tak pride-
lek pripravljen plačati več. Naša občina v 
celoti leži na območju, ki je primerno za 
ekološko čebelarjenje. In čeprav v našem 
društvu ni nikogar, ki bi imel certificirano 
ekološko čebelarstvo, je veliko takšnih, ki 
uporabljajo načela ekološkega čebelar-
stva in razmišljajo trajnostno. 

Naj medi!

Oznake, ki jih nosi ekološko pridelan 
med:

Ekološko čebelarjenje
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Gerta Gregorka  

V soboto, 26. avgusta 2017, smo se čla-
ni DGŠŠ Hočevje odpravili na Goričko. 
V Dobrovcah so nas pričakali člani Go-
barskega društva Snežka Dobravce. Go-
stoljubni Dobrovčani so nam postregli 
bogat zajtrk, da smo se dobro okrepčali 
za večurno gobarjenje po Mariborskem 

Pohorju. Predsednik Gobarskega društva 
Snežka, g. Miran Brumen, je pozdravil vse 
udeležence – člane gobarskih društev iz 
Slovenije in Hrvaške –in vsem, ki so želeli 
na gobarjenje, dodelil njihovega vodiča, 
da se v bližnjih gozdovih na Pohorju, v 
Slovenskih goricah in Halozah ne bi iz-
gubili. Nam dodeljeni vodič, g. Franjo, 
je s svojo psičko prisedel v naš kombi in 

odpeljali smo se preko Frama, Planice 
nad Framom do Križa oz. v času NOB 
imenovane kurirske postojanke na Po-
horje. Teren za gobarjenje je bil položen, 
ne preveč naporen, smrekov in mešani 
gozd. Ker letos narava ni prav radodarna 
z gobami, smo se še toliko bolj razvese-
lili prvih najdenih jurčkov. Nabirali smo 
tudi primerke gob za njihovo razstavo. 

Tretje mednarodno srečanje gobarskih društev v 
Dobrovcah
Člani Društva gobarjev Štorovke Šentrumar Hočevje smo se na povabilo Gobarskega društva Snežka iz Dobrovc 
udeležili tretjega mednarodnega srečanja gobarskih društev, ki je potekalo v Športnem parku Dobrovce. 

Gerta Gregorka  

V soboto, 19. avgusta 2017, smo člani 
Društva gobarjev Štorovke Šentrumar 
Hočevje odšli na gobarjenje na Štajer-
sko. Na pot smo se morali odpraviti do-
volj zgodaj, ker je bila cesta od Zreč do 
Rogle med deseto in enajsto uro, zaradi 
kolesarske prireditve, popolnoma zapr-
ta. Ko smo prispeli na Roglo, je bilo pri 
koči na Jurgovem zbranih že več kot 100 
udeležencev, članov gobarskih društev 
iz Slovenije in Hrvaške. Vreme je bilo pri-
jetno sveže, pravšnje za gobarjenje. Or-

ganizator srečanja gobarjev, Mikološko 
društvo Kostanjevka Zreče, je poskrbel 
za vodeno gobarjenje z njihovimi vodi-
či po okoliških gozdovih Rogle. Gobarji, 
člani Gobarskega društva Štorovke Šen-
trumar Hočevje, smo se pridružili sku-
pini, ki jo je vodil Marko. Z avtomobili 
smo se zapeljali ob vznožje Rogle, do 
spodnje postaje žičnice Jurgovo. Teren 
za gobarjenje je bil kar zahteven, precej 
strm smrekov gozd. Majhen potoček, ki 
nam je bil tudi za orientacijo, nam je 
vlival upanje, da bo zaradi prisotne vla-
ge mogoče najti različne primerke gliv 

za razstavo in determinacijo. Jurčkov 
in lisičk ni bilo ravno v izobilju. Z raz-
ličnimi primerki gliv smo kar napolnili 
košare in se do 13. ure vrnili do koče 
na Jurgovem, kjer so determinatorji že 
postavljali razstavo gob. Čeprav je malo 
ponagajal dež, so strokovnjaki za gobe 
na prostoru pred kočo determinirali več 
kot 140 primerkov gob. Sledili so še raz-
glasitev nagrajencev, podelitev priznanj 
in prijetno druženje gobarjev. Razstava 
gob na Rogli je Mikološkemu društvu 
Kostanjevka Zreče nedvomno odlično 
uspela. ■

Rogla – osemnajsto mednarodno srečanje gobarjev
Mikološko društvo Kostanjevka Zreče je letos organiziralo že osemnajsto mednarodno srečanje gobarjev na Rogli. 
Njihovemu vabilu smo se člani Društva gobarjev Štorovke Šentrumar Hočevje z veseljem odzvali. 
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Ko smo se gobarji iz gozdov vrnili z na-
branimi primerki gob, so poznavalci gob 
– determinatorji – v učnem parku posta-
vili razstavo gob in gobe determinirali. 
S skupnimi močmi smo nabrali več kot 
200 različnih primerkov gob. Zelo veliko 
za tako sušno gobarsko sezono. Snežkin 
učni park, v katerem so postavili razstavo 
gob, je res nekaj posebnega, vreden ogle-
da. Razprostira se na pribl. 3000 kvadra-

tnih metrih površine v naravnem okolju 
in je razdeljen na tri področja: gobarska 
učna pot, zeliščna učna pot in avtohtone 
ptice. Letos so dodali še hotel za žuželke. 
Težko je spregledati, koliko dela je bilo 
vloženega v ta učni park. Njihov trud je 
poplačan, ko vidijo zadovoljne obraze 
obiskovalcev, in mi smo bili zagotovo eni 
izmed njih.

Ker smo nabrali zelo lepe primerke 
gob, smo jih prijavili na tekmovanje, ki ga 
je prirejal organizator, za »najlepše gobe 
2017«, in zasedli prvo mesto ter prejeli 
pokal, ki smo ga bili zelo veseli. Dogaja-

nje na prizorišču so nam popestrili tudi 
padalci iz Letalskega kluba Maribor, ki so 
pristali poleg učnega parka na nogome-
tnem igrišču, folklorna skupina in ljudski 
godci iz Juršincev ter glasbena skupina 
Žlahta. 

Po podelitvi priznanj vsem društvom, 
ki so se srečanja udeležila, obilni pogosti-
tvi in prijetnem druženju smo se članom 
Gobarskega društva Snežka Dobravce 
zahvalili za gostoljubje in jih povabili na 
našo tradicionalno razstavo gob v Ho-
čevje, ki bo 16. in 17. septembra 2017 pod 
Štentovim kozolcem v Hočevju.  ■

••• Iz društev •••

Urša Košak, ŠK GROŠ

Pripravljamo izboljšano ponudbo GROŠ-
evih bonov, s katerimi si boste člani v na-
šem kraju lahko privoščili cenejše mali-
ce, poskrbeli bomo za cenejše gibanje v 
grosupeljskih fitnes centrih ter ugodno-
sti na drugih področjih, kot so storitve-
ne dejavnosti in specializirane trgovine. 
Meseci pred novim letom bodo pestri in 
zapolnjeni z GROŠ-evim brucovanjem, 
predbožičnim izletom, izobraževanji, 
adrenalinskimi izleti in zabavami. 

Vabimo vse dijake in študente iz občin 

Grosuplje, Dobrepolje in Ivančna Gorica, 
da se nam brezplačno pridružite oziroma 
podaljšate članstvo. Vse, kar potrebujete, 
je potrdilo o vpisu za novo šolsko/študij-
sko leto 2017/2018, ob vpisu pa izpolni-
te še vpisni list ter izrazite svoje želje za 
dejavnosti v klubu. Vpis novih članov bo 
potekal od 25. 9. 2017 pa najmanj do 7. 
10. 2017 na študentskem servisu na Ko-
lodvorski cesti v Grosuplju, z veseljem pa 
vas pričakujemo tudi ob uradnih urah v 
naših prostorih na Industrijski cesti 1g v 
Grosupljem.

Žal pa nam vreme letos ni bilo naklo-

njeno za izvedbo naše največje priredi-
tve GROŠ na ulici 2017, za katero že išče-
mo nov datum. Upamo, da bomo kmalu 
lahko uživali in se družili ob dobri glasbi 
naših lokalnih skupin Buržuazija, Ice on 
Fire, Zgrešeni primeri in Lumberjack ter 
gostov Happy Ol' McWeasel, Nipke in 
Trkaj. 

Več informacij v zvezi z dogodki in 
ugodnostmi boste pravočasno našli na 
naši spletni strani (www.klub-gros.com), 
spremljajte pa nas tudi na Facebooku 
(www.facebook.com/sk.gros).

Groševcu ni nikoli dolgčas! ■

Začetek novega šolskega/študijskega leta  
v študentskem klubu GROŠ
Septembra se je začelo novo šolsko leto, približuje se novo študijsko leto. Tudi za ekipo študentskega kluba GROŠ so 
se končale aktivne počitnice in že zbiramo nove ideje in snujemo nove, nepozabne dogodke ter urejamo ugodnosti za 
svoje člane. 
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Marija Tegel

Za ta mesec smo imeli načrtovane kar tri dogodke. Prvi je bil 
7. septembra, to je 40-letnica osrednje slovenske, Mestne zve-
ze upokojencev Ljubljana. Zbrali smo na deževno popoldne v 
Kozarjih pri Ljubljani. Srečanja smo se udeležili člani uprav-
nega odbora našega društva. Predsedniki društev smo imeli v 
predavalnici gasilskega doma predavanje na teme: pokojninska 
politika, zavarovanje za dolgotrajno oskrbo, socialna in zdra-
vstvena politika. Predavanje sta pripravila predsednik Mestne 
zveze upokojencev Ljubljana g. Marjan Sedmak in gospa Anka 
Tominšek. Gospe Anki vedno rada prisluhnem, kajti ona pred-
stavi stvari take, kot so. Ker je ena izmed nadzornic na SPIZ-u, 
nas je tudi seznanila, da so se vrednosti pokojnin znižale. V 
obdobju od 2008 do 2017 bi morale biti pokojnine usklajene 
za 12,8 odstotka, bile pa so le za 4,1. 

Sprejeli smo tudi »Dokument« s stališči in pričakovanji, s 
katerimi se upokojenke in upokojenci odgovorno vključuje-
mo v javno razpravo. Po predavanju smo se pridružili drugim 
udeležencem srečanja pod velikim šotorom. Za uvod v srečanje 
smo prisluhnili koncertu godbe ljubljanskih veteranov. Po ko-
silu je bilo druženje ob zvokih narodno-zabavnega ansambla 
(na sliki). 

Ne bodi sam, pridruži se nam
IZ DRUŠTVA UPOKOJENCEV DOBREPOLJE

Po vročem, prevročem poletju za nas starejše, smo vstopili v hladen in moker september.

VABILO!

Vabimo vse, ki imate veselje do petja in druženja, da se 
pridružite našemu pevskemu zboru »Škrjanček«. Zaradi 
bolezni je zbor zapustilo kar nekaj pevk, zato bodo veseli 
prav vsakega, ki bi se jim pridružil. Pokličite predsednika 
zbora gospoda Cirila Dešmana na telefonsko številko 040 
790 384.

Za 16. september smo načrtovali enodnevni izlet na Primor-
sko. Do zadnjega smo upali, da se vremenska napoved le ne bo 
uresničila v tako veliki meri. Padalo, ne padalo, lilo je vso noč in 
v zgodnjih jutranjih urah je padla odločitev, da izlet odpovemo. 
Mnogi prijavljeni so to odločitev podprli in ostali smo doma.

No, ko bo Naš kraj že izšel, 30. septembra, bomo imeli tradi-
cionalno srečanje koordinacije sedmih društev v Osnovni šoli 
Stična. Za obisk tega dogodka je vedno veliko zanimanja. Or-
ganizirali bomo avtobusni prevoz. V kulturnem programu bo 
tudi letos sodeloval naš pevski zbor, peli bodo skupaj z drugimi 
zbori. O tem dogodku bom poročala v naslednji številki. 

Bodite lepo in pazite na svoje zdravje v tem kislem in mo-
krem vremenu. ■

RKS − OBMOČNO 
ZDRUŽENJE

G R O S U P L J E

vabi na

KRVODAJALSKO AKCIJO
V PONEDELJEK, 23. 10. 2017, OD 7. DO 13. URE 

V DRUŽBENEM DOMU NA TABORSKI CESTI 1 V GROSUPLJEM,

V TOREK, 24. 10. 2017, OD 7. DO 12. URE 
V OSNOVNI ŠOLI DOBREPOLJE, VIDEM -DOBREPOLJE, 

V SREDO, 25. 10. 2017, OD 7. DO 12. URE 
V OSNOVNI ŠOLI FERDA VESELA V ŠENTVIDU PRI STIČNI IN

V ČETRTEK, 26. 10. 2017, OD 7. DO 13. URE 
V SREDNJI ŠOLI JOSIPA JURČIČA V IVANČNI GORICI. 

S seboj prinesite osebni dokument s fotografijo.

SKUPAJ REŠUJMO ŽIVLJENJA!

"Ničesar v življenju se ni treba bati, treba je 
samo razumeti." 

Marie Curie

"Umetnost življenja je v tem, da se naučimo 
trpeti in da se učimo smejati." 

Hermann Hesse
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Darja Žnidaršič

Pozdravili smo jo s pesmijo, ki jo je za-
pel naš župnik ob spremljavi kitare. Nato 
smo ji s stiskom roke čestitali za njen vi-
soki življenjski jubilej. 

Ko smo ji izročili skromna darila, je 
vsakega s solzami v očeh objela ter se 
zahvalila z besedami »hvala vam«.

Veronika Vidic - »Šuštarska« se je rodi-
la 3. 8. 1927. Kot mlado dekle se je poro-
čila s Francem Vidicem s Police. Z ljube-
znijo in pridnostjo rok sta skrbela za dom 
in si ustvarila družino. Prvorojeni otrok 
je v starosti enega leta umrl, nato pa sta 
se rodili še dve hčerki in sin. S skupnimi 

močmi sta vzgajala svoje otroke ter jih 
učila delavnosti, skromnosti in pošteno-
sti. Nedvomno jim je pri tem pomagala 
tudi vera v Boga. Z možem sta preživela 
58 let skupnega življenja. Po moževi smr-
ti je sama skrbela za dom in sebe. Leta 
starosti pa so s seboj prinesla tudi bo-
lezen, zato se je Veronika pred letom in 
pol preselila k hčerki v Šentjakob, ki svoji 
mami s sočutno ljubeznijo nudi pomoč 
in oskrbo. Nedvomno pa tudi mamina 
vedrina in radost prispevata k boljšemu 
počutju v težkih dneh bolezni. 

Naj sedaj namenim še nekaj besed 
naši slavljenki:

Draga Veronika!
Pot življenja je stkana iz mnogih vezi,
ljubezni, spoštovanja, radosti in skrbi.
Življenjska usoda nam ne prizanaša,
a življenje je vendar samo eno.
Zato ujemite vsak trenutek sreče, 
delite jo s svojimi
ter nasmehnite se vsakič, 
ko vam veli srce.
Še naprej naj vas dobri Bog ohranja,
zato se veselite upanja,
potrpite v stiski in vztrajajte v molitvi.

Vam in vašim domačim želimo čim 
več Božjega blagoslova in hvala vsem za 
prijazen sprejem in gostoljubje. ■

90 let Veronike Vidic iz Kolenče vasi
Predstavnice Župnijske Karitas in Rdečega križa Struge smo skupaj z g. župnikom Marinkom v petek, 18. 8. 2017, 
obiskale našo struško faranko Vidic Veroniko, ki je v krogu svojih domačih praznovala svoj 90. rojstni dan.

Pomembno obvestilo Zavoda Prizma Ponikve
Špela Selan, direktorica Zavoda Prizma 
Ponikve

Spoštovane občanke in spoštovani 
občani!

Posebni socialno varstveni zavod Priz-
ma Ponikve je umeščen v neposredno 
bližino izredno prometne glavne ceste 
Ljubljana–Kočevje, na lokaciji Ponikve 
76.

Vsi naši sokrajani iz neposredne bli-
žine (Ponikve,  Videm ...) poznate naše 
stanovalce, njihove posebnosti in jih 

lepo, predvsem pa z veliko potrpežljivo-
sti, sprejemate v svojo sredo. 

Zaposleni v zavodu se trudimo, da 
svoje stanovalce dnevno opominjamo, 
da ne smejo vstopati na vaša dvorišča 
ter da morajo biti zelo pazljivi v cestnem 
prometu.

In prav zato, ker prihajata letna časa, 
ko bodo izrazito krajši dnevi, slabša vi-
dljivost na cesti …, vas prosimo, da ste 
tudi vi nekoliko pazljivejši in morda ne-
koliko upočasnite vožnjo, predvsem na 
relaciji Rašica–Videm. 

Ob tej priložnosti vas tudi povabimo, 
da nas lahko kadar koli obiščete in še bo-
lje spoznate. ■
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Petra Žnidar, delovna terapevtka

Zjutraj ob 8. uri sta nas pred Zavodom 
Prizma pričakala avtobus ter naš kombi. 
Polni pričakovanj smo se posedli v naše 
prevozno sredstvo ter se odpeljali novim 
dogodivščinam naproti. 

V Škofljici so se nam na avtobusu pri-
družili še stanovalci BE Mengeš, ki so se 
iz Mengša pripeljali z minibusom – nato 
pa smo skupaj krenili proti Ankaranu. 

V Ankaranu smo se vsi zbrali v kampu 
in krenili proti obali. Na plaži smo si pri-
voščili malico, kavo, sladoled ... Najbolj 
navdušeni smo odšli v vodo ter zaplavali. 
Prehitro je minil čas, ki je bil namenjen 
za plavanje in sončenje na plaži. Skupaj 
smo se odpravili v restavracijo Convent 
na kosilo.

Po kosilu je bil čas za odhod in v po-
znih popoldanskih urah smo se polni 
novih morskih doživetij vrnili v zavod. 

V prvi polovici meseca septembra smo 
se na izlet na morje v Ankaran odpeljali 
stanovalci zavoda, ki smo na invalidskih 
vozičkih. Ob 8. uri zjutraj so nas pred 
zavodov pričakali kombiji ter minibus. 
Polni pričakovanj smo se usedli v naše 
prevozno sredstvo in se odpeljali proti 
slovenski obali. V rehabilitacijskem cen-
tru za multiplo sklerozo v Ankaranu smo 

najprej imeli malico, nato pa kopanje v 
bazenu rehabilitacijskega centra ter ve-
selo plavali s pomočjo asistentov – zapo-
slenih v zavodu. 

Čas ob bazenu je prehitro minil in 
že je bila ura za kosilo. V poznih popol-
danskih urah smo se polni vseh morskih 
vtisov vrnili nazaj v zavod. Želimo si, da 
naslednje leto izlet ponovimo. ■

Marinka Merzel

Nekateri stanovalci so otroke zaznali že 
v jutranjih urah, ko so njihove mame 
prihajale v službo in so se stanovalci pri-
pravljali na jutranjo mašo v naši kapeli. 
Zjutraj smo se zbrali v kabinetu delovne 
terapije. Najprej smo se dobro spoznali 
in povezali, kar dobesedno. Na list papir-
ja je vsak otrok obrisal obe svoji roki, ju 
izrezal in skozi luknjice, ki smo jih izdela-
li, smo svoje roke nanizali na vrvico. Tako 
smo bili »povezani«.

Po skupnem zajtrku smo se lotili dela. 
Želeli smo izdelati 19 rožic iz papirja za 
svoje stanovalce, ki so slavljenci meseca 

julija in avgusta. Ustvarjenje nam je šlo 
dobro od rok, škarje so lepo rezale, tudi 
lepilo je dobro teklo. Kar hitro je minil 
čas in preselili smo se v prvo nadstropje, 
kjer smo skupaj s stanovalci imeli špor-

tne igre. Na terasi je dovolj prostora za 
šport. Sestavili smo štiri ekipe, mešane, 
sestavljene iz otrok in stanovalcev. Igre 
so bile prilagojene prostoru, otrokom in 
stanovalcem, ni bilo popuščanja. Poka-
zal se je tekmovalni duh in vsi smo se 
poizkusili v spretnostih. Pomerili smo se 
v igrah: metanje v koš (podobno, kot bi 
metali krompir v gajbico – ampak mi se 
nismo igrali s hrano, to ni lepo),  preta-
kanje mošta, ki je bilo zanimivo (preta-
kanje »grozdov« iz ene »brente«, preko 
cevi v »čebrico«), in v metanje obročev 
na noge stola, ki je narobe obrnjen, po-
dobno kot čiščenje žita z »vevnco«). Prav 
vsa kmečka in gospodinjska dela, ki smo 

Izlet stanovalcev Zavoda Prizma na morje 
V drugi polovici meseca avgusta 2017 smo bili tisti stanovalci Zavoda Prizma Ponikve ter BE Mengeš, Predstruge in 
Sodražica, ki hodimo samostojno, na enodnevnem izletu v Ankaranu.

Medgeneracijsko druženje stanovalcev Doma sv. Terezije 
in otrok zaposlenih
Ko je šel mesec avgust h koncu in je bilo počitnic skoraj konec, smo v domu pripravili medgeneracijski dan. Želeli smo 
stanovalcem polepšati dan, otrokom pa popestriti zadnje počitniške dni. Tako smo se zbrali. Naši stanovalci so se 
mladih, razigranih otrok zelo veselili. 
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jih včasih opravljali vsakodnevno, so 
nam prišla prav. Igra je bila res napeta in 
ekipe so bile zelo izenačene. Ob koncu 
smo si vsi prislužili sok in kavo, ki je lepo 
dišala.

Po končanih igrah smo z otroki odšli 
na malico, kjer so se imeli možnost sre-
čati s svojimi mamicami. Po malici smo 
dokončali rožice za stanovalce in odšli na 
svež zrak. S seboj smo vzeli nogometno 
žogo in veliko žogo za telovadbo. Fantje 
so odigrali nogomet, dekleta so se skupaj 
razgibavale, plesale balet in si podajale 
telovadno žogo. Še gospod župnik Pahu-
lje je imel priložnost braniti gol in podati 
žogo za zadetek, bravo! 

Ob 13. uri se je začelo skupno prazno-
vanje vseh tistih, ki so v mesecu juliju in 
avgustu praznovali svoj rojstni dan. Sla-
vljencev je bilo 19, kar je zelo veliko. V 
domu imamo praznovanja rojstnih dni 
vsak drugi mesec, ampak to je bilo prav 
posebno. Med slavljenci je bila tudi ga. 
Marija Požar, ki je praznovala v mesecu 
juliju svoj 101. rojstni dan. Skupaj z otro-
ki smo slavljencem voščili, razdelili smo 
jim svoje rožice, ki nam jih je uspelo čez 
dan izdelati. Bili so jih zelo veseli. Skupaj 
smo se posladkali s torto in peli. 

••• Iz društev •••

Otroci so odhajali domov, saj se je do-
poldanska izmena delavk zaključila. Vsi 
veseli in prijetno utrujeni smo zaključili 
skupno druženje. Bilo je lepo.

Stanovalci so še naslednji dan govorili 
o tem, kako so se imeli lepo, kako so bili 
vsi otroci »luštni«. Naj taki občutki osta-
nejo do naslednjega druženja. Z mese-
cem septembrom pa stanovalci otrokom 
želijo vse dobro v vrtcu in šoli.

Da pa nam bo čez dan čas hitreje mi-
nil, smo naslednji dan medse povabili 
gospo Marto Šuštar, predstavnico Ka-
ritas Župnije Videm. Že nekajkrat smo 
lepo sodelovali. Zavihali smo rokave in 
se lotili dela. Ob prijetnem klepetu in 
luščenju fižola nam je hitro minil čas. 
Bili smo veseli, da smo lahko pomagali 
postoriti delo, imeli občutek, da smo še 
vedno lahko koristni. Skupaj smo luščili 

fižol, skupaj peli, pripovedovali vice, se 
pogovarjali in se imeli lepo. Hvala ŽK 
Videm za prijetno druženje. Veselimo se 
nadaljnjega sodelovanja. ■

Zavod svete Terezije na Vidmu
organizira za vse stanovalce, svojce in ljudi, ki bi jih tema zanimala,

predavanje specialistke interne medicine in pnevmologinje,
dr. Katarine Vukelič, iz ZD Grosuplje

O DIABETESU.
Predavanje bo 11. oktobra 2017 ob 18. uri v pritličju doma.

 Lepo vabljeni!

VABILO NA PREDAVANJE
                     

»VSE, KAR STE ŽELELI 
VEDETI O SLADKORNI 
BOLEZNI, 
PA SI NISTE UPALI 
VPRAŠATI!«
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www.dobrepolje.si

8. Dobrepoljsko

VANDRANJE
 in 7. DOBREPOLJSKI TEK

Sobota, 7. oktober 2017
8.30 POHOD PO 

DOBREPOLJSKI POTI  
za vse pohodnike,  
daljša 16 km  
in krajša 9 km

11.00 Tek na 10 km
11.05  Tek predšolskih otrok 

(500 m)
11.15 Družinski in šolski tek 

(1700 m)
13.00  Zaključna prireditev  

v središču Vidma

pred Jakličevim domom na Vidmu (Videm 35, Videm-Dobrepolje)

Prijavnina odrasli: 10 €
(čaj, enolončnica, kulinarične 
dobrote ob poti, vodenje pohoda, 
parkiranje, organizacija,  
zdravstveno varstvo)
Predšolska in osnovnošolska 
mladina brezplačno 
(enolončnica za doplačilo)

Prijave zbiramo na TIC Dobrepolje: 
041 962 823
td.dobrepolje@gmail.com

TURISTIČNO INFORMATIVNI 
CENTER DOBREPOLJE

Občina 
Dobrepolje

Turistično društvo
Dobrepolje

Planinsko društvo
Dobrepolje

Športno društvo
Dobrepolje

Društvo gobarjev 
Štorovke

DPŽ  
Dobrepolje – Struge

Turistično društvo 
Podgora

Športno društvo 
Cesta

Videm 35, 1312 
Videm-Dobrepolje

T.: 041/96 28 23
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DOBREPOLJSKO VANDRANJE
sobota, 7. 10. 2017
16 km in 9 km
START ob 8:30 na Vidmu pri Jakličevem domu

Videm je občinsko središče z umetniškimi stvaritvami Toneta in Franceta Kralja, farno cerkvijo sv. Križa, 
osnovno šolo, vrtcem, Jakličevim domom…

1. MALA VAS
Vas, ki je rojstni kraj posestnika Ivana Šteha.

2. ZDENSKA VAS
Vas je ime dobila po izviru Zdenec, je pomembno prometno križišče, tu pa so nastale tudi prve delavske hiše.

3. SV. ANTON PADOVANSKI (10 min postanka)
Cerkev sv. Antona Padovanskega je romarska cerkev, pri kateri še danes potekajo sejmi v času velike noči, 
pred več kot 100 leti pa se je tu začel razvijati turizem v Dobrepolju.

4. CESTA (10 min postanka, WC)
Najstarejša vas v Dobrepolju in rojstni kraj starinoslovca Jerneja Pečnika.

5. PREDSTRUGE
Prebivališče kiparja Staneta Keržiča, rojstni kraj najmlajšega padlega slovenskega heroja Jožeta Kadunca Ibarja, 
v preteklosti je bila tu tudi apnenica, danes je vas bolj poznana po industrijskem obratu Iskra in obnovljeni 
železniški progi, ki jo povezuje s Kočevjem.

6. VIDEMSKI HRIB (10 min postanka)
Najmlajše naselje Dobrepolja in počitniško domovanje dobrepoljskega pesnika Staneta Novaka.

7. PODPEČ
Vas, ki je znana po Valvasorjevi Podpeški jami in izhodišču za pohod na Kamen vrh.

8. PODGORA (10 min postanka)
V Podgori najdemo NRVC Koča pri Koritu in Bč, cerkev sv. Nikolaja, na božični dan 
pa se lahko podate tudi na pohod z baklami.

9. KOMPOLJE
Obiščite kapniško Kompoljsko jamo, okrepčajte se v gostilni Zora, nekaj časa je bila ta vas 
tudi domovanje človeške ribice.

10. BRUHANJA VAS
Danes znana predvsem po športno-rekreativnem centru Gmajna, kjer se odvija veliko športnih dogodkov.

11. ZAGORICA (15 min postanka)
Rojstni kraj Toneta in Franceta Kralja, znana po etnoloških prireditvah – npr. Zagoriške mačkare, zobotrebčarstvo), 
gobarjenju in stari vaški arhitekturi.

12. PODGORICA
Poznana po cerkvi Marije kraljice Presvetega rožnega venca s sliko Toneta Kralja 
in rojstni hiši Frana Jakliča – Podgoričana.
.

CILJ ob 13.30 na Vidmu pri Jakličevem domu.

Pridružite se nam!     |    Sprejmimo pohodnike odprtih rok in nasmejanih obrazov 
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Bojan Novak

Letošnja futsal liga je bila izredno zani-
miva, razlike pri vrhu pa zelo majhne. 
Ekipa A je to!? Avtoelektrika Andolšek je 
v štirinajstih krogih zbrala kar 12 zmag 
in bila ob dveh neodločenih rezultatih 
le enkrat poražena. Le zmago manj je 
zbrala ekipa Okrepčevalnica Zora ŠD 
Kompolje, a ob tem tudi trikrat izgubila. 
V boju za tretje mesto je prav na zadnji 
tekmi ekipa ŠD Dobrepolje Veliki Snežak 
ugnala ekipo Bar Majolka ŠD Ponikve, ki 
jo lahko štejemo kot najmanj zadovoljno 
ekipo, saj je bila v preteklih letih vedno 
glavna izzivalka zmagovalcev. 

Le nekaj točk manj je osvojila ekipa 
ŠD Predstruge – Bar na štacjon in osvo-
jila 5. mesto. Letos je razočarala ekipa 
Outsider ŠD Struge, ki je zbrala le dve 
zmagi, v preteklih letih pa je bila tudi že 
strah in trepet drugih ekip. Na zadnjem 
mestu je gostujoča ekipa Gallop pub, ki 
je osvojila le eno točko, a vseeno prika-
zala všečno igro.

Na lestvici fair playa je pogled na sam 
vrh enak lanskemu. Naslov ekipe, ki je 
napravila najmanj prekrškov in bila naj-
manjkrat kaznovana z rumenimi in rde-
čimi kartoni, je tudi letos pripadel ekipi 
ŠD Predstruge – Bar na štacjon. Prvaki so 
se v tej kategoriji znašli na drugem me-
stu, na tretji stopnički pa je pristala ekipa 
ŠD Dobrepolje Veliki Snežak. 

Vsako leto posebno nagrado dobi tudi 
najboljši strelec lige. Po lanskih neverje-
tnih 27 zadetkih letos Kristjan Čož (A je 
to!? Avtoelektrika Andolšek) ni odigral 
vseh tekem, kar je izkoristil Mark Baho-
vec (ŠD Predstruge – Bar na štacjon) in 
bil s 14 zadetki najboljši strelec. Drugi je 
bil Gregor Klinc iz ekipe prvakov, tretji pa 
že omenjeni Kristjan Čož. Vsaj enkrat se 
je med strelce vpisalo kar 65 igralcev. 

Ekipa A JE TO!? AVTOELEKTRIKA ANDOLŠEK  
prvak Dobrepoljske futsal lige 2017
V organizaciji Zveze športnih organizacij Dobrepolje je od aprila do sredine septembra potekala futsal liga, ki je štela 
tudi kot občinsko prvenstvo. Sodelovalo je sedem ekip, ki so po dvokrožnem sistemu skupno odigrale 42 tekem. 
Naslov prvaka in naslov za fair play ekipi sta ubranili ekipi A je to!? Avtoelektrika Andolšek in ŠD Predstruge. Kralj 
strelcev je letos Mark Bahovec iz ekipe ŠD Predstruge – Bar na štacjon.

A JE TO!? AVTOELEKTRIKA ANDOLŠEK  - OUTSIDER ŠD STRUGE 4 : 1
OKREPČEVALNICA ZORA ŠD KOMPOLJE  - ŠD DOBREPOLJE VELIKI SNEŽAK 3 : 1
ŠD PREDSTRUGE − BAR NA ŠTACJON  - BAR MAJOLKA ŠD PONIKVE 3 : 2

GALLOP PUB  - ŠD DOBREPOLJE VELIKI SNEŽAK 2 : 3
OKREPČEVALNICA ZORA ŠD KOMPOLJE  - BAR MAJOLKA ŠD PONIKVE 4 : 5
ŠD PREDSTRUGE − BAR NA ŠTACJON  - OUTSIDER ŠD STRUGE 7 : 2

OUTSIDER ŠD STRUGE  - OKREPČEVALNICA ZORA ŠD KOMPOLJE 3 : 4
ŠD PREDSTRUGE − BAR NA ŠTACJON  - A JE TO!? AVTOELEKTRIKA ANDOLŠEK 0 : 5
GALLOP PUB  - BAR MAJOLKA ŠD PONIKVE 1 : 6

OKREPČEVALNICA ZORA ŠD KOMPOLJE  - ŠD PREDSTRUGE − BAR NA ŠTACJON 4 : 3
A JE TO!? AVTOELEKTRIKA ANDOLŠEK  - GALLOP PUB 3 : 0
BAR MAJOLKA ŠD PONIKVE  - ŠD DOBREPOLJE VELIKI SNEŽAK 1 : 4

REZULTATI 11. KROGA; Kompolje, 25. 8. 2017:

REZULTATI 12. KROGA; Struge, 1. 9. 2017:

REZULTATI 13. KROGA, Videm, 8. 9. 2017:

REZULTATI 14. KROGA; Predstruge, 15. 9. 2017:

KONČNA LESTVICA ZA SEZONO 2017:
 št. tekem zmage remiji porazi TOČKE dani goli  prejeti goli gol razlika

1 A JE TO!? AVTOELEKTRIKA ANDOLŠEK 12 9 2 1 29 47 : 20 27
2 OKREPČEVALNICA ZORA ŠD KOMPOLJE 12 8 1 3 25 36 : 26 10
3 ŠD DOBREPOLJE VELIKI SNEŽAK 12 6 3 3 21 31 : 24 7
4 BAR MAJOLKA ŠD PONIKVE 12 5 4 3 19 35 : 26 9
5 ŠD PREDSTRUGE − BAR NA ŠTACJON 12 5 1 6 16 33 : 37 −4
6 OUTSIDER ŠD STRUGE 12 2 2 8 8 28 : 42 −14
7 GALLOP PUB 12 0 1 11 1 15 : 50 −35

LESTVICA FAIR PLAYA:

NAJBOLJŠI 
STRELCI:

 ŠTEVILO 
TEKEM PREKRŠKI

RUMENI 
KARTONI, 

IZKLJUČITVE

NEPRIHOD 
NA TEKMO

RDEČI 
KARTONI TOČKE

1 ŠD PREDSTRUGE − BAR NA ŠTACJON 12 42 0 0 0 42
2 A JE TO!? AVTOELEKTRIKA ANDOLŠEK 12 51 0 0 0 51
3 ŠD DOBREPOLJE VELIKI SNEŽAK 12 45 1 0 1 54
4 BAR MAJOLKA ŠD PONIKVE 12 57 1 0 0 60
5 OKREPČEVALNICA ZORA ŠD KOMPOLJE 12 58 1 0 0 61
6 OUTSIDER ŠD STRUGE 12 53 3 0 1 68
7 GALLOP PUB 12 29 1 1 0 82

1. MARK BAHOVEC ŠD PREDSTRUGE − BAR NA ŠTACJON 14
2. GREGOR KLINC A JE TO!? AVTOELEKTRIKA ANDOLŠEK 11
3. KRISTJAN ČOŽ A JE TO!? AVTOELEKTRIKA ANDOLŠEK 10

 4.

DENIS GALE OKREPČEVALNICA ZORA ŠD KOMPOLJE

8
ALJAŽ BAMBIČ BAR MAJOLKA ŠD PONIKVE
MATEJ STRAH BAR MAJOLKA ŠD PONIKVE
PRIMOŽ PADAR ŠD DOBREPOLJE VELIKI SNEŽAK
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Po prejemu pokala za zmagovalno ekipo lige (A je to!? Av-
toelektrika Andolšek) je vodja ekipe, Dani Kaljević, izpostavil 
naslednje:

Ponosen sem na ekipo, ki je uspela ponoviti lanski uspeh. V 
letošnjem letu smo dali še več priložnosti mladim domačim fan-

tom, ki so z igranjem v dveh občinskih ligah (tudi v občinski ligi 
v Velikih Laščah) pridobili pomembne izkušnje za igranje težkih 
klubskih tekem, ki prihajajo to sezono. Čestitam tudi ostalim 
ekipam za prikazane igre. 

Vodja ekipe ŠD Predstruge – Bar na štacjon, Matej Samec, je 
po prejemu pokala za fair play povedal:

Naša ekipa je tudi letos ubranila naslov najbolj fair ekipe 
dobrepoljske lige. Mislim, da vseeno niso važni samo rezulta-
ti, ampak je tako v rekreativnih ligah kot tudi profesionalnih 
ligah pomemben tudi fair play. Z igralci se odlično razumemo, 
smo prava 'klapa'. Iz leta v leto napredujemo in mislim, da bo 
zelo kmalu prišel čas, da se tudi mi uvrstimo med prve tri ekipe 
lige. 

Mark Bahovec, najboljši strelec lige, je takole strnil svoje vti-
se:

Zelo sem vesel, da sem prišel v ekipo ŠD Predstruge. Na za-
četku smo se malo lovili, letos pa smo imeli priložnost biti med 
najboljšimi tremi. Žal se ni izšlo po naših željah. Imam pa tako 
dobre soigralce, ki so mi pripravili priložnosti, ki sem jih lahko 
realiziral in tako postal najboljši strelec lige. ■

Bojan Novak

Tekmovanje ekipe U-19 se s prvim 
krogom prične v nedeljo, 8. 10. 2017. 
Varovanci trenerja Danija Kaljevića se 
bodo z nadarjeno generacijo, ki je pred 
dvema letoma osvojila državni naslov v 
kategoriji U-17, v prvem krogu v (še ve-
dno) domači dvorani v Velikih Laščah 
srečali z ekipo ŠD Extrem iz Ribnice. 
Gre za sosedski derbi, ki bo zagotovo na 

tribune privabil lepo število gledalcev iz 
obeh taborov. 

Sicer pa v ligi U-19 (zahod) letos na-
stopa devet ekip. Poleg omenjenih dveh 
še: FC – Ivančna Gorica, FC Litija, Sili-
ko Mkeršmanc, FSK Stripy, KMN Bronx 
Škofije, KMN Oplast Kobarid in Dlan Lo-
gatec. Cilji ekipe FK Dobrepolje so za le-
tos visoki, bodo pa za uresničitev potre-
bovali široko in glasno podporo,  zato v 
velikem  številu vabljeni v nedeljo, 8. 10., 

ob 17.00 v Velike Lašče. Igralci vam bodo 
za podporo hvaležni, zagotovo pa bodo 
na tekmi prikazali vse, kar znajo. 

V oktobru bo ekipa U-19 odigrala še 
tri tekme, in sicer 15. 10. v Ivančni Gorici, 
22. 10. v Velikih Laščah (proti ekipi FC 
Litija) in 29. 10. v Škofijah. 

S tekmovanji v državni ligi U-17 zahod 
začenja tudi selekcija U-17, ki bo letos 
igrala pod taktirko Romana Zabukovca. 
V soboto, 7. 10., ob 15.00 se bo ekipa v pr-

Začenjajo se tekmovanja v slovenskih futsal ligah
Futsal klub Dobrepolje bo letos v tekmovalnem delu sodeloval s selekcijami U-19, U-17, U-13, U-11 in 
U-9. Prvi na parket stopajo najstarejši dve selekciji, ki s tekmovanji pričneta v oktobru. Letos Futsal klub 
Dobrepolje nima članske ekipe, zato bo paradna ekipa selekcija U-19.
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Aleš Tegel

V prvem tednu meseca oktobra pa se bo 
prvih osem igralcev iz razporeda teniške 
piramide pomerilo na zaključnem tur-
nirju, ki bo dal teniškega prvaka občine 
Dobrepolje za leto 2017. Vabljeni, da se 
oglasite na teniških igriščih v Zalipovcu 
in podprete svoje favorite v zaključnih 
bojih.

V letošnjem tekmovanju sodeluje 35 

tekmovalcev. Od začetka tekmovanja v 
mesecu maju do sedaj je bilo odigranih 
več kot 330 dvobojev, več kot 700 nizov 
in več kot 6000 iger. Število sodelujočih 
igralcev je iz leta v leto večje, kar kaže na 
izredno priljubljenost teniške igre in po-
novni vzpon tenisa v naši dolini.

Vsi teniški navdušenci (teh je v naši 
občini še veliko), že sedaj vabljeni, da se 
teniški zgodbi v naslednjem letu pridru-
žite tudi sami.

Razporede in rezultate dvobojev ves 
čas tekmovanja lahko spremljate na 
spletnem naslovu http://piramida.stre-
znik.org.

Vabljeni. ■

Občinsko prvenstvo v tenisu – zaključni boji
Letošnje občinsko tekmovanje v tenisu se preveša v sklepno fazo. Do konca meseca septembra bomo dobili 
zmagovalca prve faze tekmovanja, v tako imenovani teniški piramidi, v kateri sodelujejo tekmovalci iz naše in 
sosednjih občin.

vem krogu pomerila z ekipo FSK Stripy. 
Tudi ekipa U-17 bo domače tekme igrala 
v športni dvorani v Velikih Laščah. 

V ligi U-17 zahod letos sodeluje se-
dem ekip, poleg omenjenih dveh še FC 
– Ivančna Gorica, Siliko Atet rent a car, 
KIX Ajdovščina, KMN Bronx Škofije in 
Puntar. 

Drugi krog bo ekipa FK Dobrepolje 
odigrala 14. 10. na Vrhniki proti ekipi Si-
liko Atet rent a car, v tretjem krogu sledi 
obračun z ekipo FC – Ivančna Gorica v 
Velikih Laščah (21. 10. ob 15.00), v četr-
tem pa v Škofijah proti ekipi KMN Bronx 
Škofije. Vabljeni tudi na domače tekme 
ekipe U-17. 

Na vseh tekmah Futsal kluba Dobre-
polje je prost vstop.

V naslednji številki si boste lahko pre-
brali novice iz Futsal kluba Dobrepolje in 
obširnejšo reportažo z letošnjih priprav, 
ki so jih igralci opravili od 21. do 24. 9. v 
Cerknem. ■

Ekipa U-19 Ekipa U-17
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Alojz Kuplenk, ŠD Dobrepolje

Omenjeno prireditev smo tako izpeljali v 
nedeljo, 27. avgusta. Bil je prelep sončen 
dan, celo malo prevroč za tekmovalne 
dejavnosti. Vendar se športniki rekrea-
tivci niso dali in so se z vso vnemo lotili 
vsak svoje discipline.

Na sporedu so bile naslednje športne 
panoge: nogometni turnir na travi, turnir 
v odbojki na mivki, nordijska hoja, tek. 
Za popestritev smo izvedli tudi tradici-
onalno nogometno tekmo veteranov, ki 
se je končala s prijateljskim rezultatom 
1 : 1.

V vseh disciplinah so sodelovali 103 

športniki. Tekmovanja smo zaključili v 
poznih popoldanskih urah, ko smo naj-
boljšim ekipam in posameznikom pode-
lili pokale in medalje.

Omeniti moramo, da smo zelo veseli 
družin z otroki, ki so prišle v kar lepem 
številu. Za najmlajše smo imeli posta-
vljena najrazličnejša igrala, tako da jim 
ni bilo dolgčas.

Ob tej priložnosti smo odprli nov ulič-
ni fitnes, ki ga je v celoti financiralo ŠD 
Dobrepolje z nekaj pokrovitelji. Postavili 
pa so ga člani Športnega društva Dobre-
polje, vaščani Bruhanje vasi in gasilci 
PGD Videm - Dobrepolje. ■

14. športni dan v Bruhanji vasi uspešno izveden
Letos smo bili prisiljeni športno prireditev izvesti na netipični, rezervni termin. Tokrat smo imeli več sreče kot 25. junija, 
ko naj bi sicer prvotno izvedli športno družabno prireditev z naslovom 14. Športni dan v Bruhanji vasi.

REZULTATI TEKMOVANJ:

NOGOMET:
1. ŠMARJE - SAP
2. SLEMENA
3. ROZIKA (TURJAK)

FAIR PLAY EKIPA: 
CRAZY RABBITS (VELIKE LAŠČE)
NAJ STRELEC: 
MARK KASTELIC (ŠMARJE - SAP)
NAJ VRATAR: ALJAŽ GREBENC (SLEMENA)

ODBOJKA:
1. OUTSIDER (KRAJNA)
2. KUPLENKOVI (BRUHANJA VAS)
3. GADJE (VIDEM)

MISS MIVKE: URŠKA TAVŽELJ (OUTSIDER)

MISTER MIVKE: MARKO ŠPORAR (GADJE)

DONATORJI ULIČNEGA FITNESA:
Betonsport, d.o.o. (Jože Novak)
Grandovec Anton, s.p.
T&R Vidic Srečko, s.p.
Grča, d.o.o.

DONATORJI 14. ŠPORTNEGA DNE:
Spar Slovenija (Jano Potočar)
Bar Majolka,Videm
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Bojan Novak

Sinergija, ki jo prinese sodelovanje več 
društev, se je že večkrat pokazala. Tudi 
letos pričakujemo veliko tekačev. Seve-
da si v prvi vrsti želimo domačih tekačev 
in pohodnikov, saj želimo s prireditvijo 
spodbuditi h gibanju predvsem Dobre-
poljce. Ob tem bomo seveda veseli vseh 
gostov, ki se največkrat na prireditev vra-
čajo zaradi občutkov, ki so jih doživeli v 
prejšnjih letih. 

Na Dobrepoljskem teku je poskrblje-
no za vse tekače. Najmlajši, predšolski 
otroci, se lahko skupaj s svojimi starši 
udeležijo 500 metrov dolgega teka. Prav 
lepo jih je videti, tudi tiste, ki so komaj 
shodili, pa že z nasmeškom na ustih te-
čejo svoj »maraton«. 

Najštevilčnejša skupina zadnjih let so 
osnovnošolci. Zares veliko jih pride in 
vsakega smo veseli. Zadnja leta se jim 
pridruži tudi nekaj šolarjev iz sosednje 
občine Velike Lašče. Tudi letos bo pri-
pravljena 1,7 kilometra dolga proga, ki 
jo lahko za svoj tek uporabite tudi dru-
žine.

Osrednji tek pa je vsako leto »Dobre-

poljska desetka«. Naša lepa pokrajina 
omogoča izvedbo enega najlepših 10-
kilometrskih tekov v širši okolici. Trasa 
je speljana skozi številne vasi, zaradi 
ravninske konfiguracije pa ne spada med 
zahtevnejše. Primerna je tudi za vse tiste, 
ki se želijo prvič spopasti s tekom na 10 
kilometrov, dobrodošla pa bo tudi kot 
priprava na Ljubljanski maraton.

KLJUČNE INFORMACIJE:

PRIJAVE:
Zaželene so predprijave do četrtka, 5. 10. 
2017, na naslednje stike:
novak.bojan1@siol.net, 
alojz.kuplenk@siol.net. 
Telefonska številka: 031 536121 (Bojan 
Novak) ali 041 669227 (Alojz Kuplenk).

7. Dobrepoljski tek je pred vrati
V soboto, 7. 10., bo ŠD Dobrepolje organiziralo sedmi Dobrepoljski tek. Tudi letos ga pripravljamo v sodelovanju s 
Turističnim društvom Dobrepolje in drugimi partnerji v okviru množične prireditve Dobrepoljsko vandranje. 
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Sicer pa bo možnost prijave tudi na 
dan teka na prireditvenem prostoru 
od 9.00 do začetka teka.

Na družinskem teku lahko sodelujejo 
družine (minimalno en starš in en otrok 
do 15. leta). Na šolskem teku lahko sode-
lujejo otroci od 6. do 15. leta.

Na teku za predšolske otroke lahko so-
delujejo le predšolski otroci v spremstvu 
staršev ali druge odrasle osebe!

PROGE: 

Proga za rekreativni tek je dolga 10 kilo-
metrov in poteka delno po makadamu, 
delno pa po asfaltu. Proga za družinski 
in šolski tek je dolga 1,7 kilometra in po-
teka po asfaltu. Proga za tek predšolskih 
otrok je dolga 500 metrov in je v celoti 
asfaltirana.

PRIJAVNINA:

Prijavnina za rekreativni tek na 10 km 
znaša 10 evrov, za druge teke prijavnine 
ni! Tekači lahko prijavnino poravnajo 
pred startom na prireditvenem prostoru 
ali na TRR Športnega društva Dobrepo-
lje. Podatki so na spletni strani ŠD Do-
brepolje (www.sd-dobrepolje.si). Če 
bo prijavnina poravnana z vplačilom 

POMEMBNO OBVESTILO IN 
POVABILO:

Prosimo, da vaščani Vidma, Pod-
gorice, Bruhanje vasi, Podgore in 
Podpeči na dan teka (med 11.00 in 
12.30) poskrbite, da bodo domači 
ljubljenčki, predvsem psi, prive-
zani.

Obenem vabimo prebivalce na-
štetih vasi, da ob cesti spodbudite 
tekače s pozdravom in spodbudno 
besedo. Lahko zaigrate na kak in-
strument ali vsaj zaploskate teka-
čem. To tekačem da novih moči, 
naše kraje pa predstavi v lepši luči.

Pridružite se nam, veselo bo!

na TRR društva, je treba na dan teka s 
seboj prinesti dokazilo o plačilu!

V ceno sta poleg organizacije teka vklju-
čena tudi topel obrok in pijača po zaklju-
čenem teku. Vsak udeleženec prejme po 
teku spominsko butarico. Najhitrejši v 
absolutni kategoriji (ženske, moški) prej-
mejo priznanja. 

Otroci do 15. leta prijavnine ne pla-
čajo, po teku pa prejmejo spominsko 
medaljo. 

RAZPIS OBČINSKEGA PRVENSTVA 
OBČINE DOBREPOLJE:

Tekmovanje bo potekalo v naslednjih 
kategorijah:

moški, letnik 1982 in mlajši,•	
ženske, letnik 1982 in mlajše,•	
moški, letnik 1967 do 1981,•	
ženske, letnik 1967 do 1981,•	
moški, letnik 1966 in starejši,•	
ženske, letnik 1966 in starejše.•	

URNIK TEKMOVANJA:

9.00 do 10.45 – prijava in priprava na tek

10.50 – skupinsko ogrevanje ob glasbeni spremljavi

11.00 – start teka na 10 kilometrov

11.05 – start teka predšolskih otrok (500 m)

11.15 – start družinskega in šolskega teka (1700 m) – zaključek tekov, razglasitev 

najboljših, žreb praktičnih nagrad med vse tekače, pogostitev, možnost ogleda 

različnih stojnic z domačimi izdelki …
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Jože Babič

V sklopu društva se letno udeležimo vsaj treh večjih 
tekaških prireditev, seveda pa nekateri še veliko več. 
Namen so druženje, zabava, srečevanje znancev in se-
veda vzdrževanje kondicije in zdravega načina življe-
nja. Tek sprošča, kljub temu ali pa ravno zato, ker se 
je treba sploh na tekmah kar potruditi in testirati svoje 
telesne sposobnosti. Kakor koli, zagotavljam vam, da 
je po prihodu v cilj ne glede na dosežen čas ves trud 
poplačan.

No, tako smo bili letos že na Istrskem in Kraškem 
maratonu, vsako leto smo na Nočni 10-tki na Bledu, 
Teku 4. srčnih mož okoli Bohinjskega jezera, nazadnje 
pa smo se udeležili 6. Triglav teka na Brdu pri Kranju. 
Omenjeni tek je dobrodelnega značaja, kar pomeni, da 
so startnine, dobiček in pokroviteljska sredstva name-
njeni pomoči potrebnim. Tokrat so zbirali sredstva za 
novorojenčke in v medijih je bilo objavljeno, da se je 
nabralo kar 85.000 EUR. Super, ni kaj. Tekači smo tudi 
dobrodelni. Zanimivo je tudi to, da so promotorji teka 
znani slovenski športni šampioni. Največ je bilo ska-
kalcev in biatloncev in vsi smo se lahko fotografirali z 
njimi in jim čestitali. Tam je bila tudi strelka, olimpij-
ska zmagovalka, Dobrepoljka Veselka Pevec in povem 

Matej Kalan

V soboto, 19. avgusta 2017, je Bohinj v 
oblačnem vremenu pozdravil navdušene 
tekače. Občasno je izza oblakov pokuka-
lo tudi sonce. Teka se je udeležila manjša 
skupina Dobrepoljcev, ki so osvojili kar 
nekaj vidnih uvrstitev.

Tek je posvečen osvojitvi našega Tri-
glava, ki so ga osvojili leta 1778 štirje 
srčni možje: Luka Korošec, Matevž Kos, 
Štefan Rožič in Lovrenc Willomitzer. 

Najboljše čase so dosegli Petra Gran-
dovec s četrtim mestom v starostni ka-
tegoriji 40 do 49 let, Anja Mustar s pe-
tim mestom v starostni kategoriji 20 do 
29 let ter Jože Šuštar s sedmim mestom 

v starostni kategoriji 40 do 49 let in Da-
mjana Adamič z osemnajstim mestom v 
isti starostni kategoriji. Čestitke zasluži 
tudi Edi Zgonc, ki se redno udeležuje 
različnih tekov. Letos je bil na Istrskem 

maratonu in tudi na Blejski desetki. Za 
udeležbo na teku v Bohinju zaslužijo če-
stitke tudi Boštjan Hrovat, Matjaž Novak, 
Matjaž Ahčin, Katarina Vinšek ter Janja 
in Jože Babič. ■

20. Tek štirih srčnih mož okoli Bohinjskega jezera
Dobrepoljski tekači so na letošnjem jubilejnem teku v Bohinju osvojili eno četrto, eno peto, eno sedmo ter eno 
osemnajsto mesto.

Tekaški utrinki in 6. Triglav tek
V zadnjih letih je tek močno pridobil popularnost. Seveda je posledično vse več tekačev tudi v Dobrepoljski dolini. 
Veliko vas teče v lastni režiji, veliko pa nas je vključenih v tekaško sekcijo ŠD Dobrepolja.

vam, ko smo v startnem bloku z 
Maretom in Jožetom čakali na 
start, smo čutili ponos, ko so ob-
javili, da bo prav ona s pištolo dala 
znak za začetek teka. Evo, kot na 
Dobrepoljskem teku, smo si rekli. 

POK! In potem gas. Večina nas 
je tekla na 10 km, Jože Šuštar pač 
21 km. Večji del trase je bila lepa 
makadamska pot, kot v Dobrepo-

lju; no, še bolje, tu ni bilo spušče-
nih psov, vreme je bilo krasno in 
družba odlična. Po teku je sledil 
''after party'' s toplim obrokom in 
pijačo, kjer snujemo plane za na-
slednji tekaški dogodek.

Pojdite ven, v naravo, tecite, če 
ne morete, hodite, če ne more-
te, dihajte svež zrak, dokler ga še 
imamo. Pa lep tekaški pozdrav! ■
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Dr. Janja Babič, inštruktorica pilatesa

Dobrepoljska dolina ponuja veliko mo-
žnosti rekreacije: tek, hojo in kolesarje-
nje po brezpotjih in urejenih poteh, hojo 
v hrib (Kamen vrh, Grmada, Sv. Ana), no-
gomet in tako naprej. V ŠD Dobrepolje 
smo bili skozi vse poletje aktivni. Vad-
be so se iz prostorov preselile v naravo. 
Posebno pohvalo letos zasluži skupina 
ženskih predstavnic, ki so se vse pole-
tje redno in v velikem številu družile na 
nordijski hoji. Bile so vestne in redne ter 
so s tem pokazale, da je druženje lahko 
ne samo prijetno, vendar tudi koristno. A 
niso bile edine. Verjetno ste sami opazili 
ali pa srečali skupino ali posameznike te-
kačev ŠD Dobrepolje, ki pridno trenirajo 
za jesenske tekaške prireditve. Zaključek 
tekaške sezone, ki se je veseli vsak tekač, 
je tekaški dogodek vseh dogodkov, Lju-
bljanski maraton, na katerem boste v ve-
likem številu našli tudi tekače ŠD Dobre-
polje. A pred tem vabimo vse rekreativne 
tekače in njihove prijatelje, sodelavce, da 
se vsem tekačem ŠD Dobrepolje pridru-
žite na rekreativnem 7. Dobrepoljskem 
teku, 7. oktobra 2017, z začetkom ob 11. 
uri. Naj bo naš in vaš moto: TEČEM ZA 
ZABAVO.

S septembrom se dan počasi krajša, 
zato je trenutkov, ki jih preživimo aktiv-
no v naravi, vedno manj. Sodoben način 
življenja, tehnološki razvoj in družba so 
nas prisilili, da smo se od nabiralca, lov-
ca in aktivnega človeka prelevili v veči-
ni primerov v sedečega posameznika. S 
tem v veliki meri pomembno vplivamo 
na svojo telesno držo, ki se vedno bolj 
prilagaja sedečemu in neaktivnemu ži-
vljenjskemu slogu. Pojavijo se nenor-
malnosti v položaju in obliki hrbtenice, 
ramen in spodnjih okončin, ki niso po-
sledica okvar, temveč izhajajo iz nezado-
stnega in nepravilnega delovanja mišic, 
ki jih lahko z ustrezno prilagojeno vad-
bo povsem popravimo. V začetni fazi gre 
za funkcionalne motnje, ki pa lahko na 

dolgi rok preidejo v deformacijo. Zato je 
zelo pomembno, da vsako motnjo v te-
lesni drži dovolj zgodaj prepoznamo in 
ustrezno ukrepamo ter tako preprečimo 
nastanek trajnih okvar. Veliko lahko na-
redite že sami, saj lahko z rednim giba-
njem krepite telo in duha ter odpravite 
marsikatero mišično neravnovesje in 
povrnete telesu moč.

Na področju Evropske unije dve tre-
tjini odraslega prebivalstva ne dosegata 
priporočenega obsega telesne dejavno-
sti za zdravje, medtem ko je 60 odstotkov 
evropskega prebivalstva manj kot enkrat 
tedensko športno dejavnih. 

V ŠD Dobrepolje že več kot 20 let 
ozaveščamo vse vadeče, da je gibanje 
pomembno in nujno potrebno, saj je 
redna športna dejavnost del telesne de-
javnosti vsakega posameznika in je ena 
od najpomembnejših sestavin zdravega 
življenjskega sloga, ki lahko vpliva na 
človekovo zdravje in s tem na dvig kako-
vosti življenja.

Z rednim nadgrajevanjem znanja pre-
ko seminarjev in delavnic vas vaditelji ŠD 
Dobrepolje vsako leto presenetimo z no-
vimi načini in pristopi ter vam pričaramo 
kakovostno vadbo. Tudi letos bomo tu za 
vas in vas vabimo na naslednje vadbe:

KORENINE − vadba za moške in ženske 
po 50. letu. Poudarek bo na ozaveščanju o 
pravilnem in kakovostnem gibanju. Vaje 
se izvajajo počasi in kontrolirano. Staro-
stniki preko vaj izboljšujejo ravnotežje, 
vzdržljivost, moč, srčnožilni sistem ter 
stabilnost celega telesa. Skrbi za zmanj-
šanje bolečin, omiljuje negativne učinke 
osteoporoze in vrača energijo.

ABC ZDRAVA VADBA − vadbo je za-
snovala Športna unija Slovenije. Vadba 
je sestavljena tako, da vaje omogočajo 
vadečemu razvoj aerobnih sposobnosti, 
moči ter posredno gibljivosti. Vadba je 

primerna za vadeče vseh populacij, tako 
moške kot ženske. V vadbo je vključenih 
veliko vaj za izboljšanje gibljivosti celo-
tnega telesa in zdravje hrbtenice.

INTENZIVNA FUNKCIONALNA VAD-
BA − moderna vadba za fante in punce. 
Namenjena je vsem bolje pripravljenim 
rekreativcem, ki se ne bojijo visoko in-
tenzivnih vaj. Vadba je pravi izziv, zato je 
dobra telesna pripravljenost tu še toliko 
pomembnejša. Gre namreč za intenzivno 
športno vadbo z vojaškim pridihom, kjer 
uporabljamo lastno težo in najrazličnej-
še pripomočke (uteži, elastike, drsnike, 
žoge …). Sestavljajo ga atletske vaje, vaje 
za moč, stabilizacijo, agilnost, eksploziv-
nost, ravnotežje, koordinacijo … Je zelo 
raznolik, zabaven in učinkovit.

FIT PILATES − moderni aerobni tre-
ning je namenjen zdravim aktivnim žen-
skam vseh starosti. Trening dopolnjuje-
jo vaje z modernim pilates principom. 
Edinstvena kombinacija aerobnega tre-
ninga na stepu in bosuju se bo prepletala 
z vajami za moč, stabilizacijo, ravnotežje 
in gibljivost telesa. 

PILATES – moderna oblika pilatesa je 
namenjena vsem ljubiteljem pilatesa, saj 
od vadečega zahteva popolno predanost, 
rednost in vztrajnost. Pilates je body & 
mind vadba, kjer je velik poudarek na 
zavedanju telesa, kontroli gibov in pra-
vilnega dihanja. Vključuje vaje za moč, 
stabilizacijo, ravnotežje in gibljivost cele-
ga telesa, poudarek pa je na globokih mi-
šicah trupa (trebušne in hrbtne mišice, 
mišice medeničnega obroča). Cilj vadbe 
je močno, uravnoteženo in lepo izobliko-
vano telo. Joseph H. Pilates, oče pilatesa, 
pravi: »Po 10 urah boste čutili spremem-
bo, po 20 urah boste opazili spremembo, 
po 30 urah boste imeli novo telo!«  Ven-
dar je to res le, če ste res disciplinirani in 
natančni. Pri pilatesu vedno znova leto 
za letom gradite na malenkostih, dokler 
ne dosežete popolnosti gibanja, in že ko 

Najboljša vadba v Dobrepolju! 
Letošnje poletje je bilo eno najlepših do sedaj. Imeli smo veliko sončnih dni, za katere upam, da ste jih vadeči izkoristili 
kar najbolje. Sončni dnevi vzbudijo v nas željo po gibanju na svežem zraku. Prihajata pa jesenski in zimski čas, ko se bo 
večina organiziranih športnih vsebin preselila v notranje prostore. 
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NAZIV VADBE PONEDELJEK TOREK SREDA ČETRTEK PETEK
KORENINE 18.00−19.00

Jakličev dom
18.00−19.00
Jakličev dom

ZDRAVA HRBTENICA - PILATES 19.00−20.00
Jakličev dom

19.00−20.00
Jakličev dom

ABC ZDRAVA VADBA 20.00−21.00
Jakličev dom

FIT PILATES 19.00−20.00
Jakličev dom

PILATES 20.00−21.00
Jakličev dom

INTENZIVNA FUNKCIONALNA VADBA 20.00−21.00
Jakličev dom

FUTSAL 19.30−20.45
Telovadnica OŠ

ODBOJKA 20.45−22.00
Telovadnica OŠ

KOŠARKA 19.30−20.45
Telovadnica OŠ

FITNES Jakličev dom
17.00−21.00

Jakličev dom
17.00−21.00

Jakličev dom
17.00−21.00

Jakličev dom
17.00−21.00

Jakličev dom
17.00−21.00

mislite, da vam je uspelo, se vedno najde 
še kaj, kar lahko izboljšate, in to je tisto, 
kar razlikuje pilates od drugih vadb – po-
polna kontrola dihanja in gibanja.  

ZDRAVA HRBTENICA – PILATES − lažja 

oblika pilates vadbe je primerna za vse, 
ki imajo težave z bolečinami v hrbtenici, 
začetnike ter preventivna vadba za tiste, 
ki skrbijo za zdravo hrbtenico. Danes se 
skoraj 75 % ljudi srečuje z bolečinami 
v hrbtenici. V 90 % so vzrok nepravilna 

telesna drža, neaktiven način življenja 
in nepravilno obremenjevanje. Na vad-
bi izvajamo krepilne in raztezne vaje za 
zmanjšanje bolečine, pravilno in lepo 
držo, močan trup ter prožno in gibljivo 
hrbtenico.

Dan odprtih vrat Športnega društva Dobrepolje in vpis v vadbene skupine bo v sredo, 27. 9. ob 19.uri. Vabljeni!

Vadbo začnemo 2. oktobra. VZEMITE SI ČAS ZASE!

URNIK VADBE ŠD DOBREPOLJE 2017/2018
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Čudovita košarkarska pravljica – napisana za vedno?
Verjetno ni bralca, ki se ga ne bi bolj ali manj dotaknila neverjetna zgodba slovenske košarkarske reprezentance, ki je 
na evropskem prvenstvu posegla prav po vrhu. Še nekaj tednov po tem se marsikdo spomni na zgodbo, ki se je ne bi 
sramovala niti brata Grimm. A pojavlja se vprašanje – prepustimo pravljico zgodovini ali lahko kako njeno sporočilo 
prenesemo v svoj vsakdan?

Bojan Novak

Zmanjkalo je superlativov za dvanajst 
pogumnih, optimističnih in povezanih 
mladih mož, ki so ob brezhibnih odlo-
čitvah strokovnega vodstva segli tja, ka-
mor še nobena naša reprezentanca ni 
mogla – na prestol, kamor lahko sede 
le najboljša ekipa v Evropi. Za ljubitelje 
košarke, tudi tiste najbolj optimistične, 
je bil končni razplet presenetljiv. Za ne-
poznavalce mogoče nekoliko manj. Če 
smo čisto pošteni, je bilo pred prven-
stvom zelo malo takih, ki bi dvanajsterici 
napovedali medaljo. Imeli smo nekaj res 
vrhunskih posameznikov, a veliko tudi 
takih igralcev, ki v svojih klubih ne igrajo 
pomembne vloge. A predvsem kapeta-
na Gorana Dragića to vseeno ni ustavilo, 
da si je, verjetno pod vplivom ameriške 
miselnosti, za cilj postavil medaljo. Torej 
tisto, kar se je slovenskim košarkarjem 
skozi čas vztrajno izmikalo.

Tesne zmage v skupinskem delu (Hel-
sinki) so pokazale na šibke točke ekipe. 
In vedno, ko se je kakšna šibka točka po-
kazala, je vodstvo znalo poiskati rešitve. 
Več je bilo šibkih točk, več rešitev se je 
pojavilo. Zato ni čudno, da je reprezen-
tanca skozi tekmovanje nezaustavljivo 
rasla. V Turčiji je prikazala zares never-
jetne predstave. Če smo po gladki zmagi 
proti Ukrajini mirili strasti z argumenti, 
da Ukrajina ni bila kakovosten naspro-
tnik, je bila po infarktni zmagi nad odlič-
no Latvijo podtaknjena iskra evforije. 
Takrat je večina začutila, da gre za neko 
novo ekipo, ekipo, ki se ne zanaša na 
granitno obrambo, v napadu pa poskuša 
dati en koš več kot nasprotnik. Ne, ta eki-
pa je hotela igrati všečno košarko, hitro, 
tako z velikim številom košev. Košarko, ki 
je všeč predvsem gledalcem. 

A za popolno evforijo je bilo treba še 
nekaj – premagati »nepremagljive«, vla-
darje zadnjih deset let – strašne Špance. 
Iskra je prerasla v velik plamen navduše-
nja, ko so naši igralci v drugem polčasu 

popolnoma nadigrali nemočnega na-
sprotnika. Uvrstitev v finale je prinesla še 
nekaj – iskanje možnosti biti del finalne-
ga spektakla. Biti del zgodovine. Čeprav 
Turčija ni daleč, je pot do Carigrada na 
različne načine našlo 7000 slovenskih 
navijačev. Mnogi se niso vprašali, koliko 
denarja stane biti del zgodovine. Nepre-
cenljivo je.

In ogled finala proti vedno odlični 
reprezentanci Srbije je bil neprecenljiv. 

Znašli smo se na vrtiljaku, ki nas je več-
krat popeljal na relaciji nebesa–pekel. Ko 
smo malo pred koncem skupaj z našimi 
košarkarji že počasi nagibali glave in 
pogled proti tlom, se je zgodila čudežna 
preobrazba kapetana Gorana Dragića. 
Ekipo je z neverjetno energijo in igro 
pripeljal do izenačenih zadnjih minut, 
nato pa plačal davek s tako utrujenostjo, 
da je lahko pomagal samo še na en na-
čin. V minuti odmora je vstal in z moti-
vacijskim govorom dvignil glave peterici, 
ki se je vračala na parket. Uspelo mu je 
– peterica se je vrnila na parket brez dveh 
najboljših igralcev in dokončala pravljico 
s srečnim koncem. Sledila je seveda ev-
forija, ki je ne bomo nekateri nikoli poza-
bili. Sledili so velike besede, večdnevno 
slavje in sprejemi. 

Kaj pa danes? Kaj je ostalo od pravlji-
ce? Se zavedamo, čemu smo bili priča? 
Nas je uspeh česa naučil? Moral bi nas. 
Nemogoče je, da je bilo to le nekaj čudo-
vitih dni, ki bi šli hitro v zgodovino. 

Kaj pa je tisto, kar bi moralo ostati? Po 
mojem mnenju je na prvem mestu vse-

kakor optimizem majhnega podalpske-
ga naroda. Res je, malo nas je. A to ni in 
ne sme biti izgovor. Če smo bili uspešni 
v enem najprepoznavnejših športov na 
svetu, smo lahko uspešni tudi drugod. 
Od sedaj naprej  preprosto ne bomo mo-
gli več uporabljati izgovora o majhnosti. 

V pravljični ekipi so bili zbrani igralci 
zelo različnih talentov, različni po izku-
šnjah, po dosedanjih uspehih, po za-
služenem denarju. A igrali so usklajeno 
kot najboljši orkester. Kaj ni tudi v naših 
službah, šolah, družinah tako? Različni 
člani, ki morajo sodelovati. Če smo se 
sposobni uigrati kot orkester in vsak od-
igrati svoj inštrument, bomo slej ko prej 
zaigrali popolno simfonijo. 

Po takem uspehu je jasno, da si mora-
mo zastavljati visoke cilje in si pot do njih 
tlakovati s predanim delom in sodelova-
njem. Z zaupanjem, da lahko vsak stopi 
v čevlje drugega, če je treba. Verjetno si 
nihče od nas ne predstavlja, kako je bilo 
Alekseju Nikoliću, ki je moral zadnje 
minute finala »obuti čevlje« Gorana 
Dragića. A opogumljen z zaupanjem so-
igralcev je pogumno prevzel dirigentsko 
palico in odlično poveljeval ekipi na igri-
šču. Samozavest se gradi počasi, hrani pa 
jo medsebojno zaupanje. 

V svojih družinah, društvih, službe-
nih kolektivih, šolskih razredih in drugih 
skupinah si moramo slovenske košarkar-
je večkrat priklicati v spomin. Uspelo jim 
je nekaj »nemogočega«. Zakaj se potem 
mi ustavimo včasih že, ko izgubimo so-
dniški met na začetku tekme?

V nadaljevanju si lahko preberete raz-
mišljanje dveh naših občanov, ki sta bila 
del navijaške skupine na finalni tekmi v 
Carigradu. 
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O uspehu in doživetjih ob zmagovi-
tem pohodu naših košarkarjev na pre-
stol Evrope je bilo povedano že praktično 
vse.

Na fotografijah je le nekaj utrinkov iz 
slovenskega Istanbula, ki je bil v nedeljo 
na dan finalne tekme med Slovenijo in 
Srbijo zavit v zeleno, navijaško barvo.

Biti v živo priča temu izjemnemu uspe-
hu slovenskega športa je težko opisljivo v 
parih besedah, nedvomno pa so to bili 
trenutki, ki ti napolnijo samozavest in te 
hkrati navdajo s ponosom.

Bilo je enostavno nepozabno.
Aleš Tegel

Moja želja po ogledu finala v živo je skoraj padla v vodo, a 
vendar je nekaj v meni govorilo, naj se ne vdam. Želela sem si na 
finale, želela sem videti naše fante, kralje zelene dežele, ki so celo 
prvenstvo blesteli. Usojeno mi je bilo, da sem na FB prebrala, 
da gre avtobus v Turčijo iz Grosuplja. Navezala sem stik z orga-
nizatorjem in potovanje, lahko bi rekla najlepše in z najslajšim 
pričakovanjem, se je pričelo. Na avtobusnem postajališču sem 
srečala Stružanca Tomaža Pelca z ženo in bila vesela, da le ne 
bom potovala z neznanimi ljudmi. Vzdušje na avtobusu je bilo 

odlično. Začutili smo drug drugega, postali smo prijatelji. Svoje 
želje, pričakovanja in predanost smo usmerili k svojim fantom v 
daljno Turčijo. Na prvi pogled bi lahko rekli, da bo 25 ur trajajo-
ča pot dolga in predvsem utrujajoča. Vendar temu ni bilo tako. 
Petje navijaških pesmi, odlično vzdušje, sproščenost in razigra-
nost so pripomogli, da je bila pot prijetna in predvsem krajša. 
Obvezni vmesni postanki za WC in pa kontrolni postanki na 
meji, ki so trajali tudi po dve uri, naše dobre volje niso omajali. 
V Istanbul smo prispeli ob 15.00 po turškem času. Sama sem 
bila dogovorjena z Mariom in Marušo, ki sta bila v Turčiji že cel 
teden, in skupaj smo si ogledali tekmo za tretje mesto. Vsak si je 
čas razporedil po svoje. Nekateri so odšli na kosilo, spet drugi v 
slovensko hišo navijačev. Po tekmi za tretje mesto pa so se pričele 
priprave na finalno tekmo. Lepljenje nalepk na obraz, obvezna 
oprema – zelene majice – in mahanje s slovenskimi zastavami 
v Istanbulu so bili lepa in obvezna uvertura v to, kar nas je v 
dvorani še čakalo. Še zadnje dejanje pred vstopom v dvorano 
je bila obvezna kontrola. In težko pričakovano navdušenje se 
je začelo. V dvorano so ponosni in pripravljeni, da pustijo srce 
na parketu, prišli zlati fantje. Fantje, ki so povzročili evforijo v 
celotni Sloveniji. Uspelo jim je, kar ni uspelo politikom v celi zgo-
dovini Slovenije – združili so Slovence, in sicer ne glede na vero, 
državljanstvo ali pa politično pripadnost. Celotno tekmo smo si 
ogledali na nogah, saj je bila tekma iz trenutka v trenutek bolj 
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napeta. »Kdor ne skače, ni Sloven'c, hej, 
hej, hej …« je odmevalo v dvorani. Niti 
za trenutek nismo podvomili v svoje zlate 
fante, niti trenutek nismo popustili v že-
lji, da postanemo evropski prvaki. Goran 
Dragić je blestel pod koši, mi v dvorani. In 
nato? Konec. Konec tekme in pričetek vr-
hunskega slavja in radosti. Naši fantje so 
postali EVROPSKI PRVAKI. Klonili niso 
niti na eni tekmi. Čeprav s krči v nogah, 

zvitim gležnjem Luka Dončiča in utruje-
nimi glavami, so vztrajali do konca. Do-
kazali so veličino športnika in vsem nam 
pokazali, da smo lahko ponosni na to, 
da smo Slovenci. Občutek, ko 7000-glava 
množica Slovencev poje slovensko himno, 
je neprecenljiv, božanski. Zdaj vem, da bi 
to moral doživeti vsak. Biti tam, biti del 
ekipe, dihati z njo … Vesela sem, da sem 
se odločila in se podala na to razburljivo 

dogodivščino. Po tekmi sta sledili fotogra-
firanje, petje, potem pa smo se odpravili 
proti domu. 25-urno druženje z ljudmi, 
ki jim lahko rečem prijatelji, se je ponov-
no začelo. Bilo je polno humorja, petja in 
utrujenosti. A ta utrujenost je bila sladka, 
in ko nas je premagala, nam je narisala 
nasmešek na obraz.

Andreja Novak

Sara Jamnik prejela Krkino nagrado 
Naša sokrajanka Sara Jamnik iz Male vasi je od priznanega slovenskega farmacevtskega podjetja Krka prejela nagrado 
za srednješolsko raziskovalno nalogo z naslovom “Prehransko dopolnilo s sokom granatnega jabolka”. 

Jernej Stare

Sok granatnega jabolka je znan po visoki vseb-
nosti antioksidantov, ki ščitijo organizem pred 
poškodbami, ki jih povzročajo oksidanti in prosti 
radikali, in ki na dolgi rok vodijo v razvoj rakastih 
in kardiovaskularnih obolenj. Zaradi ugodnega 
učinka na organizem je sok granatnega jabolka 
zanimiv za uporabo v prehranskih dopolnilih, 
vendar pa nestabilnost antioksidantov močno 
omejuje njegovo uporabnost. V okviru razisko-
valne naloge je Sara skupaj s sošolko in soavto-
rico naloge Heleno Perić stabilizirala sestavine 
soka s tehniko mikrokapsulacije, pri kateri se fino 
razpršene kapljice soka obda s polisaharidnim 
ovojem, ki sestavine ščiti pred oksidacijo. Na ta 
način dobljene ovite kapljice (»mikrokapsule«) 
imajo premer nekaj delčkov milimetra. S spre-

Sara Jamnik s starši na podelitvi Krkine nagrade (foto: Krka, d. d.).



50 Naš kraj ■ september 2017

Iščemo 
informacije 
o Maistrovih 
borcih –  
borcih za 
severno mejo
Ob obletnici prve svetovne vojne se približuje tudi 100-
letnica bojev za severno mejo v letih 1918 in 1919. 
Projekt Zbornika občin Grosuplje, Ivančna Gorica in Do-
brepolje je usmerjen v dopolnitev seznama borcev za se-
verno mejo (Maistrovih borcev). 
Iščemo vsakršne informacije o udeležencih teh bojev, 
prav tako bi bile zaželene fotografije oseb ali predmetov, 
ki so povezane z Maistrovimi borci. 
Za vsako sporočilo se vam zahvaljujemo. 
Sporočila, prosimo, pošljite na naslov: 
samec.drago@siol.net. ■

••• Pisma bralcev; zahvala •••

Kamor greš, le sreča je in vse lepo,
a vendar tvoj odhod močno je naše orosil oko.
Zdaj zdaj si tu bila, lepo bilo je spet in spet,
prehitro si odšla vsem nam na oni svet.
Saj vemo, da nas smrt gotovo obišče,
a vseeno naš pogled povsod zaman te išče.
Oh, le kdaj nam dano razumeti bo, 
da več ne toži se ti spet oditi na zemljo.
    (J. B.) 

ZAHVALA
Ob nenadni smrti naše dobre mami, tašče in mame

ANKE BLATNIK
(28. 6. 1949–11. 9. 2017)

iz Zdenske vasi

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem, sodelavcem, vaščanom in njenim znancem, ki ste 

nam v težkih trenutkih stali ob strani, izrekli sožalje, nudili 
kakršno koli pomoč, darovali cvetje, sveče, denarne darove, 

darove za cerkev in svete maše ter zanjo molili.

Hvala cvetličarni Lilija za organizacijo pogreba, gospodu 
župniku za opravljen pogrebni obred, moškemu zboru 
za lepo zapete pesmi, trobentaču za odigrano pesem in 

nenazadnje iskrena zahvala vsem, ki ste mamo pokropili in jo 
v tako velikem številu pospremili na njeni zadnji poti.

Zahvaljujemo se tudi vsem, ki ste zanjo molili v gasilnem 
domu v Zdenski vasi.

Njeni domači

minjanjem pogojev priprave mikrokapsul in sestave ovoja sta 
Sara in Helena raziskovali dejavnike, ki vplivajo na učinkovitost 
kapsuliranja in na stabilnost sestavin soka, pri čemer jima je 
uspelo izdelati preparat, ki je zanimiv za komercialno uporabo. 
Izbrana ovojna snov inulin se odlikuje s probiotičnimi lastnost-
mi, kar še povečuje pozitivne učinke preparata. 

Raziskovalno delo je Sara opravila še kot dijakinja Gimnazije 
Vič v sodelovanju z Biotehniško fakulteto Univerze v Ljubljani. 
Delovni mentorici sta bili prof. dr. Nataša Poklar Ulrih in asist. 
dr. Mihaela Skrt, šolska mentorica pa profesorica kemije Alenka 
Mozer.   

Podjetje Krka, d. d., Novo mesto že več desetletij prepozna-
va raziskovalno delo mladih kot temelj družbenega razvoja ter 
z nagradami spodbuja inovativnost in raziskovalno odličnost. 
Sarina nagrajena naloga je ena od trinajstih, ki jim je podjetje 
letos podelilo to prestižno priznanje. Z istim projektom sta se 
Sara in Helena lansko leto udeležili mednarodne raziskovalne 
olimpijade s področja okolja in obnovljivih virov INESPO v Am-
sterdamu na Nizozemskem, kjer sta osvojili zlato medaljo, zato 
je Sarino delo priznano tudi v mednarodnem okolju.

Veseli in ponosni smo, da del naše obetavne ustvarjalnosti 
domuje tudi v Dobrepolju. Z letošnjo jesenjo Sara začenja uni-
verzitetni študij stomatologije in prepričani smo, da bo s svojo 
nadarjenostjo in vnemo prispevala še mnogo dobrega naši ožji 
in širši skupnosti. Za uspehe ji iskreno čestitamo! ■

Čudeži se dogajajo, ko to najmanj pričakuješ. 
In vedno jih spremlja nasmeh na obrazu 

in hvaležnost v srcu.

*
Vsaka stvar rabi svoj čas, da dozori.

In do tega te pripelje življenje
in ljudje, s katerimi se srečuješ.

*
Razmišljam o majhnih stvareh, v katerih se 

skriva velika pomembnost in še večja vrednost. 
Spoznavam, da lahko tudi majhne stvari

delajo čudeže.

*
Otroci sonca smo, otroci luči,

ker nosimo v sebi mnogotere dobre »stvari«. 
Danes ti želim podariti svojo luč, ki naj te,

prijatelj, vedno spremlja in osrečuje.

*
Prijatelj, prosim te, poskrbi zase.

Sam veš, kaj potrebuješ, da lahko normalno 
deluješ, se dobro počutiš … Napolni si baterije, 

da boš lahko svetil še drugim.

Mateja Debeljak, MISLI ZA LEPŠI DAN
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Sebastjan Pogorelec, Bukovica 2, 1310 Ribnica

- slikopleskarska dela
- polaganje talnih oblog (parket, PVC, epoksi)

- manjša zidarska dela

Izdelava vseh vrst ogrevalnih sistemov na 
ključ (solarni sistemi, toplotne črpalke, peleti, 
drva, plin, olje)

Izdelava vseh vrst strojnih instalacij 
(vodovod, plin, ogrevanje)

Adaptacije celotne kopalnice z vsemi 
obrtniškimi deli

ZA BREZPLAČEN OGLED IN SVETOVANJE 
pokličite 041/622-542 (Borut)  
ali 031/622-542 (Vojko).

Vojkova 58, Ljubljana

TEL:  01/568 27 29                       
GSM:  031/622 542 
        041/622 542                    
E-MAIL: info@sanitar.si

Krovstvo - strešno kleparstvo,

suhomontažna gradnja - knauf,

slikopleskarske storitve,

polaganje izolacije, barvanje opaža, ...

Matej     031 461 933

Stane     041 929 388

info@brata-tomsic.si 

www.brata-tomsic.si

JANEZ POZNIČ s.p.

Vrvarska 3, 1310 RIBNICA
info 01 / 8360 367

Hvala za obisk – se priporočamo!

Delovni čas:

od pon. do pet.
od 9h do 19h

Sobota in
nedelja zaprto!



Cesta 66, 1312 Videm Dobrepolje
www.avtolicarstvo-brundula.si
info@avtolicarstvo-brundula.si

CENA VELJA ZA: 
 enokrilna vrata brez stranske svetlobe, dimenzije do 1000 x 2100 mm

(narejeno po meri)
 standardne barve RAL TIGER: 9010, 9016, 9003, 9006, 9007, 7016, 8017, 6005, 

F29/80077, Grigio ANTICO, PUNTO Grigio
 cena vsebuje dostavo, montažo in 9,5 % DDV
 steklo standard: SATINATO, ČINČILA, PESEK
 cena ne vsebuje demontaže starih vrat, odvoza na deponijo in obdelave špalet 

z ALU letvicami ali mavčno-kartonskimi ploščami
 aplikacije so samo na zunanji strani

PROIZVODNJA PVC IN ALU STAVBNEGA POHIŠTVA
PVC okna in vrata  rolete, žaluzije, senčila, komarniki ALU okna in vrata notranje 
in zunanje police garažna vrata adaptacije stanovanj, hiš in poslovnih prostorov

Sedež podjetja: Kompolje 68, 1312 Videm - Dobrepolje
Razstavni salon in proizvodnja: Javorškova 3, 1315 Velike Lašče

Kontaktni podatki:
telefon: 01 510 55 30; faks: 01 510 55 31; gsm: 041 402 780, 041 449 334, 051 402 780

e-pošta: priba@amis.net
www.priba-okna.si

ALU VHODNA VRATA – 
PRIBA BASIC
 debelina 67 mm
 nerjavni ročaj 80 cm/ner-

javna kljuka HOPPE E5726
 toplotna prevodnost UD = 

0,9 W/m²K
 cilindrični vložek + 3 kosi 

ključev
 pokrivno krilo zunaj in 

vstavljeno znotraj
 3-točkovno zaklepanje
 DOSTAVA IN MONTAŽA
 elektrozapirnik

SUPER CENA!

ENOKRILNA VRATA 

1.899 EUR 
(z DDV)


